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تزريق واکسن را جدی بگیريم ضمن رعايت فاصله اجتماعي، 
ماســک زدن فراموش نشــود، ويروس کرونا همچنان مي تازد، هر 
3 دقیقه يک فوتي؛ چرا لجبازي ؟! با مراقبت از خود، کمک حال 

کادردرمان باشیم و بر مرگ زودهنگام پیروز شويم.
اما صنعت حمل و نقل رگ حیاتي اقتصاد کشور ، چه حمل و 
نقل درون شهري ، برون شهري ، زمیني ، ريلي ، هوايي ،  دريايي، 
در اين ايام کرونايي بايد به هر شکل ممکن راکبین حمل و نقلي 
را از گرفتاري و مشکلات پیش آمده نجات داده و دولتمردان نسبت 
به رفع نگراني آنها بیش از حد کوشــا و انجام وظیفه نمايند ، که 
اين مرقومه را به اين بحث مهم اختصاص و دقت مجريان حملونقل 
به فرامین مقام معظم رهبري در جهت اجراي اقدام عملي اقتصاد 
مقاومتي ، رونق تولید ، جهش تولید ، » تولید ؛ پشتیبانی ها ؛ مانع 
زدايِی ها « جلب مینمايد.                               ادامه در صفحه 3

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

پشتیبانی از صنعت حمل و نقل؛  
تقویت اقتصاد کشور

اولویت اقتصاد کشاورزی؛خود کفایی کشورسرمقاله

مديرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: فولاد مبارکه از ابتدای شیوع 
ويروس کرونا در کشــور در راســتای عمل به مسئولیت های اجتماعی 
خود از هیچ اقدامی جهت جلوگیری از افزايش ابتلا به اين ويروس دريغ 
نورزيده و تا ريشه کنی کامل کرونا نیز در کنار مردم خواهد بود؛ شرکت 
فولاد مبارکه پشــتیبانی و مانع زدايی از تولید را براســاس اولويت های 
وزارت صنعت، معدن و تجارت در دســتور کار خود قرار داده اســت. به 
گــزارش خبرنگار فولاد، حمیدرضا عظیمیان با اشــاره به دغدغه های 
شرکت فولاد مبارکه نسبت به جامعه اظهار کرد: شرکت فولاد مبارکه 
به عنوان ســازمانی پیشــرو در قلمرو مســئولیت های اجتماعی، رفتار 
سازمان را در محیط اجتماعی، فراتر از قلمروهای صرفاً اقتصادی تعريف 
نمــوده و جنبه هــای اجتماعی و بهبود رفاه جامعه پیرامونی خود را نیز 
مدنظر قرار داده اســت. اين شــرکت به عنوان ســازمانی جهان تراز و 
مســئولیت پذير همواره تلاش کرده با همکاری و هماهنگی مســئولان 
منطقه، اســتان و کشــور با نگاه ملی به بهترين شــکل ممکن به ايفای 
نقــش شــهروندی خود همت گمارد؛ ضمــن اين که با تغییر و تحول و 
رشــد و شــکوفايی ســازمان در تولید، اين نقش نیز روندی روبه رشد و 

تعالی درپیش گرفته است. 
 

مساعدت 15 میلیارد ریالی فولاد مبارکه برای افزایش 
ظرفیت تخت های بیمارستانی

مديرعامل شرکت فولاد مبارکه در ادامه خاطرنشان کرد: در راستای 
حمايت از مراکز درمان گر بیماران کرونايی کشور، شرکت فولاد مبارکه 
در کنار جديتّی که در تولید محصولات خود داشــته، تاکنون بیش از 
20 هزار تن اکسیژن رايگان مورد نیاز بیمارستان های درمان گر بیماران 

کرونايی سراسر کشور را تأمین نموده است. 
 شرکت فولاد مبارکه در شرايط قرمز و حاد کرونايی به تأمین اکسیژن 
رايگان بیمارستان ها اکتفا نکرده و با مساعدت 15 میلیارد ريالی خود، 
اقــدام به افزايش ظرفیت 70 عددی تخت های بیمارســتان تخصصی 
ســیّار شــهید آيت الله صدوقی شــهر اصفهان نموده است. بیمارستان 
تخصصی ســیّار شــهید آيت الله صدوقی امسال با حضور سردار سلامی، 
فرمانده کل محترم ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی افتتاح و راه اندازی 
گرديد که شرکت فولاد مبارکه بدون فوت وقت، برنامه ريزی های لازم 
جهت تأمین تخت های مورد نیاز اين بیمارستان را در دستور کار خود 

قرار داد.

مساعدت 20 میلیارد ریالی فولاد مبارکه برای خرید 
دستگاه سیتی اسکن بیمارستان  حمدرسول اله)صل الله 

علیه وآله( شهرستان مبارکه
مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه عنوان داشت: گروه فولاد مبارکه به 
طــور میانگیــن روزانــه بیــش از 70 تن اکســیژن رايــگان در اختیار 
بیمارســتان های تحت پوشش دانشــگاه علوم پزشکی کشور به منظور 
درمان بیماران کوويد 19 قرار داده اســت، به نحوی که از ابتدای شــیوع 
ويروس کرونا در کشور تا پايان سال 1399 حدود 11 هزار تن و تا امروز 
بیش 20 هزار تن اکسیژن مايع جهت درمان بیماران مبتلا به کرونا بدون 
دريافــت هیــچ وجهــی تحويل داده اســت.    تا امروز بیش از هزار و 200 
میلیارد ريال مســاعدت به بیمارســتان ها و شبکه های بهداشت و درمان 
کشور جهت خريد تجهیزات درمانی و مواد ضد عفونی کننده حوزه بیماری 
کرونا توســط شــرکت فولاد مبارکه صورت گرفته است. عظیمیان ابراز 
داشت: شرکت فولاد مبارکه در راستای عمل به مسئولیت های اجتماعی 
خود و برای بهبود کیفیت خدمات قابل ارائه بیمارســتان ها به بیماران 
کرونايی، برای تجهیز بیمارستان حضرت محمدرسول الله)صل الله علیه و
آله( شهرستان مبارکه به دستگاه سی تی اسکن»مولتی اسلايس«، مبلغ 
20 میلیارد ريال مساعدت کرد که اين امر منجر به بی نیازی شهروندان 
و بیماران شهرستان مبارکه از ترددهای بین شهری غیر ضرور و مراجعه 

به بیمارستان های مرکز استان اصفهان خواهد کرد.

فولاد مبارکه مسئولیت اجتماعی خود در قبال کرونا را به 
منصه ظهور رسانده است

همچنین در اين خصوص دکتر سعید رئیسی زاده رئیس بیمارستان 
حضرت محمدرسول الله)صل الله علیه وآله( شهرستان مبارکه در گفتگو با 
خبرنگار فولاد اظهار کرد: دستگاه سی تی اسکن مولتی اسلايس تنها ابزار 
تشخیص و درمان مبتلايان به ويروس کروناست که با توجه به فرسودگی 
تنها دستگاه سی تی اسکن »2 اسلايس« موجود در بیمارستان حضرت 
محمدرســول الله)صل اله علیه وآله(، اين بیمارســتان نیازمند دســتگاه 
سی تی اســکن جديد بود.  دستگاه سی تی اسکن مولتی اسلايس قابلیت 
تشخیص میزان درگیر شدن ريه مبتلايان به ويروس کرونا را به پزشکان 
و متخصصان خواهد داد تا نوع درمان براســاس تشــخیص دســتگاه 
سی تی اســکن مشخص شود. ارزش ريالی دستگاه مذکور، 200 میلیارد 
ريال است که شرکت فولاد مبارکه علاوه بر مساعدت های گذشته که به 
تکمیل تجهیزات درمانی بیماری کرونا و تحويل اکسیژن رايگان به اين 
بیمارستان نموده، در اين مرحله نیز با تأمین بخشی از هزينه آن، مسئولیت 
اجتماعی خود در قبال بهبود شــرايط و وضعیت شــیوع ويروس کرونا در 
کشــور را به منصه ظهور رســانده اســت. وی در پايان با تأکید بر ضرورت 
ارتقای شــرايط مراکز درمانی درمانگر بیماران کرونايی اذعان داشــت: 
بیمارستان حضرت محمدرسول الله)صل الله علیه وآله( شهرستان مبارکه 
يکی از بیمارســتان های تحت سرپرستی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
و دارای 111 تخت خواب فعال است که نقش مهمی در درمان مبتلايان 

به ويروس کوويد 19 داشته است.

فولاد مبارکه تا ریشه کنی کامل کرونا در کنار مردم خواهد بود  ؛  
پشتیبانی و مانع زدایی از تولید براساس اولویت های وزارت صمت
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 حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت سرلشکر سیّدحسن فیروزآبادی را تسلیت گفتند. متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: 

بسم الله الرّحمن الرّحیم
درگذشت همکار دیرین اینجانب، سرلشگر جناب آقای دکتر سیّدحسن فیروزآبادی رحمةالله علیه را به همسر گرامی و فرزندان محترم و دیگر بازماندگان تسلیت عرض 
میکنم. عمری مجاهدت ارزشمند، از تلاشهای مبارزاتی دوران دانشجوئی در مشهد، تا فعّالیّتهای متنوّع و گسترده در سالهای پس از پیروزی انقلاب اسلامی، در عرصه های 
مهم مانند جهاد سازندگی و مجموعه های وابسته به شورای عالی دفاع، و بویژه خدمات طولانی مدّت در رأس ستاد کل نیروهای مسلح و سرانجام عضویت در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، ذخیره ی معنوی و توشه ی اخروی این برادر پرتلاش و خیرخواه است. روح تعبد و تدین و صدق و ثبات در پایبندی به ایمان و عمل انقلابی، امتیاز بزرگ دیگری 
اســت که همواره با این برادر گرامی همراه بود. این خصوصیات برجسته مایه ی رحمت و رضوان الهی برای ایشان خواهد بود ان شاءالله. مغفرت الهی برای وی و آرامش و 

بردباری برای بازماندگان را از خداوند متعال مسئلت مینمایم.سیّدعلی خامنه ای ۱۴۰۰/۶/۱۲

پیامتسلیت
درپیدرگذشت
سرلشگر
دکترفیروزآبادی

ایجاد رونق اقتصاد به واسطه نهضت ساخت مسکن در دستور کار دولت است
 آیت الله رئیسی در نخستین گفت و گوی

 زنده تلویزیونی:
مقابله با کرونا در يک حرکت انقلابی همراه با عقلانیت 
اولويت اصلی دولت است ؛ واردات ۴0 میلیون دوز واکسن 
تا آخر شهريور ماه قطعی شده است ؛مبارزه با فساد با جديت 
و به صورت مستمر در دولت پیگیری می شود ؛ وعده داده 
شــده درمورد مســکن با مطالعه بوده و بايد عملی شــود ؛ 
اعتماد مردم آسیب ديده که بايد با عمل کردن به وعده ها 
آن را بازســازی کنیــم / امروز بــا قاطعیت می گويم از نظر 
کالاهای اساسی در کشور مشکلی نداريم ؛ مذاکره همیشه 
به عنوان ابزار ديپلماسی مطرح بوده و هست اما گفت و گو 
همراه با فشار و تهديد پذيرفتنی نیست ؛ راهکار افغانستان 
استقرار دولت با رای مردم و حاکم شدن اراده مردم در اين 

کشور است
رئیس جمهور با بیان اينکه کرونا موضوع اصلی کشور و 
مقابله با آن در يک حرکت انقلابی همراه با عقلانیت اولويت 
اصلی دولت است،گفت: برنامه دولت افزايش واردات واکسن 
و تقويت تولید داخلی است و همه تلاش خود را انجام می 
دهیم که در اين زمینه کار با شــتاب بیشــتری انجام شود و 

دغدغه های مردم را به حداقل برسانیم.
آيت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی شنبه شب در نخستین 
گفت و گوی زنده تلويزيونی با مردم، در پاسخ به نخستین 
سوال درمورد اقدامات انجام شده برای مقابله و مهار کرونا 
و تسريع در واکسیناسیون مردم، با بیان اينکه تا آخر شهريور 
ماه واردات ۴0 میلیون دوز واکسن قطعی شده است، گفت: 
وزارت بهداشــت و درمان و وزارت امور خارجه بســیج شده 

اند تا واکسن مورد نیاز مردم به سرعت تامین شود.
 در زمینه تولید داخلی واکسن نیز کارهای بسیار خوبی 
انجام شده است و برنامه دولت حمايت از تولید داخلی است 
اما برآوردها نشان می دهد که به 100 میلیون دوز واکسن 

نیاز داريم که تولید داخلی به تنهايی کفايت نمی کند.
وی با بیان اينکه تعطیلی های اصناف، مشاغل و آموزش 
مشــکلات زيــادی برای مردم ايجاد مــی کند، تاکید کرد: 
هرگونــه اقدامــی برای از ســرگیری فعالیــت ها از جمله 
بازگشايی مدارس و مراکز آموزشی با تکمیل واکسیناسیون 
است و در کنار آن رعايت کامل دستورالعمل های بهداشتی 
و پرهیــز از تجمعــات غیر ضروری بايد از طرف همه مردم 
جدی گرفته شــود. او با قدردانی از کادر درمان و مدافعان 
ســلامت کــه با تلاش و فــداکاری از جان مردم صیانت می 
کنند و تشکر از برداران و خواهران بسیجی و مردمی که در 
سراسر کشور به کمک کادر درمانی آمده اند، تاکید کرد:از 
ابتدای کار، مســاله بیماری کرونا از اولويت های دولت بوده 
است و در صحبت ها و مذاکراتی که با سران برخی از کشورها 
داشــتیم يکی از اولويت هايی که دغدغه من بود و پیگیری 

می کردم مساله تامین واکسن مورد نیاز بود.
وی با بیان اينکه تامین منابع ريالی و ارزی برای واردات 
واکسن در اولويت بوده و انجام شده است،گفت: با افزايش 
واردات واکســن و تقويت تولید داخلی طی روزها و هفته 
های آينده کار واکسیناسیون با شتاب بیشتری انجام خواهد 
شــد.   نســبت به معوقات کادر درمانی و پزشکی هم عرض 
کردم که اين معوقات بايد ســريعا پرداخت شود. اينها جزو 
اولويت های دولت است و وقتی می گويیم مساله کرونا مساله 

اولويت است يعنی همه ابعاد آن اولويت دارد.
او در پاسخ به اين سوال که در مدت سپری شده از آغاز 
فعالیت دولت ســیزدهم چه اقداماتی برای نهضت ســاخت 
يک میلیون واحد مســکن و نیز موضوع مبارزه با فســاد، 
شــفافیت و مديريت تعارض منافع انجام شده است، گفت: 
بنای بنده اين اســت که با مردم درباره کارهايی که انجام 
شــده اســت گفتگو کنم و وعده هايی که داده شده از جمله 

ساخت يک میلیون مسکن بايد عملی و اجرايی شود.
برابر ارزيابی ها درســال به بیش از يک میلیون و نزديک 
به 2 میلیون واحد مســکن جديد نیاز داريم، اما کف را يک 
میلیون واحد در نظر گرفتیم که قابل اجرا باشد. اين وعده 
را هم مطالعه شده اعلام کرديم. امروز مجلس نیز قانونی را 
در بحث جهش تولید مسکن تصويب کرده است که دولت 
را مکلف به ســاخت يک میلیون واحد مســکن در سال می 

کند.
برای اجرای اين وعده و تکلیف قانونی، دولت يک جاهايی 
خودش مســکن می سازد، يک جاهايی هم مثل بافت های 
فرســوده، عمدتا مردم اقدام به ســاخت مسکن می کنند و 
دولت تسهیلات می دهد. انبوه سازان هم در موضوع ساخت 
مســکن وارد میدان می شــوند و در عرصه نوسازی مسکن 
روستايی هم دولت مکلف شده که از نوسازی قريب به 200 

هزار واحد مسکونی در سال حمايت کند.
وی با بیان اينکه اين اقدامات در دستور کار دولت است 
و با مشارکت خودِ مردم انجام خواهد شد، تصريح کرد: در 
گزارش های بعدی شــرح اقدامات انجام شــده با مشارکت 
مردم اعلام خواهد شد. در همین دو سفری که به خوزستان 
و سیســتان و بلوچســتان داشتیم با شرايطی مواجه شديم 
که ضرورت دارد دولت برای ســاخت مســکن دست به کار 
شــود. او  با اشــاره به اينکه صنعت ساخت مسکن در عرصه 
اقتصاد نقش پیشــتاز و پیشــران دارد، خاطرنشــان کرد: 
مسکن ســازی خیلی از کســب و کارها را فعال و خیلی از 

نیازها را مرتفع خواهد کرد. ايجاد رونق در اقتصاد به واسطه 
نهضت ساخت مسکن در دستور کار است. برابر قولی که به 
مردم داده بوديم از روز اول به وزير راه و شهرســازی گفتم 
که نهضت مسکن ســازی را در دســتور کار خود قرار دهد و 
اساسا شرط ما با ايشان برای مسئولیت همین بود و ايشان 

هم با حساسیت و قدرت موضوع را دنبال می کند.
دکتــر رئیســی ادامه داد: بعضی هــا ترديد نکنند که آيا 
می شــود اين کار را کرد يا نه! اين کار بايد بشــود، بايد بیش 
از اين میزان مسکن ساخته شود، حال اين میزانی است که 
فکر می کرديم امکان تحقق آن هست و نکته ديگر اين است 
که برای آن قانون تصويب شده است و قانون بايد در کشور 
اجرا شــود. رئیس جمهور درخصوص مبارزه با فساد گفت: 
از مــوارد ديگــری که بنده قول دادم که حتما از ابتدای کار 
دولت پیگیری کنم مبارزه با فســاد بود. از روز اول به همه 
همکاران دولت اعلام کردم که منافذ فســاد و بســترهای 
فسادزا را شناسايی کنند و اين بايد به صورت يک کار ويژه 

در دولت دنبال شود.
 قبل از شــروع به کار رســمی در دولت به دوســتان در 
کارگروه ها گفته بودم که اين کار را پیگیری کنند تا بشود 
به عنوان يک منشور در دولت مورد توجه قرار گیرد. انشاءالله 
تا چند روز آينده اين منشــور هم به تمام دولتمردان و هم 
به اطلاع نخبگان و مردم عزيز خواهد رسید و مردم بهترين 

کسانی هستند که می توانند بر اين موضوع نظارت کنند.
وی با بیان اينکه ســاز و کارهای اجرای اين منشــور نیز 
اعلام خواهد شــد، اظهارداشــت: وزرا، مسئولین و مديران 
دولت انگیزه جدی برای مبارزه با فســاد دارند، چون شــرط 
ما برای همکاری در دولت فسادستیزی در همه سطوح بوده 
اســت و قرار گرفتن در مقابل دوربین و گزارش دادن صرفا 
بــر عهــده رئیس جمهور نیســت بلکه همــه مديران بايد 

خودشان را به مردم پاسخگو بدانند.
او با اشــاره به اينکه متاســفانه اعتماد مردم آسیب ديده 
است و بايد اين اعتماد آسیب ديده را بازسازی کنیم، تصريح 
کرد: راه بازسازی اين اعتماد آن است که صادق الوعد باشیم. 
همه دولتمردان بايد صادق الوعد باشــند و وعده های داده 
شده را با صداقت برای مردم تبیین و تشريح کنند و اگر به 
هر دلیلی مشــکلی در اجرای وعده ای پیش آمد، به مردم 
توضیــح داده شــود. مردم بايد صداقــت را در اين دولت و 
کارگزارانش در عمل و نه صرفا در لفظ و بیان ببینند و اگر 
مردم از دولت صداقت ببینند قطعا دولت را ياری می کنند.

 عمیقا معتقدم اگر مردم نخبگان و دانشگاهیان صداقت 
ببیننــد صمیمانه با دولت همکاری می کنند، کما اينکه در 
اين مدت نامه ها و طومارهای بســیاری از انديشــکده ها و 
دانشــگاه های مختلف، مراکز علمی، فرهنگی، حوزوی و از 
ســوی بســیاری از مردم برای بنده فرســتاده شده و اعلام 
آمادگی کرده اند که حاضرند بدون هیچ پســت و مقامی به 
دولــت کمک کنند. اين روحیــه و اعتماد مردم مهم ترين 
پشــتوانه برای دولت هاســت. مطمئن باشــید دولتی که با 

پشتوانه مردم کار کند، توفیق يارش خواهد بود.
 وی در پاســخ به ســوالی درباره ارتباط دولت با مردم و 
کارکرد ســفرهای اســتانی، اظهارداشــت: مردمی بودن، 
محــوری اســت که همواره بايد مــورد توجه دولت و همه 
مســئولین در کشور باشــد. مردم بايد دولت را از خودشان 
بداننــد، ارتبــاط با مردم ضرورت دارد، در طول مدت کاری 
هر جا که مســئولیت داشــتم و در هر شــرايطی بودم سعی 
کردم رابطه ام را با مردم قطع نکنم و همواره با مردم رابطه 
داشته ام. او با بیان اينکه هیچ زمانی از ارتباط با مردم ضرر 
نکردم،گفت: در ارتباط با مردم بايد آســتانه تحمل را بالا 
برد. بعضی ها دغدغه دارند و بعضی ها ممکن اســت با يک 
لحــن و ادبیات خاصی صحبــت کنند اما بالاخره ارتباط با 
مردم امر پســنديده ای اســت. مسئولین و مديران در همه 
سطوح بدانند که دولت مردمی است و بايد با مردم ارتباط 
داشت. فرماندار و بخشدار بايد با مردم ارتباط داشته باشند 

تا مردم راحت حرف شان را بزنند.
برای اينکه در جريان مسايل مردم قرار بگیرم بايد ارتباط 
مســتقیم داشــته باشم، در دو ســفر استانی اخیر که رفتم 
علاوه بر شــهر و اطراف شــهر و جلســات، چند تا روستا هم 
رفتم. برای بعضی موارد بايد رفت و از نزديک صحنه را ديد. 
مثلا اســتان سیســتان و بلوچستان، مشکل آب دارد برای 

اين کار بايد منابع، چاه نیمه ها و وضع مردم را می ديدم .
 قبل از ســفر به هر اســتان مسايل مربوط به آن استان را 
بررســی می کنیم و در جريان ســفر از نزديک مســايل را با 
مديران استان و مديران مرکز مورد رسیدگی قرار می دهیم. 
مديران درجلســه شــورای اداری و جلسات مختلف چند 
راهکار را بررســی و به يک راهکارهايی می رســند و در آنجا 
به تصمیم می رسیم.  برای راهکارهای کوتاه مدت بايد سريعا 
اقدام شــود تا مردم  امیدوار شــوند، يکســری راهکارهای 
میان مدت و زمان بر هم وجود دارد که بايد با قوت و برنامه 

ريزی دقیق به مرحله اجرا درآيد.
وی بــا تاکیــد بر اينکه ارتباط دولت با مردم، با نخبگان و 
طبقات مختلف دارای برکات فراوانی است،گفت: بنا داريم 
ارتباط با مردم و از نزديک درجريان مشــکلات مردم قرار 
گرفتن و پیدا کردن راهکارها با کمک مردم را با قوت ادامه 
دهیم. او با بیان اينکه برای اجرا کردن، بخشــی را در نهاد 

رياســت جمهــوری مأمــور پیگیــری مصوبات ســفرها 
کرديم،گفت: بنا داريم که بطور مســتمر گزارشــاتی را به 
مردم استان هايی که سفر می کنیم در زمینه روند اجرای 

مصوبات سفرها ارايه دهیم.
وی در پاســخ به اين ســوال که دولت در شرايط بسیار، 
بســیار ســخت اقتصادی مستقر شــد و فکر می کنید آثار 
اقدامــات و وعده هــای دولت از کــی در زندگی مردم و در 
اقتصاد کلان کشــور مشاهده خواهد شد؟ گفت: روحیه ام، 
روحیه گله گذاری نیست. دولت ها وقتی شروع می کنند اول 
می گويند ما چه تحويل گرفتیم. می خواهم مردم و نخبگان 
به عدد و رقم و شاخص هايی که امروز هست توجه کنند و 
همه صاحب نظران اقتصادی به بازار مراجعه کنند و ببینند 

چه شرايطی حاکم است.
همه می دانند، شرايط، شرايط بسیار سختی است، عدد 
و رقم ها هم می گويد دولت در چه شــرايطی مســئولیت را 
به عهده گرفته اســت، ولیکن با همه مســايل هم به عنايت 
خداونــد متعــال و هم به مشــارکت و کمک مردم به دولت 
امیدوارم و بدون هیچ گونه ترديد گشايش هايی ايجاد خواهد 
شد. او با بیان اينکه يکی از مسايل و دغدغه های من کالاهای 
اساســی بود، اظهارداشــت: کالاهای اساسی و استراتژيک 
مســأله مهمی در کشــور است و اصلًا نمی شود نسبت به آن 
هیچگونــه تأخیــری را روا داشــت ايــن موضــوع يکی از 
دغدغه های ما بود، اما نمی خواستم اول کار مردم را نگران 
کنم و بگويم که وضعیت ما در کالاهای اساسی چیست. اما 
امروز می گويم مردم هیچگونه نگران نباشــند، اقداماتی در 
همین مدت کوتاه انجام شده که نگرانی کاملًا مرتفع شده 
اســت از جهت کالاهای اساســی در کشور به لطف خداوند 

متعال، مشکلی نداريم.
 وقتــی کــه دولت را تحويل گرفتــم و چند روز قبل که 
شروع به کار کردم عدد و رقم ها در دستم بود اما گفتن اين 
اعــداد و ارقــام مردم را نگران می کــرد به هیچ عنوان بنای 
اينگونه ســخن گفتن ندارم ولی امروز می گويم که نســبت 
به کالاهای اساســی مردم هیچگونه نگرانی نداشته باشند. 
اين موضوع مرتفع شــده و در ادامه راه هم به نحوی عمل 
خواهیــم کــرد که هیچ گونه نگرانی از اين حیث برای مردم 
عزيزمان نباشــد. وی با بیان اينکه تورم، گرانی و وضعیتی 
که امروز در بازار است، برمی گردد به تصمیماتی که از قبل 
گرفته شــده و به رشــد نقدينگی و تورم سرسام آور، مربوط  
می شــود، گفــت:  اما با همه وجــود به مردم عرض می کنم 
دولت و تیم اقتصادی اش شــبانه روز کار می کند و بسیاری 
از محافــل علمــی با دولت همــکاری می کنند که بتوانیم 
شرايطی را پیش بیاوريم که کاملًا ثبات در بازارحاکم شود 
و اين تغییرات هر روز و هر ماه را نداشته باشیم، کاملًا برای 
تولیدکننده و مصرف کننده قابل پیش بینی باشــد تا خريد 
و فروش و داد و ستد کاملًا به صورت طبیعی در بازار صورت 
بگیــرد. روزنه هايی هــم که می بینیم، روزنه های بســیار 
امیدوارکننده ای اســت. فکر می کنیم با کارهايی که انجام 
شده، گام هايی برداشته شود که اين گام ها به ثبات اقتصادی 
در بــازار بــه افزايش تولیــد و به پايان دادن به اين وضعیت 

رکودی که وجود دارد و کاهش تورم بینجامد.
در مسأله تولید، يک ظرفیت معطل داريم که شايد بتوان 
گفــت کــه ۴0 درصد کارخانجات و کارگاه های تولیدی  به 
دلايل مختلفی معطل مانده اســت، می شــود با يک اقدامی 
خــط تولیــد را افزايش داد و کارخانــه را فعال کرد. اين در 
دستور کار دولت است. وزرا در اين رابطه مشغول کار شدند 
که هر چه ســريع تر اين ســرمايه معطل مانده را که بخشی 
از واحدهای تولیدی ما در شهرک های صنعتی است را فعال 
کنند. اگر اين ظرفیت را فعال کنیم هم بخشی از بیکاری مان 
حل می شود و هم اينکه تولید فعال می شود لذا از همین جا 
به تولیدکنندگان می گويم که تولید را افزايش دهید زمینه 
برای صادرات کاملًا فراهم می شــود. او در پاســخ به اينکه  

متولــی و مغز متفکر متمرکز هماهنگ کننده اقتصادی در 
دولت کجاســت، اظهارداشــت: مغز متفکر و آن جايگاه قوه 
عاقله ای که بايد بنشیند انديشه کند برای اين قضیه، جمعی 
از درون و بیرون دولت هستند اين جمع مسايل مختلف را 
بررســی می کنند و هر وقت بحث ها آماده شــود در ســتاد 
اقتصادی دولت ارايه کرده و در دولت تصمیم گیری می شود 
و بعــد هــم حتماً مردم را در جريــان تصمیم گیری ها قرار 
می دهیم يعنی غیابی تصمیم نخواهیم گرفت که مردم صبح 
بلند شــوند، ببینند يک تصمیم گرفته شــده و اصلًا مطلع 
نیستند. حتماً تصمیمات مهم را با مردم درمیان می گذاريم 
مــا در ايــن رابطه مردم را محرم می دانیم و غیاباً برای بازار 

تصمیم نمی گیريم.
در دولــت ضــروری می دانیم که جايگاهــی به عنوان 
هماهنگ کننــده باشــد و لــذا معاون اول دولت مســئول 
هماهنگی تیم اقتصادی است و همه بخش ها با معاون اول 
هماهنــگ خواهنــد کرد يعنی در طرح ها و بحث ها، آهنگ 
واحدی از دولت شنیده خواهد شد. من اين را در مجلس و 
در جلسه رأی اعتماد وزرا هم اعلام کردم و اينجا هم می گويم 
معاون اول مسئول هماهنگی تیم اقتصادی دولت است. هم 
جايگاه قدرت قانونی اش از بخش های ديگر بیشــتر است و 
هم اينکه تیم اقتصادی کاملًا می تواند با ايشــان هماهنگ 
کار کند در عین اينکه در ستاد اقتصادی، بخش های ديگر 

هم در جريان قرار خواهند گرفت.
 به همه سرمايه گذاران و کارآفرينان، درسراسر کشور و 
به همه ايرانیان خارج کشور عرض می کنم، امروز ايران امن 
و قابل پیش بینی برای رشد اقتصادی است و در جای جای 
آن می شــود ســرمايه گذاری تضمین شــده داشت. ديروز 
درجريان ســفر به سیســتان و بلوچستان از نزديک ديديم 
که ســواحل مکران برای ســرمايه گذاری های کلان کاملا 

آمادگی دارد.
بنای دولت اين است که اقتصاد گردشگری و اقتصاد دريا 
در سیستان و بلوچستان فعال شود و به ايرانیان عزيز خارج 
از کشور اعلام می کنم که در آنجا زمینه برای سرمايه گذاری 
کاملًا فراهم اســت و دســتگاه های دولتــی آمادگی دارند 
مقدمات ســرمايه گذاری ايرانیان را با اولويت فراهم کنند. 
منافع سرمايه گذاران تضمین شده و به هیچ عنوان در اين 
رابطه نگرانی وجود ندارد و اين موضوع حتماً می تواند زمینه 
و بستر خوبی برای رشد اقتصادی و رشد سرمايه گذاری در 
کشــور باشد. وی در پاسخ به سوالی درباره وضعیت پرونده 
هســته ای و مذاکرات وين و نیز موضع دولت در ارتباط با 
رخدادهای افغانستان گفت: افغانستان واقعاً جراحت بزرگی 
برداشته است. با ظلمی که آمريکايی ها و کشورهای بیگانه 
در حق افغانســتان انجام دادند، اين کشــور سال هاست که 
تحت ظلم اســت و کودکان افغانی هر روز مجروح و معلول 
شــدند. امروز مجامــع بین المللی اعلام می کنند که در دو 
دهه گذشــته بیش از 30 هزار کودک افغانی دچار آســیب 
شــدند، خانه های بسیاری ويران شــده و مردم افغانستان 
خیلی آسیب ديدند. امروز فقط در ايران میزبان بیش از 3 
میلیون افغانستانی هستیم که از میهن خود آواره شده اند. 
مسأله افغانستان نشان داد که حضور آمريکا در هیچ کجای 
دنیا نه امنیت ساز، بلکه مخل امنیت و باعث تضییع حقوق 
مردم از جمله در افغانستان شده است. آمريکا در افغانستان 
اقدامات ضد حقوق بشر و کارهايی انجام داده که قطعا نیاز 

به تحلیل و بررسی و پیگیری دارد.
راهکار مساله افغانستان اين است که بايد آنجا دولتی با 
رأی و اراده مردم مســتقر شــود. جمهوری اسلامی همواره 
دنبال اين بوده که صلح و آرامش در افغانستان برقرار شده، 
خونريزی و برادرکشــی در افغانســتان قطع و اراده مردم در 
اين کشــور حاکم شــود. از دولتی که برخاسته از رأی مردم 
افغانســتان باشد، حمايت می کنیم و اين اقتضای سیاست 
خارجی جمهوری اســلامی اســت. دولت برخاسته از رای 

مردم در افغانستان حتما می تواند با جمهوری اسلامی روابط 
بسیار خوبی داشته باشد.

امنیت افغانستان، امنیت ايران است و ما نه فقط درباره 
افغانستان بلکه امنیت و آرامش همه کشورهای همسايه مان 
را امنیت و آرامش خودمان می دانیم و تقويت روابط با آنها 

مساله محوری و اولويت سیاست خارجی ايران است.
او با بیان اينکه در مدت ســپری شــده از آغاز فعالیت 
رســمی دولت شــايد بیش از 50 نشســت و گفتگو با سران 
کشــورهای مختلف داشته ام، خاطرنشان کرد: در تمام اين 
گفتگوها همیشــه به تعامل ايران اســلامی با کشــورهای 
مختلف به عنوان محوری ترين نکته تاکید کرده ام. همچنین 
در ايــن گفتگوها پیگیر رفع دغدغه های اساســی و جدی 
مردم مثل مساله کرونا و تامین واکسن بوده ام و اين تعامل 

را با همه کشورهای مختلف ادامه خواهیم داد.
 امیدواريــم هر چه زودتر صلح و آرامش در افغانســتان 
حاکم شــود و مردم عزيز افغانســتان احساس کنند دولتی 
برخاســته از رای آنهــا، با توجــه به نظر همه گروه ها و همه 
جريانات فعال در افغانســتان شــکل گرفته است. بیگانگان 
هم نبايد دنبال اين باشــند که در افغانســتان نفوذ کنند و 
بخواهند مردم افغانستان دوباره مورد ستم بیشتر قرار دهند. 
همه بايد اجازه دهند مردم افغانســتان خودشــان نسبت به 

سرنوشت شان تصمیم بگیرند.
وی درباره موضوع مذاکرات هســته ای اظهار داشــت: 
مذاکره و گفتگو همیشه به عنوان يکی از ابزارهای ديپلماسی 
مطــرح بــوده و باز هم مطرح اســت. به هیچ عنوان ابايی از 
گفتگــو و مذاکــره نخواهیم داشــت، اما آنچــه غربی ها و 
آمريکايی ها دنبال آن هستند، يعنی اينکه گفتگو همراه با 
فشار باشد، آيا اين به معنای گفتگو است؟ اگر قرار باشد در 
کنار گفت وگو فشار باشد اين چه نوع گفت وگويی است؟

او با تاکید بر اينکه گفت وگو برای آن اســت که فشــاری 
در کار نباشــد، اضافه کرد: تهديدها و فشارها و تحريم های 
ظالمانه ای که نســبت به ملت ايران روا می دارند، متناسب 
با بحث گفت وگو نیست. قبلا هم اعلام کردم که حتما گفت 
وگو و مذاکره را در دستور کار دولت خواهیم داشت، اما نه 
با فشــاری که دنبال می کنند. فشــار آوردن همراه با گفت 
وگو قبلا هم امتحان شده و جواب نداده است. آمريکايی ها 
و اروپايی ها بارها آن را تجربه کردند که گفت وگوها همراه 

با فشار جواب نمی دهد.
 در ايــن گفت وگوهــا به دنبال رفع تحريم های ظالمانه 
هســتیم. محور گفت وگوها تامین منافع ملت بزرگ ايران 
خواهد بود. از منافع ملت بزرگ ايران يک قدم عقب نشینی 
نخواهیم کرد. چرا بايد با تحريم ظالمانه بخواهند ملت ايران 
را تحت فشــار قرار دهند؟ موضوع گفت وگو در دســتور کار 
اســت و دنبال خواهد شــد، منتها نه گفت وگو برای گفت 
وگــو، نــه مذاکره برای مذاکره، بلکــه مذاکره نتیجه محور 
خواهد بود. مذاکره بايد نتیجه داشته باشد، يعنی دنبال آن 
اين باشــد که تحريم ها برای ملت ايران رفع شــود و ملت 
بزرگ ما انشاءالله با رفع تحريم ها زندگی شان بهتر از پیش 
رونق بگیرد. وی در پايان در واکنش به درخواســت مجری 
مبنی بر اينکه به شکل ماهانه درباره اقدامات دولت گفتگوی 
تلويزيونی انجام شود، گفت: آمادگی دارم که مردم عزيز را 
در جريان عمل به وعده ها قرار بدهم و دوست دارم که مردم 
در جريــان کار دولــت قرار بگیرند. گزارش دادن به مردم به 
صــورت نوبــه ای را برای خودم يک تکلیف می دانم و افتخار 
می دانــم کــه با مردم صحبت کنم و در جريان بازخورد اين 
گزارشات هم قرار بگیرم. مردم اگر نظراتی دارند ارائه کنند 
و حتما بدانند مشــارکت آنها در مســائل کشــور و همراه 
بودن شــان با دولت و اعتمادشــان به دولت برای کشــور 
ســرمايه ای گرانبها اســت. حتما اين وضع را می پسنديم و 
دنبال می کنیم و امیدوارم به زودی بتوانیم خبرهای خوبی 

از اقدامات دولت برای مردم عزيزمان داشته باشیم.
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حسن شجاعی  رئیس کمیسیون اصل 9۰ مجلس با اشاره به اثر مقوله پیش بینی پذیری در تولید و تجارت تصریح کرد: نمی شود با یک بخشنامه یک شبه ورود یک کالا را ممنوع کرد. واردکننده ای که ماهها 
در بازارهای خارجی به بررسی پرداخته تا محصول مورد نظر خود را پیدا کند و هزینه آن را پرداخته است، وقتی پس از چند ماه کالای مدنظرش به گمرک رسیده، اجازه ترخیص به او داده نمی شود و زیان 
هنگفتی به تاجر وارد می شود.عین همین مشکل را در زمینه صادرات نیز شاهد هستیم و این موضوع سبب شده است که فضای اقتصادی کشور غیرقابل پیش بینی باشد و این موضوع تاثیر مستقیمی در 
سرمایه گذاری و اشتغال دارد. او با اشاره به این که در حمایت از تولیدات داخلی باید هوشمندانه عمل شود، ادامه داد: یکی از وظایف مجلس مبارزه با انحصار در بازار است. گاهی ممنوعیت واردات برخی 
از کالاها باعث ایجاد انحصار در آن بازار می شود. انحصاری شدن تأمین کالاهای اولیه یا واسطه ای در یک صنعت، منجر به ایجاد مشکلاتی می شود زیرا تأمین آن کالا تنها در دست تعداد معدودی از افراد 
قرار می گیرد، در صورتی که باید شرایط بازار و تولید به نحوی تنظیم شود که از بازار رانت فاصله گرفته و رقابتی شود. وی با انتقاد از نحوه عملکرد و رصد وزارت صنعت، معدن و تجارت، گفت: وزارت 
صمت متولی و مسئول کمک و حمایت از تولید است. اما هیچ آمار دقیق و ثبت شده ای در زمینه تولید و واردات بسیاری از کالاها در کشور موجود نیست. باید این آمار در زمینه کالاهای مختلف موجود 

باشد تا سیاستگذاری ها با اشراف کامل اطلاعاتی انجام شود. صرفاً خوداظهاری واردکنندگان و تولیدکنندگان منبع دقیق و مورد اعتمادی برای سیاستگذاری نیست./ فارس 
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سردار سرلشکر بسیجی سیدحسن فیروزآبادی، رئیس 
ســابق ســتاد کل نیروهای مسلح و مشــاور عالی نظامی 
فرماندهــی کل قــوا، به علت ابتلا به کرونا به ديدار معبود 

شتافت.
سردار سرلشکر بسیجی سید حسن آقايی فیروزآبادی 
متولد ســال 1330 در مشهد مقدس، مشاور عالی نظامی 
فرمانده معظم کل قوا بود. وی پیش از اين از ســال ۶۸ تا 
95 به مدت 27ســال رياســت ستادکل نیروهای مسلح را 
برعهده داشــت. او تحصیلات خود تا مقطع دکتری را در 
مشــهد گذراند و ســال 59 وقتی 29سال داشت با معدل 
عالی، مدرک دکترايش را از دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 

دريافت کرد.
در سال های پیش از انقلاب، به کلاس های درس آيت ا... 
خامنه ای در دو مســجد کرامت و امام حســن مجتبی)ع( 
می رود و بعدها به علت حضور در مبارزات سیاســی ضد 
رژيم شــاه در شــهر مشهد دستگیر می شــود و به زندان 
می افتــد. پــس از پیروزی انقلاب اســلامی و صدور پیام 
حضرت امام خمینی)ره( مبنی بر تأسیس جهادسازندگی، 
به آنجا رفت و از بنیانگذاران جهادســازندگی در خراسان 
شــد سپس در سال۶1 با حکم نخست وزير وقت به عنوان 
عضو شــورای مرکزی جهادسازندگی کشور منصوب شد. 
فیروزآبادی که ســابقه رياســت بر جمعیت هلال احمر در 
دولت شــهیدرجايی را نیز در کارنامه خود داشــت، از سال 
۶۴ به معاونت امور دفاعی نخســت وزيری منصوب شــد و 
در طول هشت سال دفاع مقدس نیز مسؤولیت هايی نظیر 
جانشینی نخست وزير در قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا)ص(، 
ســتاد امداد و درمان جنگ کشــور، امور پناهگاه ها و دفاع 
غیرعامــل، پدافنــد شــیمیايی، میکروبی و هســته ای، 
مهندســی صنعتی جنگ، کمیته ساخت موشک زمین به 
زمیــن و... را بــر عهده گرفــت. او در جريان 50 ماموريت 
محولــه، مجموعا 300روز در جبهه های آذربايجان غربی، 
کردســتان، کرمانشاه، ايلام، خوزســتان و جزاير حضور 
مستقیم داشته و به مدت ۸0 ماه نیز مسؤولیت پشتیبانی 
از جبهه ها را بر عهده گرفت. سیدحسن فیروزآبادی، چهارم 
مهر۶۸ به فرمان حضرت آيت ا... خامنه ای به رياست ستاد 
فرماندهی کل قوا منصوب شــد بدون آن که درجه نظامی 

داشته باشد.
حتی در ســال ۶9 نیز که فرماندهان ســپاه برای اولین 
بار درجه گرفتند، اعطای درجه به رئیس ستادفرماندهی 
کل قوا )که ســال 70 به ســتاد کل نیروهای مسلح تغییر 

نام داد( پنج سال بعد صورت گرفت.
مدیران وکارکنان هفته نامه اقتصادی اعتبار عروج 
ملکوتی وی را به رهبر معظم انقلاب اسلامی و خانواده 
مرحوم تسلیت؛ از باری تعالی برای آن مرحوم ، غفران 
ومغفرت الهی و برای مصیبت دیدگان ، صبر و اجر جزیل 

مسئلت می نماییم.

فرهاد رهبر به سمت دستیار اقتصادی 
رئیس جمهور منصوب شد

آيت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی با صدور حکمی دکتر 
»فرهاد رهبر« را به ســمت دستیار اقتصادی رئیس جمهور 
منصوب کرد.  دکتر رهبر متولد 133۸ سمنان و دانش آموخته 
دکترای اقتصاد نظری اســت که رياســت سازمان مديريت و 
برنامه ريزی، رياست دانشگاه آزاد اسلامی و رياست دانشگاه 

تهران را در کارنامه اجرايی و مديريتی خود دارد.

انتصاب استاندار خوزستان
انتخاب صادق خلیلیان به ســمت استاندار خوزستان؛ 
تعیین وزرای منتخب هیات وزيران در شورای پول و اعتبار 
؛  موافقــت دولــت با لايحه تصويب آيین نامه بین المللی 
شــناورهای تندرو 2000  جلسه هیات وزيران به رياست 
آيت الله دکتر ســید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور برگزار 
شد و در اين جلسه اعضای دولت به صادق خلیلیان به سمت 
اســتاندار منتخب خوزستان رأی اعتماد دادند. وی دارای 
مدرک کارشناسی خاکشناسی از دانشگاه شهید چمران 
اهواز و همچنین کارشناســی ارشــد اقتصاد کشاورزی و 
دکترای اقتصاد منابع طبیعی از دانشــگاه تربیت مدرس 
است. از سوابق مديريتی و اجرايی آقای خلیلیان می توان 
به معاون برنامه ريزی و امور اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی 
و عضو شــورای بیمه مرکزی کشــور به عنوان نماينده اين 
وزارتخانه در دولت نهم و نیز وزير جهاد کشاورزی و عضو 

شورای پول و اعتبار در دولت دهم اشاره کرد.

عادل آذر به سمت مشاور رئیس جمهور و 
رئیس موسسه عالی آموزش و پژوهش 

مدیریت و برنامه ریزی منصوب شد
آيت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور با صدور 
حکمی، دکتر »عادل آذر« را به سمت مشاور رئیس جمهور 
و رئیس موسســه عالی آموزش و پژوهش مديريت و برنامه 
ريزی منصوب کرد. وی متولد 13۴5 دهلران، دانش آموخته 
دکترای مديريت و عضو هیات علمی دانشــگاه اســت که 
نمايندگی مجلس شورای اسلامی، رياست مرکز آمار ايران 
و رياســت ديوان محاسبات کشــور را در کارنامه اجرايی و 

مديريتی خود دارد.

میثم لطیفی به سمت معاون رئیس جمهور 
و رئیس سازمان امور اداری و استخدامی 

کشور منصوب شد
آيت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور با صدور 
حکمــی دکتــر »میثم لطیفی« را به ســمت معاون رئیس 
جمهور و رئیس ســازمان امور اداری و اســتخدامی کشور 
منصوب کرد. دکتر لطیفی متولد ســال 1357در همدان و 
دانــش آموخته دکترای تخصصی مديريت منابع انســانی 
اســت که عضويت هیات علمی دانشــگاه، رياست دانشکده 
مديريت دانشــگاه امام صادق )ع( و عضويت در شــورای 
نخبگان بنیاد ملی نخبگان را در کارنامه علمی و مديريتی 

خود دارد.

سید صولت مرتضوی به سمت معاون 
اجرایی رئیس جمهور منصوب شد

آيت الله دکتر ســید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور، با 
صدور حکمی دکتر »ســید صولت مرتضوی« را به ســمت 
معاون اجرايی رئیس جمهور منصوب کرد. دکتر مرتضوی 
متولد 13۴0 و دانش آموخته دکترای حقوق عمومی است 
که معاونت بنیاد مســتضعفان، معاون سیاسی وزير کشور، 
اســتاندار خراسان جنوبی و شهردار مشهد از جمله سوابق 

اجرايی و مديريتی وی است.

رکود در حمل ونقل و فعالیت هاي مرتبط آن همواره 
نتیجه اي جز رکود در صنعت کشــور نخواهد داشــت. 
راننــدگان جادهــاي نیز بر اين امر آگاه هســتند.  يکي از 
شاخص هاي رشد و توسعه هر کشور، وضعیت حمل ونقل 
آن کشور است. در واقع حمل ونقل به لحاظ نقش بسزايي 
کــه در اقتصاد کشــور دارد، به عنــوان صنعتي زيربنايي 
محســوب مي شــود. صنعت حمل ونقل در کشــور ما به 
لحاظ وســعت خاک وســعت خاک از اهمیت و جايگاه 
خاصي برخودار اســت که متاســفانه تاکنون مورد توجه 
قرار نگرفته اســت.  صنعت حمل ونقل کشــور ما شــامل 
حمل ونقل هوايي، زمیني و دريايي اســت و در ايران از 
گذشته هاي دور نیز بیشترين حمل ونقل زمیني صورت 
گرفته است. از سوي ديگر وسايط نقلیه سنگین همچنان 
در حمل ونقل کشــور از جايگاه ويژهاي برخوردار اســت. 
اکنون بسیاري از ملزومات اساسي کشور به محض تخلیه 
شدن بنادر، توسط خودروهاي سنگین به دورترين نقاط 
کشور حمل مي شوند و بخشي از کالاهاي اساسي و مورد 
نیــاز نیز مســتقیما به وســیله تريلي هــا و کامیون ها از 
کشــورهاي خارجي و از راه مرز زمیني به داخل کشــور 
حمل مي شوند. با توجه به اين مسائل، حقیقتي انکارناپذير 
آشکار مي شود و آن نقش اساسي و بسیار مهم خودروهاي 
سنگین و رانندگان اين خودروها در اقتصاد کشور است. 
در واقــع مــي توان رانندهاي که شــبانه روز با قبول انواع 
خطــرات و تنها مانــدن خانواده خود، در جاده هاي غالبا 
پرخطر و غیراســتاندارد، رانندگي مي کند را يک ايثارگر 
گمنام نام نهاد. اهمیت کار رانندگان اين خودروها زماني 
بیشــتر نمود مي يابد که لختي به مشــکلات متعدد آنها 
بینديشیم ، اين مشکلات از طولاني بودن مسیر و خستگي 
راننده تا نا همواري جاده ها، شرايط گوناگون آب وهوايي، 
هزينه تأمین قطعات يدکي و لاستیک و... شامل مي شود. 
شايد بسیاري از مردم و حتي مسئولان کشور در جريان 
ناملايمات، ســختي کار و مشــکلات عديده اين عزيزان 
شــببیدار نباشــند. اما اين وظیفه مطبوعات و رسانه هاي 
جمعي است که براي معرفي اين تلاشگران عرصه صنعت 
حمل ونقل، همت کنند و شرايط را فراهم کنند تا مسئولان 
و دســت اندرکاران کشــور به مشــکلات رانندگان توجه 
بیشتري کنند، پشتیبانی از صنعت حمل ونقل به تقويت 

اقتصادکشور می انجامد .

سردار سرلشکر سیدحسن فیروزآبادی 
دعوت حق را لبیک گفت

انتصاب

ادامهسرمقاله

خبر

انتصاب

اگر واقعاً می خواهیم با فساد مبارزه جدی کنیم باید 
قانون مجازات اخلالگران در نظام اقتصادی به روز شود

رئیس قوه قضايیه لازمه افزايش اعتماد مردم را توجه 
به خواســت و نیاز آن ها و حل مشکلات شــان و همچنین 
مشــارکت دادن آحاد ملت در پشــبرد اهداف و برنامه ها 
دانست و متذکر شد: کاهش سرمايه های اجتماعی به نفع 
کشــور نیســت؛ چرا که بدون ارتباط با مردم نمی توان 

مشکلات را حل کرد.
بنا به گزارش مرکز رســانه قوه قضايیه، اعضای هیأت 
رئیسه کمیسیون قضايی و حقوقی مجلس شورای اسلامی 
به منظور تبادل نظر و هم انديشی درباره تقويت همکاری 
اين کمیسیون با دستگاه قضا و راه های کاهش مشکلات 
بــا  بهبــود خدمــات رســانی قضايــی  و  مــردم 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ديدار و گفتگو 

کردند.
رئیس قوه قضايیه در اين ديدار، از »اعتماد مردم« به 
عنوان يکی از مهم ترين سرمايه های نظام ياد کرد و گفت: 
از ابتدای انقلاب اســلامی تاکنون هر گام بلندی که در 
کشور برداشته شده، با کمک و حمايت مردم بوده است.

حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای لازمــه 
افزايش اعتماد مردم را توجه به خواست و نیاز آن ها و حل 
مشکلات شان و همچنین مشارکت دادن آحاد ملت در 
پشــبرد اهداف و برنامه ها دانســت و متذکر شد: کاهش 
سرمايه های اجتماعی به نفع کشور نیست؛ چرا که بدون 
ارتباط با مردم نمی توان مشکلات را حل کرد. وی  با بیان 
اين که مســئولین قوا بايد بــا آحاد مردم ارتباط نزديک 
داشــته باشند گفت: عمده روابط قوه قضايیه با مردم هم 
از طريق نخبگان و نمايندگان اقشــار، تشکل های مردم 
نهاد، دادســتان ها و رؤسای کل دادگستری ها و متفاوت 

از نوع ارتباط نمايندگان با مردم است.
 اگر می خواهیم قوه قضايیه مردمی داشته باشیم يکی 
از راه ها اين است که روابط مسئولان قضايی با نمايندگان 
مردم بیشتر شود. او  با اشاره به ارتباط تنگاتنگ نمايندگان 
مجلــس بــا مردم و اطلاع از مشــکلات آنها، به همکاران 
بخش های مختلف قضايی تأکید کرد که نمايندگان را در 
اولويت ملاقات ها و جلسات کاری خود قرار دهند و خاطر 
نشــان کــرد ارتباط و همــکاری دو مجموعه در افزايش 

سرمايه عمومی نظام نقش به سزايی دارد.
وی همچنین به رؤسای کل دادگستری ها دستور داد 
در نشست های مشترک با نمايندگان مجلس و مسئولان 
عالی هر استان از جمله استانداران و فرمانداران مشکلات 
و مسائل خاص مناطق مختلف کشور را احصاء و برای حل 
آن هــا تصمیم گیری و برنامه ريزی کنند و نمايندگان را 
ضامن اجرای مصوبات اين جلسات معرفی کرد. او  از بی 
آبی و کم آبی در برخی مناطق کشــور به عنوان نمونه ای 
از معضلات که نیازمند تصمیم گیری جدی است ياد کرد 
و متذکر شد نمايندگان مجلس می توانند با هم انديشی 
مســئولان ديگر بخش ها و کارشناســان امر، دولت را در 
تدوين ســند جامع آب ياری دهند تا با اجرای دقیق اين 
سند، مشکلات مربوط به آب هر چه سريع تر کمتر شود. 
وی با بیان اين که نمايندگان می توانند در پیشــگیری از 
وقوع جرم نیز نقش فعال تری ايفا کنند، از آن ها خواست 
تا مسائل و مصاديق ترک فعل های کلان را به وی اطلاع 

دهند تا در نشست سران قوا طرح و پیگیری کند.
او از پرونده های کثیرالشاکی به عنوان يکی از معضلات 
که بخش های مختلفی از جامعه و نظام قضايی را درگیر 
کرده، ياد کرد و افزود: امروز پرونده های زيادی در جريان 

است که صد ها شاکی دارد و رسیدگی به آن کاری زمان 
بر و پیچیده است و اطاله رسیدگی به آن ها بر ساير خدمات 

دستگاه قضايی اثر سوء می گذارد.
وی تصريــح کرد که نمايندگان مجلس می توانند در 
کنار طرفین دعوای پرونده های کثیرالشاکی، نمايندگان 
دســتگاه های مختلف دولتی و کارشناســان هر حوزه، با 
حضور در جلسات تخصصی کارشناسی و آسیب شناسی 
دستگاه قضا را در رسیدگی به اين پرونده ها و پیشگیری 
از موارد مشابه ياری دهند؛ همانطور که در حل اختلاف 

بین دستگاه ها می توانند نقش آفرين باشند.
حضور فعال نمايندگان در همین موضوع پرونده های 
کثیرالشــاکی باعث خواهد شد بسیاری از اين پرونده ها 
اصلا شــکل نگیرد و به ســرمايه و زمان مردم هم لطمه 
نخورد. در مورد نحوه ارتباط قوه قضايیه و مقننه سازوکار 
هم نحوه ارتباط رئیس و مسئولان عالی قضايی با مجلس 
و همچنین نحوه ارتباط دســتگاه قضا با مجلس و مردم 
ترســیم شود تا بتوان در کمترين زمان ممکن بیشترين 

بهره را از اين ارتباطات و هماهنگی ها را برُد.
او  با بیان اين که دستگاه قضايی از ديرباز معاون پارلمانی 
نداشته و معمولاً ارتباطات دو قوه از طريق نماينده ويژه 
رئیس قوه قضايیه در مجلس هماهنگ می شود، خواستار 
همفکری مجلســی ها برای ايجاد سازوکاری مناسب به 
منظور افزايش روابط دو قوه شد. رئیس قوه قضايیه گفت 
که اين ســازوکار در دولت هم در دســت طراحی است و 
اعلام کرد در گام اول برای تسريع در رسیدگی به مشکلات 
مردم مقرر شده تا مدتی نشست های سران قوا با فاصله های 
کمتــر و بــه صورت منظم برگزار شــود. وی با اشــاره به 
بلاتکلیفی لايحه شورا های حل اختلاف، گفت: شورا های 
حل اختلاف و برخی نهاد ها مانند تعزيرات برای خدمت 
رسانی بهتر به مردم و نزديک تر شدن به اجرای عدالت و 
کاهش پرونده های قضايی از طريق داوری و میانجی گری 

تشکیل شده اند و نبايد به نهادی دولتی تبديل شوند.
او با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت های مردمی برای 
صلح و ســازش افزود: گاهی اثر صلح و ســازش از صدور 
حکم قضايی بیشتر است، اما هنوز آنگونه که بايد و شايد 
از ظرفیت های مردمی در جهت صلح و ســازش استفاده 
نکرده ايم در حالی که گاهی ممکن است کاری که از دست 
يک لوطی در يک محله برمی آيد، از شورای حل اختلاف 
ســاخته نباشــد. وی  بــه لايحه اصلاح قانــون مجازات 
اخلالگران در نظام اقتصادی کشور نیز اشاره کرد و گفت: 

اگر واقعاً می خواهیم با فســاد مبارزه جدی کنیم يکی از 
راه های آن ارتقاء و به روزرسانی قانون مجازات اخلالگران 

اقتصادی است.
او  با بیان اين که فساد محدود به فساد اقتصادی نیست، 
افزود: گاهی ضرر يک فساد فرهنگی و سیاسی به مراتب 
بیشــتر اســت و يا يک روابط ناسالم و زدوبند سیاسی که 
زمینه ساز برخی اختلاس هاست، بیش از يک فساد مالی 
به اعتماد عمومی لطمه می زند. وی با ابراز امیدواری نسبت 
به تصويب نهايی اين طرح در مجلس تا پايان شهريور ماه، 
متذکر شد: مبارزه با فساد اقتصادی با آئین دادرسی موجود 
دشوار است و لازمه تسهیل و تسريع در مبارزه، اصلاح و 
ارتقاء قانون اســت. پیش از ســخنان رئیس دستگاه قضا، 
حجت الاســلام والمسلمین موسی غضنفرآبادی رئیس 
کمیســیون قضايی و حقوقی مجلس گزارشــی از روند 
بررســی طرح ثبت معاملات امــوال غیر منقول با هدف 
تبديل اسناد عادی به اسناد رسمی ارائه و تأکید کرد: اگر 
می خواهیــم بحث زمین خواری، کوه خواری و دســت 
اندازی به منابع طبیعی خاتمه دهیم بايد معاملات اموال 

غیرمنقول رسمی شوند.
وی همچنین ابراز امیدواری کرد لايحه اصلاح قانون 
مجازات اخلالگران نظام اقتصادی تا پايان شــهريور ماه 
جاری در مجلس تعیین تکلیف شــود. همچنین اعضای 
هیأت رئیســه کمیسیون به بیان ديدگاه ها و درخواست 
هايشــان از رئیس دستگاه قضا پرداختند که »رسیدگی 
سريع قوه قضايیه به شکايات مجلس درباره تخلفات برخی 
مسوولین«، »بررسی قانونی دارايی و اموال آنها« و »اعلام 
آمادگــی بــرای همکاری با قوه قضايیه در اجرای کامل و 
همه جانبه سند تحول قضايی به عنوان يکی از مهم ترين 
عوامل افزايش رضايتمندی مردم« از مهم ترين آن ها بود. 
»ايجــاد وحدت رويه در اجرای احکام«، »ســاماندهی و 
ارتقاء برخی دادگاه های تجديدنظر با اســتفاده از قضات 
باســابقه«، »توجــه ويژه به مکاتبــات نمايندگان برای 
پیگیــری مطالبــات حقوقی و قضايی مــردم« از ديگر 
درخواســت های مطرح شده از سوی اعضای کمیسیون 
قضايی و حقوقی مجلس بود.  در اين نشســت همچنین 
درباره آخرين وضعیت لايحه »شورا های حل اختلاف« و 
راه های رفع ايرادات شورای نگهبان به اين لايحه که نقش 
مؤثری در افزايش صلح و ســازش در کشــور و کاهش 
پرونده های قضايی و اطاله دادرسی ها خواهد داشت، بحث 

و تبادل نظر شد. / میزان 

جلســه هیات وزيران  به رياست آيت الله دکتر سید 
ابراهیم رئیسی رئیس جمهور برگزار شد.

به گزارش پايگاه اطلاع رسانی دولت ، هیات دولت 
به پیشنهاد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ايران و به 
استناد ماده )15( قانون برنامه پنجساله ششم توسعه، 
وزرای جهاد کشــاورزی و راه و شهرســازی را به عنوان 
وزيران منتخب عضو شورای پول و اعتبار تعیین کرد. 
در اين جلسه اعضای دولت به صادق خلیلیان به سمت 
اســتاندار منتخب خوزســتان رأی اعتماد دادند. وی 
دارای مدرک کارشناسی خاکشناسی از دانشگاه شهید 
چمران اهواز و همچنین کارشناســی ارشــد اقتصاد 
کشــاورزی و دکترای اقتصاد منابع طبیعی از دانشگاه 
تربیت مدرس است. از سوابق مديريتی و اجرايی آقای 
خلیلیان می توان به معاون برنامه ريزی و امور اقتصادی 
وزارت جهاد کشــاورزی و عضو شــورای بیمه مرکزی 
کشور به عنوان نماينده اين وزارتخانه در دولت نهم و 
نیز وزير جهاد کشــاورزی و عضو شــورای پول و اعتبار 
در دولت دهم اشــاره کــرد. هیات وزيران همچنین با 
پیشــنهاد وزارت راه و شهرســازی مبنی بر آيین نامه 
بین المللی شــناورهای تندرو 2000 موضوع قطعنامه 
هــای کارگروه ايمنی دريانوردی ســازمان بین المللی 
دريانــوردی موافقت کــرد. آيین نامه مذکور در ابتدا با 
هــدف ايجــاد قوانیــن و مقــررات بین المللی برای 

کشتی های خاص با سرعت بالا )تندرو( در سال 199۴ 
توســط ســازمان بین المللی دريانوردی، تصويب و از 
1997 اجرايی شد و اجرای آن برای شناورهای ساخته 
شده بعد از تاريخ يکم جولای سال 2002 سطح ايمنی 
شــناورهای خــاص دارای ســرعت بــالا را افزايش و 
ريســک های عملیاتی برای حفظ تعادل و آسیب های 

سازه ای آن ها را تا حد قابل قبولی کاهش داد.
اين آيین نامه شامل الزاماتی برای طراحی و ساخت، 
تجهیزات موردنیاز و شرايط عملیات و تعمیر و نگهداری 
شناورهای تندرو است که در سطح بین المللی فعالیت 
دارنــد. هدف اصلــی از اين آيین نامه، تأمین ايمنی در 
ســطح برابر با کشــتی های معمولی است که به موجب 
کنوانســیون بین المللی نجات جان اشــخاص در دريا 
197۴ )سولاس 197۴( و کنوانسیون بین المللی خط 
شــاهین کشــتی 19۶۶ بايد از طريق استانداردهای 
ســاختاری و تجهیزاتی و کنترل های عملیاتی دقیق 

تأمین گردد.
لایحه موافقت نامه بین ایران و مجمع مجالس 

آسیایی در رابطه با حقوق، مزایا و مصونیت های 
دبیرخانه دائمی مجالس آسیایی

هیات وزيران به پیشنهاد وزارت امور خارجه، لايحه 
موافقت نامه بین دولت جمهوری اسلامی ايران و مجمع 
مجالس آسیايی در رابطه با حقوق، مزايا و مصونیت های 

دبیرخانه دايمی مجالس آسیايی را به تصويب رساند.
مطابق اين لايحه، موافقت نامه مورد اشاره، مشتمل 
بر يک مقدمه و 1۴ ماده، تصويب و اجازه مبادله اسناد 
آن داده می شــود. همچنین ارجاع اختلافات موضوع 
مــاده )13( اين موافقت نامه به داوری توســط دولت 
جمهــوری اســلامی ايــران منوط به رعايــت قوانین 

ومقررات مربوط است.
اصلاح مصوبه دولت درخصوص تعیین حدود 
انتشار امواج و پرتوهای یون ساز و غیریون ساز

اعضــای دولت به پیشــنهاد معاونت حقوقی رئیس 
جمهور و به منظور تامین نظر هیات بررسی و تطبیق 
مصوبات دولت با قوانین مجلس شورای اسلامی، مصوبه 
مربوط به تعیین حدود انتشار امواج و پرتوهای يون ساز 
و غیريون ســاز، موضوع ماده )30( قانون هوای پاک را 

اصلاح کرد.
بر اين اســاس، حدود پرتوهای يون ســاز در هوای 
آزاد، مطابق ماده )22( قانون حفاظت در برابر اشعه و 
ماده )23( الحاقی آيین نامه اجرايی قانون حفاظت در 
برابر اشــعه و در چهارچوب مقررات آژانس بین  المللی 
انــرژی اتمی، توســط ســازمان انرژی اتمــی ايران با 
همکاری دســتگاه های مندرج در تبصره موضوع ماده 
)30( قانــون هــوای پاک، تنظیــم و به تصويب هیات 

وزيران می رسد.

وزیر جهاد کشاورزی عضو شورای پول و اعتبار شد

 ماهنامه ای برای هر شهروند

و
منتشــر شد



تحقق۳۴/۵درصد
ازاحکام
بودجه۱۴۰۰

جزئیات طرح مجلس برای ساماندهی 
بازار خودرو

رضا تقی پورانوری عضو کمیســیون صنايع و معادن 
مجلس می گويد بر اســاس طرح کمیســیون صنايع و 
معادن مجلس يازدهم، مابه التفاوت قیمت پايه خودرو 
و بهايی که در بورس به فروش می رســد در صندوقی 
ذخیره و برای تامین سرمايه در گردش، بهبود کیفیت 

خودرو و... هزينه می شود. 

وی درباره طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو که در 
کمیســیون صنايع و معــادن مجلس يازدهم تدوين و در 
حال نهايی شــدن اســت، گفت: هــدف اصلی اين طرح 
ساماندهی بازار خودرو با محوريت عرضه و تقاضای خودرو 
در بورس است. براساس طرح کمیسیون صنايع و معادن 
مجلــس يازدهــم، مابه التفاوت قیمت پايه خودرو و بهايی 
که در بورس به فروش می رسد در صندوقی ذخیره و برای 
تامین سرمايه در گردش، بهبود کیفیت خودرو و... هزينه 
می شود. در طرح مذکور خودروسازان داخلی بايد سالانه 
به تعهدات از پیش تعیین شــده عمل کنند، در غیر اين 
صــورت ملزم به پرداخت جريمه و در مرحله بعدی ابطال 
پروانه خواهند شــد تا خودروی موردنیاز بازار تامین شود 
، در طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو مجلس يازدهم 
به مسائلی مانند بهبود کیفیت، ارتقای ارائه خدمات پس 
از فروش و... توجه شــده و خودروســازان با توجه به اين 
موضوعات امتیازدهی می شوند. طرحی که برای ساماندهی 
صنعت و بازار خودرو تدوين می شود بايد شامل تمام موارد 
مرتبط و توجه به متناسب کردن عرضه و تقاضا باشد، زيرا 
بدون پیش بینی سازوکاری مناسب برای افزايش تولید و 
عرضه، هر پیشــنهادی برای ساماندهی بازار بی اثر است ، 
رسیدگی به طرح ديگری درباره ساماندهی صنعت خودرو 
در دستورکار صحن علنی مجلس قرار دارد،  اين طرح که 
با آنچه در مجلس يازدهم درحال تدوين است تفاوت دارد، 
در مجلس دهم تدوين و تصويب شده است اما از آنجا که 
شورای نگهبان از آن ايراد گرفت مجدد در دستورکار قرار 
گرفت تا ايرادات مذکور اصلاح شود ،  محور طرح مذکور 
ســاماندهی صنعت خودرو مصوب مجلس دهم، واردات 
خودروهای هیبريدی و برقی اســت، البته به نظر می رسد 
طرحی که بزودی به منظور رفع ايرادات شــورای نگهبان 
در مجلس بررسی می شود به طور کامل پاسخگوی نیازهای 
امروز بازار خودرو نباشــد اما از آنجا که پیش از اين طرح 
در مجلس قبلی تصويب شــده بود بايد ايرادات شــورای 
نگهبان اصلاح می شد اما مجلس يازدهم با طرح جديدی 
که درحال تدوين دارد، به دنبال رفع مشــکلات اساســی 

صنعت و بازار خودرو است.  / ايرنا 

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو  
يکــی از موضوعاتــی که مردم به عنوان يک مطالبه جدی 
از دولت جديد دارند، معقول شدن قیمت خودرو است. برای 
آنکه چنین امری محقق شود، بايد حداقل 3 موضوع عملیاتی 
شــود. به غیر از مباحث زيرساختی و چالش های که صنعت 
خودرو با آن مواجه اســت و ضرورت دارد نســبت به حل آن 
اقدام فوری شــود، خودروسازان بايد افزايش تولید خودرو را 
در دســتور کار خود قرار دهند. به گونه ای که تا پايان ســال 
جاری بتوان به تولید يک میلیون و500 هزار خودرو دســت 
يافت. اگر تولید خودرو افزايش پیدا کند، حاشــیه سود بازار 
خودرو کاهش خواهد يافت و ديگر برخی ها با هدف سود آنی 
نسبت به خريد و ثبت نام خودرو اقدام نمی کنند و همین امر 
کمــک زيادی خواهــد کرد تا قیمت خودرو در بازار متعادل 
شود. وقتی در بازاری حاشیه سود حداقل بین 5 تا 10 درصد 
است طبیعی است که تقاضا از عرضه پیش بگیرد و برخی ها 
بخواهنــد از چنیــن بازاری نفع ببرند. لذا برای پايان دادن به 
اين مقوله راهکاری جز افزايش تولید خودرو وجود ندارد. اما 
رشد تولید خودرو نیازمند حمايت و همراهی دولت و بانک ها 
اســت. اگــر بانک ها تنها دو ســال نســبت بــه وام های که 
خودروســازان گرفتند تنفس دهنــد، گردش نقدينگی در 
شــرکت های خودروســازی افزايش پیدا خواهد کرد و در 
راســتای آن می توان به ســرعت افزايش تولید و هماهنگی 
عرضه و تقاضا را ديد. نکته ديگر که امیدوارم دولت سیزدهم 
نســبت به آن ديدگاه مثبتی داشــته باشد، آزدسازی قیمت 
خودرو است. اگر يکبار قیمتی که در بازار وجود دارد را قبول 
کنیم، به طور قطع به مرور زمان شاهد افت قیمت خودرو در 
بازار و حتی کارخانه خواهیم بود. با اجرايی شدن چنین امری 
تنها افرادی که نیاز دارند، نسبت به خريد خودرو اقدام خواهند 
کرد. اين امر ضمن کاهش فشار بر خودروسازان باعث می شود 

تا فضا برای فعالیت سودجويان بازار خودرو نباشد.
مبحث ديگری که توصیه می کنم مورد توجه قرار گیرد، 
واردات خودرو بدون انتقال ارز از کشور است. افرادی هستند 
که بدون جابه جايی ارز می توانند نسبت به واردات خودرو به 
کشور اقدام کنند؛ اگر چنین امری اجرا شود، ضمن کاهش 
قیمــت خودروهــای خارجی )به صورت بادکنکی بالا رفت( 
می توان شــاهد افت قیمت خودروهای داخلی هم بود. سال 
9۶ به اشتباه واردات خودرو ممنوع شد و اين در شرايطی بود 
که می شد بدون خروج ارز، واردات خودرو انجام داد. لذا با باز 
شــدن واردات خیلی از مشــکلات بازار خودرو حل می شود. 
همه می دانیم که کشور در جنگ اقتصادی است و در چنین 
جنگی ضرورت دارد که بازار مملو از کالا باشد تا مردم نگرانی 

نداشته باشند.

خودرو- حمل و نقل 4

www.etebar.netwww.etebar.net

پنج شنبه 18 شهریور ماه 1400، شماره 293

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

به گزارش روابط عمومی دیوان محاسبات کشور؛ براساس دومین گزارش نظارت مستمر بر اجرای بودجه ۱۴۰۰ در مقاطع دوماهه منتهی به تیرماه منتشر شد ، در بازه زمانی چهار ماه ابتدای سال، از 
مجموع ۱۷۵ جزء بند و تبصره، مفاد ۶۰ حکم ۵/ ۳۴ درصد به صورت کامل اجرا شده، تعداد ۵۵ حکم معادل ۳۰ درصد از احکام به صورت ناقص اجرا شده و ۶۰ حکم معادل ۵/ ۳۴ درصد کلا اجرا نشده 
است.  نکته قابل توجه اینکه از مجموع ۱۱۱۸ دستگاه اجرایی مشمول ارائه صورتحساب ماهانه، تعداد 9۰۰ دستگاه معادل ۸۱ درصد در موعد مقرر گزارش دستگاه خود را به دیوان محاسبات کشور 
ارائه کرده اند و ۲۱۸ دستگاه اجرایی معادل ۱9 درصد همچنان به عنوان »حساب نداده« شناخته می شوند.  بررسی وضعیت تحقق منابع و مصارف بودجه دولت در چهار ماه منتهی به تیرماه ۱۴۰۰ از 
تحقق ۴۷ درصدی منابع بودجه ای در مقابل تحقق ۶۲ درصدی مصارف حکایت دارد که به منظور پوشش کسری موجود، دولت بخشی از این کسری را از محل تنخواه گردان خزانه و بخشی دیگر را 
از محل منابع موضوع ماده ۱۲۵ قانون محاسبات عمومی تامین کرده است.   نرسیدن کامل به منابع درآمدی پیش بینی شده در قانون از سوی دستگاه های اجرایی متولی امر، در مقابل تحقق کامل 
غالب هزینه ها و مصارف پیش بینی شده، منجر به ادامه روند کسری در بودجه کل کشور در چهار ماه ابتدای سال شده است.  یافته های دیوان محاسبات کشور نشان می دهد که بیش از 9۰ درصد 

از درآمدهای مالیاتی مستقیم در چهار ماه ابتدای سال نسبت به میزان پیش بینی شده در قانون بودجه محقق شده که این میزان نسبت به مدت مشابه دوماهه ابتدای سال رشد نشان می دهد.

دولت و بانک ها همراهی کنند
یادداشت

ســازمان خدمات پس از فروش ســايپا موفق به 
کســب رتبــه نخســت ارزيابي وضعیت شــبکه 
نمايندگي ها )خودروهای سبک و سنگین( در بین 
شــرکت هاي ارائه دهنده خدمــات پس از فروش 
خودرو شــد و عنوان برترين شبکه خدمات پس از 
فروش خودروي کشــور به ســايپايدک اختصاص 
يافت. به گزارش سايپانیوز به نقل از روابط عمومي 

ســايپايدک، ســید محمدرضا موسوي مديرعامل 
ســايپايدک با اعلام اين خبر گفت: در ســال تولید, 
پشــتیبانی ها و مانع زدايی هــا و بــا تلاش شــبکه 
نمايندگي ها، در آخرين ارزيابي شــرکت بازرســي 
کیفیت و استاندارد ايران، سايپايدک موفق به کسب 
رتبه نخســت ارزيابي شــبکه نمايندگي هاي ارائه 

دهنده خدمات پس از فروش شد.
موسوی اظهار کرد: بر اساس اعلام نتايج ارزيابي 
شــرکت بازرســي کیفیــت و اســتاندارد ايران، 
ســايپايدک بــا دارا بــودن 5۴0 نمايندگي مجاز و 
کســب امتیاز 91 در ارزيابي خودروهاي ســبک و 
امتیاز ۸9 در ارزيابي خودروهاي سنگین، موفق به 
کســب مقام اول در بین ۴5 شــرکت ارائه دهنده 
خدمات پس از فروش و مجموع 2۴50 نمايندگي 
مجاز ســبک و ســنگین بر اســاس امتیاز ارزيابي 
وضعیت نمايندگی های مجاز شــده است و اين در 

حالي است که امتیاز متوسط تعمیرگاه هاي سبک 
و سنگین کل کشور به ترتیب ۸7 و 77 بوده است.
موسوی افزود: شرکت سايپايدک از حیث اجراي 
مفــاد آئیــن نامه قانون حمايــت از حقوق مصرف 
کنندگان، جايگاه داراي انطباق خیلي زيادی را به 

خود اختصاص داده است.
مديرعامل ســايپايدک همچنین يادآور شد: در 
ارزيابي سال 1399 بر اساس معیارهاي دستورالعمل 
شــرايط و ضوابط ارزيابــي خدمات پس از فروش، 
بیش از نیمی از نمايندگي هاي اين شرکت در سطح 
کشــور موفق به کســب رتبه يک شدند که منتج به 
بیشــترين رشــد امتیاز شــده اســت. همچنین 
سايپايدک در بخش امتیاز رضايت مندی مشتريان 
بالاترين میزان رشــد رضايت مندی مشــتريان از 
خدمات دريافت شده را در بین شرکت هاي خدمات 

پس از فروش کسب کرده است.

سایپایدك به عنوان برترین شبکه نمایندگی های  خدمات 
پس از فروش در کل کشور معرفي شد

در بسیاری از مناطق خشک و کم آب مردم از دستگاه های تقطیر خورشیدی برای تولید آب آشامیدنی با استفاده از آب دريا يا آب آلوده 
اســتفاده می کنند و حالا فناوری اين کار بهبود يافته اســت. به گزارش مهر به نقل از نیواطلس، نوع جديدی از دســتگاه تقطیر خورشــیدی 
می تواند از استوانه ای دوار و چرخان برای تولید آب آشامیدنی استفاده کند. مزيت استفاده از اين سیستم تازه قابل حمل بودن آن است.

نمونه های عادی اين دســتگاه ها متشــکل از حوضچه های حاوی آب غیرقابل شــرب هســتند که در زيريک پوشش شفاف قرار گرفته اند. 
تابش نور خورشــید موجب گرم شــدن آب و تبخیر آن می شــود. درنهايت قطرات بخار در ســطح داخلی پوشــش شفاف جمع شده و بعد از 
خنک شــدن مجددا به مايع مبدل شــده و در يک ظرف جداگانه برای نوشــیدن جمع آوری می شــوند. اين روش برای تولید آب آشــامیدنی 
بســیار وقت گیر اســت و محققان روســی برای افزايش ســرعت، يک دستگاه تقطیر خورشــیدی دوار ساخته اند که متشکل از يک حوضچه 

مستطیل شکل )با يک پوشش شفاف لولايی( است که در داخل آن يک استوانه فولادی سیاه رنگ در جهت افقی قرار دارد.
اين حوضچه پر از آب غیر قابل شرب است و استوانه به آرامی توسط موتور خورشیدی چرخانده می شود.

پژوهشگران آمريکايی در بررسی جديد خود، ابزار بی سیم کوچکی ارائه داده اند که می تواند به پژوهشگران در درک بهتر فعالیت نورون های 
مغز و درمان دقیق تر بیماری های مزمن کمک کند. به گزارش ايســنا و به نقل از ســاينس ديلی، هرچه در مغز روی می دهد، ناشــی از ارســال 
و دريافت سیگنال ها در شبکه های پیچیده ای است که دانشمندان آنها را به طور کامل درک نکرده اند. اين شبکه ها به ما اجازه می دهند يک 
فنجان قهوه را برداريم، به يک شوخی بخنديم يا از روی صندلی بلند شويم. هنگامی که برخی از نورون ها، سیگنال ها را به طور کامل ارسال 
و دريافت نمی کنند، مشکلاتی مانند صرع، افسردگی، اعتیاد و درد مزمن پديد می آيند. پژوهشگران مهندسی دانشگاه آريزونا در حال ابداع 
ابزارهای جديدی برای روشــی موســوم به اپتوژنتیک هســتند که نور را به نورون های خاصی در مغز می تاباند تا فعالیت آنها را تحريک يا 
ســرکوب کند. آزمايش های اپتوژنتیک، با هدف افزايش درک درمورد نحوه عملکرد مغز انجام می شــوند و به دانشــمندان امکان می دهند تا 
درمان های احتمالی بیماری هايی مانند بیماری های عصبی را آزمايش کنند. جوکوباس آســرا، از پژوهشــگران اين پروژه گفت: »اين روش 

بدين معناست که ما می توانیم بدون نیاز به نفوذ به جمجمه يا بافت مغز، از اپتوژنتیک استفاده کنیم و تهاجم را کاهش دهیم.«

ساختدستگاهتقطیرخورشیدیجدیدبااستوانهچرخانبرایتولیدآب درماندقیقتربیماریهایمزمنبایکابزارکوچکبیسیم

رد پای شرکت فولاد مبارکه در پشتیبانی از تولید 
و زدودن موانع در صنعت کشور مشهود است و سهم 
اين شــرکت تامین 5 درصد تولید ناخالص ملی در 

بخش صنعت است.
 از ســال های گذشــته، شــرکت فولاد مبارکه با 
برنامه ريزی و توســعه بومی سازی توانست وابستگی 
بــه واردات را کاهــش دهد به گونه ای که امروز بالغ 
بر 1۴۴ هزار قطعه در اين شرکت بومی سازی شده 
اســت. تاکنون شــرکت فولاد مبارکه تجربه 3 بار 
تحريم شــدن را از ســر گذرانده و با حمايت الهی و 
تکیه بر توان و دانش داخلی توانست از اين بحران ها 

رهايی يابد.
در حــال حاضــر تمرکز اين شــرکت بــر تولید 
محصولاتی اســت که به نیاز صنايع داخلی کشــور 
پاســخ دهد. ابتدای راه اندازی تعداد گريدهايی که 
فولاد مبارکه در زمینه تختال تولید می کرد نزديک 
بــه 130 گريــد بوده که اين تعداد در حال حاضر به 
بیش از 350 گريد مختلف رســیده است. همچنین 

در زمینه ورق های ســرد و گرم نورد شــده از 130 
گريد مختلف در ابتدا به بیش از 530 گريد در حال 
حاضر رســیده که نشــان دهنده توسعه محصولات 

جديد در شــرکت فولاد مبارکه است.
در سال جاری تولید ۸ محصول جديد در دستور 
کار شــرکت فولاد مبارکه قرار دارد که يکی از آن ها 
در حال حاضر برای مشــتری ارســال شــده و نتايج 
مثبتی داشــته است. ساير محصولات هم در جريان 

تولید قرار دارند.
عمده تمرکز فولاد مبارکه برای تولید محصولات 
جديد بر محصولاتی اســت که نیاز بیشــتری برای 
آن ها در صنايع پايین دســتی وجود دارد و در حال 
حاضر تامین آن ها از طريق واردات صورت می گیرد. 
در حال حاضر شــرکت فولاد مبارکه در راســتای 
اهداف وزارت صمت،  بر صنايع خودروسازی داخلی 
تمرکزی ويژه دارد چرا که بعضا اين صنايع ورق های 
مــورد نیاز خــود را از طريق واردات تامین می کنند 

و قابلیت تولید آن در داخل کشــور فراهم نیست.

فولاد مبارکه کوشــیده اســت آن بخشی از نیاز 
صنايعی را که به واردات وابســته اســت، در داخل 
کشــور تولید کند تا هم از خروج ارز جلوگیری شود 
و هم مواد اولیه اين صنايع با سهولت بیشتر و ضريب 

امنیــت و پايداری بالاتری فراهم گردد.
شــرکت فولاد مبارکه رويکرد بومی ســازی را در 
راســتای تامین نیازهای اين شرکت در پیش گرفته 
است؛ چرا که با توسعه بومی سازی علاوه بر توانمندی 
شــرکت های داخلی در زمینه ساخت قطعات مورد 
نیاز صنايع فولادی، درصدد است از قطعات ساخته 
شده برای نیاز شرکت فولاد مبارکه هم بهره برداری 

کند.
در مجموع فولاد مبارکه به ياری صنايع کشور به 
خصوص صنعت خودروســازی  کشور آمده است تا 
بــا يک تعامل دوســويه )برد-برد( از شــرکت های 
داخلی به ويژه صنعت خودروســازی حمايت کرده 
 تــا انگیــزه و توان خودروســازان داخلــی، تقويت

 شود. / ايرنا

شــرکت بهمن موتور که در اســفند سال گذشته خودروی 
ديگنیتی و از ابتدای امسال هم محصول فیدلیتی را به به بازار 
عرضه کرده و اين دو خودرو با توجه به مشخصات فنی و سطح 
کیفــی و ايمنــی محصولات و همچنین قیمت مناســب آن با 
اقبال مواجه شده است، از شتاب در تولید اين دو خودرو موفق 
خبــر داد. محمــد ضرابیان، مدير عامل شــرکت بهمن موتور 
گفت: بر اساس سیاست گذاری شرکت بهمن موتور ايجاد تعهد 
بر اســاس توان تامین و تولید صورت می گیرد و ســعی در ارائه 
محصولات با کیفیت هستیم.   به گزارش روابط عمومی بهمن 
موتور؛ وی اظهار داشــت اين شرکت جزو معدود شرکت های 
خودروســاز داخلی اســت که هیچ گونه تعهد معوقی حتی از 
ســنوات قبل که ناشــی از تحريم ها است ندارد و اصل رضايت 
مشــتريان از فرآيند فروش در بهمن موتور جزو اساســی ترين 
فعالیت ها است. او ضمن اشاره به مشکلات فراوان در حمل ونقل 
بین المللــی طــی چنــد ماه اخیر و کمبود کانتینر در ســطح 
بین الملل و خطوط کشتیرانی برای حمل به بنادر ايران و نیز 

افزايش بی ســابقه هزينه حمل دريايی به عنوان مثال کانتینر 
۴0 فوت HQ از 2۸00دلار در ســال گذشــته به ۸500دلار 
افزايش يافته اســت ، تصريح کرد: اين شــرکت اقدامات لازم را 
در جهت حمل قطعات برای تولیدات سفارش گذاری شده به 
عمــل آورده تــا برنامه های تولید ســال جاری را محقق کند. 
همچنین به دلیل مواجهه با موج جديد کرونا در کشور از مرداد 
ماه و حفظ ســلامت پرســنل و به جهت همراهی با تصمیمات 
ستاد کرونا در تعطیلات سراسری تهران طی هفته آخر مرداد 
، شرکت برنامه افزايش تولید در شهريور را در دستور کار قرار 

داده است.
وی با تاکید به اينکه برنامه و زمان فروش محصولات و اعلام 
رســمی  قیمت تنها از طريق وب ســايت و صفحات اجتماعی 
رسمی شــرکت بهمن موتور به اطلاع مشتريان محترم خواهد 
رســید، افزود  تا پايان ســال برنامه ريزی کرده ايم سه محصول 
جديد در بهمن موتور نیز به محصولات اضافه شود و به تولید 

انبوه برسد.

فولاد مبارکه، پشتیبان صنعت خودروسازی اصل رضایت مشتریان از فرآیند فروش در 
بهمن موتور جزو اساسی ترین فعالیت ها است

اتمام دوز اول واکسیناسیون کارکنان گروه صنعتی 
ایران خودرو و شرکت های تابعه

مديرعامــل گروه صنعتی ايران خودرو گفت: تا به امروز 
بیــش از ۶0 هــزار دوز واکســن تزريــق شــده و تــا فردا 
واکسیناسیون تمامی شرکت های زيرمجموعه ايران خودرو 

در استان تهران و البرز به پايان خواهد رسید. 
فرشاد مقیمی گفت: با همکاری وزارت بهداشت در تامین 
واکســن و اســتفاده از تمام ظرفیت ها و همراهی بســیج 
کارکنان، تزريق روزانه 10 هزار دوز را خواهیم داشــت که 
البته ظرفیت ايجاد شــده روزانه 2۸ هزار و 500 دوز اســت 
و اين  امکان را فراهم کرديم تا در کوتاه ترين زمان ممکن 

کارکنان واکسینه شوند. 
وی ويروس کرونا را يکی از موانع تولید دانست و گفت: 
با اجرای طرح واکسیناســیون، مانع بزرگی در مسیر تولید 

از میان خواهد رفت. 
مقیمی از اعلام آمادگی برای در اختیار قرار دادن ظرفیت 
های ايران خودرو به وزارت بهداشت برای تسريع در فرآيند 
واکسیناسیون خبر داد و گفت: می توانیم علاوه بر ظرفیت 
2۸ هزار و 500 دوز در روز در مراکز ايجاد شــده و با ايجاد 
ظرفیت واکسیناســیون ســیار در خدمت وزارت بهداشت 
باشــیم تا بتوانیم در مدت کوتاهی اين فرآيند را در کشــور 
اجرا کنیم.  وی با اشــاره به اقداماتی که از اســفند 9۸ در 
ايران خودرو برای مقابله با ويروس کرونا انجام شده، اظهار 
کــرد: با اقدامات پیشــگیرانه میــزان درگیری همکاران به 

ويروس کرونا کنترل شده است.
مقیمی افزود:  بخشــی از اقدامات، پیشــگیری از ابتلا و 
واکسینه کردن کارکنان بود که با هماهنگی وزارت بهداشت 

و ظرفیت های بالای حوزه بســیج توانســتیم اين طرح را 
ساماندهی کنیم؛ واکسیناسیون کارکنان محدود به شرکت 
ايران خودرو نیســت و مجموعه قطعه ســازان حاضر در 1۶ 
اســتان و شــبکه نمايندگان فروش و خدمات پس از فروش 
که همکار ايران خودرو هســتند نیز در اين طرح واکســینه 

می شوند. 
وی تصريح کرد:  بر اين اســاس در بازه زمانی يک ماهه 
بیــش از  200 هــزار نفر از کارکنــان ايران خودرو و قطعه 
ســازان واکســینه می شوند.   مقیمی افزود: کارکنان ايران 
خودرو پای کار آمده اند و با کمک های مومنانه آنان، پنج 

هزار بسته معیشتی میان نیازمندان توزيع شده است.
گفتنی اســت، سردار حســن زاده، فرمانده سپاه تهران 
بزرگ به همراه فرشاد مقیمی مديرعامل گروه صنعتی ايران 
خودرو و سردار رعیتی فر، مسوول سازمان بسیج کارگران 
و کارخانجات کشور و عادل پیرمحمدی، مديرعامل شرکت 
ساپکو، ضمن ادای احترام به مقام شامخ شهید گمنام تدفین 
شده در سايت ايران خودرو، از روند اجرای رزمايش شهید 
سلیمانی در شرکت ساپکو و واکسیناسیون کارکنان شرکت 
های قطعه ســاز و همچنین پويش کمک های مومنانه در 

محل شرکت ساپکو بازديد کردند.
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هفته نامه اقتصادی ایران
  بهزاد محمدی، معاون وزیر نفت در نشستی که با حضور وزیر نفت برگزار شد، با اشاره به اینکه سهم منطقه ویژه پارس از ظرفیت 9۰ میلیون تنی کنونی تولید صنعت پتروشیمی ۴۵ میلیون تن است، اظهار کرد: 
عمده محصولات صنعت پتروشیمی صادراتی است. وی با بیان اینکه خوراک پتروشیمی های مستقر در عسلویه از پالایشگاه های گاز و یوتیلیتی صنعت پتروشیمی نیز از مجتمع های مبین و دماوند تأمین می شود، 
افزود: از مجموع ۲۴ مجتمع پتروشیمی مستقر در منطقه عسلویه شش مجتمع بر اساس خوراک گاز طبیعی کار می کنند ، وقتی صحبت از نوسانات گاز در زمستان می شود ما به عنوان صنعت پایین دست نگران 
می شویم، هر روز قطعی گاز در صنعت پتروشیمی، ۲۰ میلیون دلار کاهش درآمد برای کشور به همراه خواهد داشت ،  هم اکنون ۵۰ طرح توسعه ای فعال در صنعت پتروشیمی داریم که از این تعداد ۱9 طرح 
در عسلویه است، ۱۶ طرح از این طرح ها تا پایان سال ۱۴۰۱ به بهره برداری می رسد و ظرفیت تولید پتروشیمی در افق ۱۴۰۴ از 9۰ میلیون تن در سال به ۱۳۶ میلیون تن و درآمد این صنعت نیز از ۲۱ میلیارد دلار 
کنونی به حدود ۳۷ میلیارد دلار می رسد ،  ۱۴ میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار از درآمد ۲۱ میلیارد دلار کنونی صنعت پتروشیمی را صادراتی دانست و مهمترین مشکل این صنعت در عسلویه، بحث زمین است.  جواد 
اوجی، وزیر نفت که به عسلویه سفر کرده، بر اهمیت پارس جنوبی به عنوان بزرگترین تأمین کننده گاز کشور تأکید کرد و گفت: امیدوارم با تمهیدات اندیشیده شده، زمستانی بدون چالش را سپری کنیم.

وی پس از نشست با مدیران صنعت نفت در منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس اظهار کرد: وضع برداشت از این میدان مشترک و چگونگی تأمین گاز برای زمستان بررسی شد. / روابط عمومی

محمد اسلامی معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
انرژی اتمی ايران با بیان اينکه اکنون کشاورزان ما به دلیل 
عدم پیاده ســازی شیوه های مدرن صنعتی از روش های 
سنتی در تولید محصولات استفاده می کنند، گفت: برای 
رفــع ايــن موضوع طرح های صنعت هســته ای بايد در 
راستای ترويج و گسترش کشاورزی مدرن تعريف شوند.
وی  با همراه جمعی از معاونین و مديران اين سازمان 
از بخش های مختلف سايت هسته ای کرج بازديد کرد.

او در اين بازديد از مرکز شــتاب دهنده ســیکلوترون، 
هاتسل، مرکز تولید و توسعه راديوداروهای سیکلوترون 
و آزمايشــگاه های مربوطه و همچنین مراکز کشاورزی 
هسته ای و طرح های در حال انجام و مرکز ملی يون درمانی 
به طور مبســوط بازديد کرد. وی در بازديد از طرح های 
تولیــد راديوداروها با تاکیــد بر لزوم افزايش مزيت های 
اقتصــادی و راهبردی محصولات صنعت هســته ای، به 
نکاتــی درخصوص میزان تولید و نســبت آن با مصرف 

داخلی اشاره کرد.
او در بازديد از فعالیت های پژوهشــکده کشــاورزی 
هســته ای با اشــاره به اهمیت فعالیت های کشــاورزی 
هسته ای و دستاوردهای دانشمندان سازمان انرژی اتمی 
در حوزه کشــاورزی، گفت: محصــولات، ارقام جديد و 
نوآوری هــا بايــد تبديل به مزيــت اقتصادی در صنعت 
هســته ای شــوند؛ اين امر نیز مســتلزم اين اســت که 
سازوکاری دقیق و تخصصی برای آن تعريف شود تا مردم 
و تولیدکنندگان بتوانند از اين طرح ها و دســتاوردهای 

ملی نفع لازم را ببرند.
 در حال حاضر کشاورزان ما به دلیل عدم پیاده سازی 
شــیوه های مدرن صنعتی شدن کشاورزی از روش های 
سنتی در تولید محصولات کشاورزی استفاده می کنند. 
برای رفع اين موضوع مهم، پروژه های صنعت هســته ای 
بايد در راستای ترويج و گسترش کشاورزی مدرن تعريف 
شــوند و حرکت کنند.  از جمله موضوعات مهم در اين 
حوزه می توان به تولید ارقام برنج در کشــور اشــاره کرد 
که تولید داخلی ما کمتر از نیاز کشــور اســت و بايد به 
اندازه ای تولید افزايش يابد که اين مشــکل در کشــور 
برطرف شود و بتوانیم قطب صادرات در اين حوزه باشیم.
وی در بخش ديگری از اين بازديد از طرح مرکز ملی 
يون درمانی بازديد کرد و مسئولان پروژه روند پیشرفت 
کار و اقدام های انجام شــده و در حال انجام را تشــريح 

کردند.
او با تاکید بر سرعت بخشیدن به طرح و پیشرفت کار 
مطابق با زمانبندی تعريف شده، توصیه هايی درخصوص 
تربیت نیروی انسانی، اولويت تهیه تجهیزات و ديگر امور 
مرتبــط مطــرح کــرد ، در حال حاضــر راديوداروهای 
 FDG ارزشــمندی نظیر تالیوم، گالیوم، کريپتون۸1 و
از طريق شــتاب دهنده ســیکلوترون اين مرکز در حال 
تولید می باشد. همچنین در بخش کشاورزی هسته ای 
کشت از طريق بافت گیاهی و تکثیر در گلخانه و نیز تهیه 
ارقامــی جديــد از برنج و ديگر نباتــات و مبارزه با آفات 
مختلف از مهم ترين طرح های اين مرکز هستند. / ايرنا

پنجشیر در یک نگاه
ولايت پنجشیر در شمال شرقی افغانستان واقع شده 
اســت. مطابق سرشــماری ســال گذشــته ) 1399( 
جمعیتــش 172۸95 نفــر بوده و 3۶10 کیلومتر مربع 
مســاحت دارد. مرکز اين ولايت، شــهر بازارک اســت. 
ســاکنان پنجشــیر، فارسی زبان و اکثرا از قوم تاجیک و 
ســنی مذهب هســتند. انابه، بازارک، پريان، خِنج، دَره، 
آبشار، روخه و شتل مناطق مختلف پنجشیر را تشکیل 
می دهند. بسیاری از جغرافی نويسان سده های نخستین 
اسلامی و پس از آن، از پنجشیر به عنوان يکی از شهرهای 
خراســان آن روزگار ياد کرده اند. در منابع جغرافیايی 
ســده چهارم قمری، پنجشیر شهری بر فراز کوه، دارای 
بوستان های بسیار و با حدود 10هزار نفر جمعیت وصف 
شده  است. همچنین بر اساس آنچه در تاريخ وصف شده ، 
اين شــهر مملو از اقوام گوناگون بوده اســت. موقعیت 
جغرافیايــی خاص پنجشــیر مورد توجه بســیاری از 

تحلیلگران حوزه ژئوپلتیکی قرار گرفته است.
پنجشیر به فاصله 120 کیلومتری به طرف شمال شرق 
کابل بین دو شاخه جنوبی هندوکش، از شمال شرق به 
جنوب غــرب، موازی به امتداد هندوکش واقع اســت و 
دره های فرعی آن از شمال به جنوب و از جنوب به شمال 
امتــداد دارد. يکــی ديگــر از ويژگی های خاص ولايت 

پنجشیر، اتصال آن با هفت ولايت افغانستان است.

ضرورت ادامه نگاه توسعه محور و 
 شجاعت ورود به عرصه های جدید

 در فولاد مبارکه

هادی نباتی نژاد-مدیر روابط عمومی شــرکت 
فولاد مبارکه:   توسعه پايدار يک فرايند مهم و اساسی در 
تحقق جامعه متعادل و آرمانی در جوامع بشری است که طی 
آن دولت ها و شــرکت ها، با بهره گیری مناســب از منابع و 
ظرفیت ها، سرمايه های مالی و انسانی، نیازهای فعلی و آينده 
جامعه را با برنامه ريزی صحیح و اصولی برآورده می سازند و 
در اين راستا حداقل هزينه را برای انسان و طبیعت و درنهايت 

نسل های آينده ايجاد می کنند.
توسعه و پیشرفت ازجمله مقولاتی است که بخش زيادی 
از دوام و بقای نظام حاکمیتی و رضايتمندی، امنیت، سلامت، 
رفاه و رونق اقتصادی يک جامعه به آن وابســته اســت و در 
حکومت های مرکزی که نظام سیاســی کشــور در اختیار 
حاکمیــت و دولــت قــرار دارد، توســعه و جوانب مختلف 
توســعه يافتگی در گرو تصمیم گیری ها، سیاست گذاری ها، 
حمايت هــا و همراهی های دولت از کســب وکارها، به ويژه 
کسب وکارهای فعال در عرصه صنعت و کشاورزی است. در 
اين خصوص، سیاســت های کلی نظام و اســناد بالادستی و 
به ويژه فرمايشات رهبر فرزانه انقلاب اسلامی در ادوار مختلف 
در زمینــه اهمیــت نقش و جايگاه اقتصاد در زندگی مردم و 
همچنین تولید و رونق آن و ضرورت پشتیبانی و مانع زدايی 
از آن در همین راســتا تنظیم و ترســیم شده و اين وظیفه بر 
دوش دولت نهاده شده  است تا با حمايت از تولید و صنعت، 
چرخ اقتصاد و رونق اقتصادی را در جامعه به حرکت درآورد.

بدون ترديد موفقیت حاکمیت ها، دولت ها و شرکت های 
بزرگ اقتصادی و صنعتی در وضعیت موجود برای تحصیل 
شرايط مطلوب در صورتی فراهم می شود که با سیاست گذاری 
و برنامه ريزی هدفمند و بلندمدت، قدم های درست و ماندگاری 
بــرای نیــل به اهداف بلندمدت خود بردارند و در اين زمینه، 
کلیه جوانب و شرايط، بحران ها، فشارها و تحريم ها و وضعیت 

بازارهای مالی و خريدوفروش را با دقت مدنظر قرار دهند.
 شرکت فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترين شرکت اقتصادی 
تولیدکننــده فولاد در کشــور، در ســال های اخیر باوجود 
مشــکلات فراوان، از قبیل فشــارها و تحريم های مضاعف 
بین المللــی، کمبود مواد اولیه و تجهیزات ناشــی از آن ها و 
مشکلات موجود در بازار برای فروش و صادرات و همچنین 
مسائل مربوط به تأمین انرژی، گاز و برق، راهبرد و سیاست 
خود را بر رفع موانع و مشکلات و ايجاد پايداری در سیستم و 
توســعه شــبکه و زنجیره فولاد در تأمین مواد اولیه و تولید 
محصولات موردنیاز بازار متمرکز کرده و خوشبختانه ضمن 
فائق آمدن بر تمامی کارشــکنی های بین المللی و مشکلات 
داخلی موجود بر سر راه توسعه و رونق اقتصادی و صنعتی در 
کشور، با تلاش و همت مضاعف مديران و کارکنان توانمند، 
شجاع و متعهد خود توانسته است ضمن حفظ و تثبیت جايگاه 
خود در داخل کشور و تأمین نیاز بیش از سه هزار واحد صنعتی 
در حوزه فولاد، هرروز افق روشــنی از توســعه اين صنعت را 
مطابق با نیازمندی های داخلی و استانداردهای بین المللی در 
کشور ايجاد کند و در اين میان بر راهکار حل مشکلات حوزه 
صنعت و معدن کشــور و حمايت از اين بخش به عنوان راه 

برون رفت تأکید داشته است.
ايجاد شبکه و زنجیره تولید فولاد در کشور از سنگ تا رنگ 
و تأمین کلیه نیازها در گستره شبکه گسترده فولاد مبارکه 
در کشور که از شمال شرقی کشور در فولاد سنگان تا جنوب 
کشور و فولاد هرمزگان را در برمی گیرد و انجام کلیه فعالیت ها 
و تولیــد محصــولات فولادی همچون گندله ســازی، احیا 
مســتقیم، فولادسازی و ريخته گری مداوم، نورد گرم و نورد 
ســرد، تولید ورق قلع اندود، گالوانیزه و ورق رنگی در شرکت 
فولاد مبارکه نمايانگر عزم و اراده عظیم ملی در اتخاذ تصمیمات 
شجاعانه و متعهدانه توسط مديران اين صنعت کشور است و 
جای مســرت اســت که تمامی سیاســت ها، تصمیمات و 
فعالیت های اجرايی صورت گرفته در سال های اخیر به حول 
و قــوه الهــی و با تلاش همــه کارکنان خدوم و متعهد فولاد 
مبارکــه بــا موفقیتی بی نظیــر همراه شــده و تلاش های 

صورت گرفته به بار نشسته است.
بی شک گروه فولاد مبارکه با وجود سیل مشکلات از جمله 
تحريم، شیوع کرونا و کمبود مواد اولیه با تمام قوت مباحث 
توسعه ای  را دنبال کرده است و هیچ کدام از اين موانع نتوانسته 
اين گروه را در مسیر توسعه از حرکت بازدارد. شاهد اين مدعا 

نیز ثبت رکوردهای متعدد در طول سال های اخیر است.
جای ترديد نیست که در اين میان، روحیه مبارزه با مشکلات 
در مديريت کلان فولاد مبارکه بوده که موجب شده با اتخاذ 
رويکرد تهاجمی به استقبال محدوديت ها و مشکلات برويم 

و سربلند بیرون آيیم.

 طرح های هسته ای باید در راستای 
گسترش کشاورزی مدرن تعریف شوند

یادداشت ضرورت تعامل و هم افزایی بین بخشی برای حل مشکلات مردمخبر

ســیدرضا فاطمی امین وزير صنعت، معدن و تجارت با 
اشــاره بــه تدوين برنامه های مرتبط بــا افزايش صادرات و 
تمرکز بر نظام توزيع برای تنظیم بازار در گام اول، بر تعامل 
و هم افزايی بین بخشی برای حل مشکلات مردم تأکید کرد. 
در نشســت آغــاز اجرای برنامه هــای کوتاه مدت مرتبط با 
تنظیم بازار، صادرات، رفع موانع و پشتیبانی از تولید که با 
حضــور معاونــان وزارتخانــه و مديران مرتبط ســتادی و 
ســازمان های صمت اســتانی )به صورت ويدئو کنفرانس( 
برگزار شــد، افزود: واحدهای ســازمانی، دفاتر تخصصی و 
ســازمانهای صمت اســتانی بايد فرايندگرا باشــند و تمام 
موضوعات و امورات کاری مرتبط با حوزه تخصصی خود را 
درون تشکیلات خود انجام دهند و دفاتر تخصصی در ستاد 

وزارتخانه به صورت رشته فعالیت کارها را دنبال کنند.
تدوين برنامه های مرتبط با افزايش صادرات

وی بــا اعــلام اينکه هدف گذاری 5 میلیارد دلار افزايش 
صادراتی اين هفته سهمیه بندی و به استان ها ابلاغ خواهد 
شــد، گفت: هچنین موضوع آمايش سرزمینی را نیز دنبال 
می کنیم و تا پايان ســال برای ۴50 شهرســتان نقشه راه، 
اهداف و اقدامات لازم تدوين خواهد شد. او با يادآوری اينکه 

مطالعات و اســناد بالادســتی عمدتاً بر لجســتیک، آمار و 
جمعیت با رويکرد ســرزمینی تمرکز داشــته است، تأکید 
کرد: در آمايش سرزمینی ويژه وزارت صنعت، معدن تجارت 
می خواهیم نگاشــت يا نسخه عملیاتی برای هر شهرستان 
داشــته باشــیم که مطالعات در اين راستا با ايجاد دبیرخانه 
مرتبط، زمان بندی لازم و منطقه بندی ويژه آغاز می گردد.
اجرای برنامه  های مرتبط با رشته فعالیت ها در 

دفاتر تخصصی
وی اجرای برنامه های مرتبط با رشــته فعالیت ها در حوزه 
های دفاتر تخصصی را جزء اولويت ها دانست که در اين زمینه 
مطالعات زيادی انجام شــده اســت و گفت: اعدادی که در 
حوزه های مرتبط با تولید، صادرات، اشتغال و سرمايه گذاری 
و... بايــد تحقــق يابد و پروژه هايی که بايد انجام شــود در هر 
حوزه بايد مشخص شود و تا 3 ماه ديگر برنامه تدوين و تفکیک 
گــردد. او  در خصــوص موضوعــات مرتبط با تنظیم بازار نیز 
گفت: سامانه جامع تجارت می بايست تمام کالاهای مهم را 
حداکثر تا آخر پايیز مورد پوشش قرار دهد. در حوزه سیمان 
نیز کل محصول ســیمان برای عرضه صحیح و جلوگیری از 
افزايش قیمت بايد به بورس بیايد، مصالح فروشان بزرگ نیز 

بايد در بورس خريد کنند و در سامانه افق، فاکتور بزنند. وی  
مصرف کنندگان ســیمان را شامل واحدهای تولیدی با مواد 
اولیه مربوط به اين محصول، پروژه های بزرگ و خرده فروشی 
ها دانست و ادامه داد: در اولويت اول بايد خرده فروشان برای 

خريد وارد بورس کالا شوند.
 تمرکز بر نظام توزیع برای تنظیم بازار

 در گام اول
 در وهله اول روی توزيع بايد متمرکز شــويم که ســامانه 
جامع تجارت در اين جهت يک گام اساسی است.  همچنین 
فشار نقدينگی بر خرده فروشی با اصلاح نظام توزيع کاهش 
می يابد، نقدينگی از عوامل بروز تورم اســت و تا زمانی که 
کنترل نشــود بايد روی اصلاح نظام توزيع متمرکز شــويم، 
البتــه اين موضــوع بايد همگام با اصلاح مولفه های اقتصاد 

کلان باشد.
ضرورت تعامل و هم افزایی بین بخشی برای 

حل مشکلات مردم
مردم ما را در قالب يک دولت می بینند و اين دولت بايد 
هماهنگ باشــد، نبايد تقصیرهای احتمالی را گردن ديگر 
نهادها انداخت، اما بايد درون خودمان مرزها را مشــخص 
نمايیم. تعامل و هم افزايی بین بخشی ضرورت دارد و همه 

بايد در اين مسیر گام بردارند.
مشکلات واحدهای صنعتی احصاء خواهد شد

او با اشاره به برنامه های رفع موانع و پشتیبانی از تولید، 
بیان کرد: بايد خدماتی که مشتريانش کسب و کارها هستند 
شــکل بگیرد و کســب و کارها از آن استفاده کنند و ما فقط 
تنظیم کننده باشیم و تا دو ماه آينده اين خدمات را شکل 
بدهیم. به موازات اجرای برنامه های کوتاه مدت در ۶ ماهه 
دوم سال به تفکیک، مشکلات واحدهای تولیدی، صنعتی، 

معدنی و تجاری را احصاء و مشخص می کنیم.
اســتان ها روی واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل پايش 
ســريع انجام دهند، واحدهای تعطیل و راکد اســتان های 
سراســر کشــور با محوريت اشــتغال بیشتر بايد در دستور 

احیاء و بازگشت به عرصه تولید قرار بگیرند. / شاتا

ایران سهم ۶۱ درصدی تولید فولاد را به خود اختصاص داد
به گزارش  سنا، فولاد به عنوان يکی از مولفه های مهم در 
ايجاد پايه های جامعه صنعتی، ماده ای است که از مقادير کربن 
و ديگر آلیاژها، تشکیل شده و می تواند به صورت ترکیب های 
 متعــدد با خــواص دقیق، به منظور رفــع نیازهای مختلف، 

تولید شود.
با توجه به تنوع موارد استفاده فولاد در دنیا و گسترده شدن 
دايــره مصرف آن، تولید فولاد، همگام با پیشــرفت فناوری، 
تغییرات بســیاری کرده و تولیدکننــدگان درصدد افزايش 
بهره وری و استفاده از انرژی و سوخت های ارزان تر در چرخه 
تولید با توجه به محیط جغرافیايی خود هستند. دو روش عمده 
برای تولید فولاد وجود دارد که می توان به روش های قوس 

الکتريکی و کوره بلند اشاره کرد.
در روش » قوس الکتريکی«، ســنگ آهن به عنوان ماده 
اولیه، تبديل به کنستانتره، سپس به گندله و طی فرايند احیای 
مستقیم، تبديل به آهن اسفنجی و در نهايت تولید می شود. 
يکی ديگر از روش های تولید فولاد، روش »کوره بلند« است 
که ماده اولیه آن کک بوده و شرکت ذوب آهن اصفهان از اين 

روش برای تولید فولاد خام خود استفاده می کند. طی سال های 
2010 تا 2020 تولید فولاد در جهان 50 درصد افزايش يافت 
و آسیا با سهم حدود 75 درصدی، بیشترين تولید فولاد خام 
دنیا را به خود اختصاص داده و کشور چین به عنوان بزرگ ترين 
تولیدکننــده فــولاد که بیش از 50 درصد تولید فولاد را انجام 

می دهد، در رتبه اول دنیا قرار گرفته است.
در حال حاضر 10 کشــور برتر تولید کننده فولاد، چین، 
هند، ژاپن، روسیه، آمريکا، کره جنوبی، ترکیه، آلمان، برزيل 
و ايران هستند. همچنین کشورهای چین، هند، آمريکا، کره 
جنوبی، ژاپن، مکزيک، ايتالیا، آلمان، ترکیه و روسیه نیز جزو 
10 کشور نخست مصرف کننده فولاد به شمار می روند. روسیه 
با 15 میلیون تن صادرات فولاد خام، کشور برزيل با صادرات 
۸ میلیــون تــن، و ايران با صادرات ۶.5 میلیون تن، رتبه های 
اول تا سوم را در بخش صادرات به خود اختصاص داده و آمريکا، 
ايتالیا، اندونزی و چین هم در صدر جدول بزرگترين وارد کننده 
های فولاد قرار گرفته اند. با توجه به اينکه صنعت فولاد، امروز 
در بین رقبا و در خاورمیانه از نظر تولید و صادرات حرف اول 

را می زند، حدود 2 تا 3 درصد فولاد دنیا در منطقه خاورمیانه 
تولید می شود و ايران در تولید آن، سهم ۶1 درصدی را به خود 
اختصاص داده است. از آنجا که کشورهای منطقه خاورمیانه 
نفت خیز بوده و دارای گاز طبیعی هستند، عمده تولیدکنندگان 
و مصرف کنندگان فولاد خاورمیانه را کشورهای ايران، امارات 
و عربستان تشکیل می دهند، به طوری که ايران با تولید 29 
میلیون تن در ســال 2020، ســهم خود را 70 درصد افزايش 
داده است. طبق پیش بینی های به عمل آمده، طی سال های 
2020 تا 2022، حدود 5۸.2 میلیون تن به ظرفیت اســمی 
تولید فولاد در جهان اضافه و منطقه آسیا و خاورمیانه بالاترين 
سهم را در اين افزايش ظرفیت به خود اختصاص خواهند داد. 
به طور کلی آينده بازار جهانی فولاد را می  توان مثبت ارزيابی 
کرد و تولیدکنندگان فولاد در صورت اتخاذ اســتراتژی های 
مناسب می توانند از ظرفیت های موجود در بازارهای داخلی و 
خارجی و حمايت های دولتی استفاده کرده و علاوه  بر سودآوری 
مناسب برای سهامداران، سهم ويژه ای در رشد و رونق اقتصادی 

کشور داشته باشند.

سعید زرندی معاونت طرح و برنامه وزارت 
صمت با اشــاره به اينکه در ســال 99 برای 
تولید روند بســیاری خوبی وجود داشــت و 
شرايط به سمت رشد حرکت می کرد ادامه 
داد: در سال گذشته بیشتر صنايع و حتی 3 
ماهه اول امسال با رشد تولید همراه بوديم.

وی بــا بیان اينکــه وزارت صمت میزان 
تولیــد 10هزار واحد که 5 هزار واحد از آنها 
روی ارزش افــزوده تاثیر بالا داشــتند را به 
صورت مداوم رصد میکند در ادامه گفت: در 
سال 99 رشد نزديک به ۸درصدی در صنعت 
را تجربــه کرديــم و از ۴0 محصول منتخب 
20 مورد رشــد مطلق و 30 مورد هم رشــد 
نســبی داشــتند. از ابتدای امســال نیز اين 
هدفگذاری انجام شد تا با رشد مداوم به پیش 
برويم. در اين میان صنايع معدنی از موثرترين 
بخشــها بودند که دوران تحريم را با کمک 
آنها پشت سر گذاشتیم. در واقع اين صنايع 
معدنــی بود که کمک کرد ايران از تحريمها 
عبــور کند و در اين میان فولاد ســهم ويژه 

داشت.
او با اشــاره به اينکه صنعت فولاد اهمیت 
بســیار ويژه ای برای کشور دارد، افزود: 12 
درصــد ارزش افزوده صنعت متعلق به فولاد 
است و ما در سالهای ۸2 و ۸3  نیز روی تولید 
55 میلیون تن فولاد برای افق 1۴0۴ بحث 
داشــتیم و تمام انرژی خود را صرف کرديم 

تا اين عدد محقق شــود. هم اکنون ظرفیت 
تولید کنسانتره ۶2میلیون و ۸00 هزار تن، 
گندلــه ۶۶ میلیــون و 700 هزارتــن، آهن 
اسفنجی 3۶ میلیون و ۴00 تن و در شمش 
نیز ۴2 میلیون ظرفیت تولید داريم. در حوزه 
نورد نیز ظرفیت ســازی زيادی انجام شده و 
از عدد ۴۶ میلیون تن هم جلوتر رقته اســت 
، روند تولید در صنعت در شــرايط مناسبی 
قرار داشــت تا اينکه در خرداد ماه شــرايط 
تغییر کرد و اين درحالی بود که نیاز سنجی 
برای صنايع به ويژه فولاد انجام و اعلام شده 
بود.   ما ســالانه نرخ رشــد ثابتی برای تولید 
داريم و امســال رشــد به مراتب از آنچه بوده 
بالاتــر رفته و چالش جدی برای ما داشــته 

است.
 در ســال 1۴00، در 3 ماهــه اول میزان 
تولید با افت مواجه شده و ما نگران زمستان 

و کمبود منابع انرژی هستیم. 
ضرر ۲35 میلیون دلاری ناشی از 

تعطیلی واحدهای زیرمجموعه ایمیدرو
در سند چشم انداز 1۴0۴ مشخص شده 
اســت که برای هر بخش از تولید چه میزان 
برق و گاز و... نیاز اســت. اين درحالیست که 
بــه دلیل محدوديتهای برق در زير مجموعه 
ايمیــدرو هفتــه ای 235میلیون دلار ضرر 
کرديــم. بنابراين اين اتفاق باعث شــد تا ما 
تدبیــری برای اين موضوع بینديشــیم ،  در 

صنعــت فــولاد اگر قرار اســت به تولید 55 
میلیون تن فولاد در 1۴0۴ برســیم حداقل 
5هزارمــگاوات کمبود بــرق داريم. البته در 
ايامی که محدوديت برق داشــتیم مجوزها 
گرفتــه شــد و شــرايطی اينگونــه بود که 
۸۴7واحــد کــه مصرف بــالای 5 مگاوات 
داشــتند، مشخص و از میان آنها برای 3۴7 
مورد که بالای 10 مگاوات مصرف داشــتند، 
يــک تناســب بین ديمانــد و مصرف برقرار 
کرديم و قرار بود در 2 هفته اين محدوديت 
ها انجام شود که متاسفانه اينگونه نشد؛ هم 
اکنون هم مصوبات دولت اجازه نمیدهد برق 
سیمان و فولاد قطع شود ، تا زمانی که مدل 
صنعتی اقتصاد برق ايجاد نشود شرايط تغییر 
نمی کند.  البته در شــرايط فعلی و کمبود 
برق رقم اتلاف شبکه نیز عدد بزرگی بوده و 
برخــی از اقدامــات وزارت نیــرو همچون 
فاينانســها هم بی نتیجه مانده اســت.   وی با 
اشاره به نیاز برای جذب سرمايه گذار در اين 
حوزه گفت: برای جذب ســرمايه گذار 100 
شرکت بزرگ کشور شناسايی کرده و از آنها 
در خواســت کرديم که به کمک صنعت برق 
بیايند. البته در اين میان شرکتهای فولادی 
که از پتانســیل بالايی برخوردار هستند و به 
دلیــل قطعــی برق رقم عــدم النفع بالايی 
داشــتند نیز آمادگی خود را اعلام کردند که 
در ايــن راه قدم بگذارند. هم اکنون ظرفیت 

تولید برق توســط اين شرکتها به میزان 10 
هزارو 500مگاوات وجود دارد و وزارت نیرو 
برای شــروع کار 13 واحــد موافقت خود را 
اعــلام کــرده اســت ، راه انــدازی نیروگاه 
خورشــیدی در شهرکها در دستور کار قرار 
گرفتــه تا خود صنعت به پای کار بیايد. زيرا 
همانگونــه کــه صنايــع در تامین آب مورد 
نیازشان ورود کردند و تقريبا 23 هزار میلیارد 
تومان در فاز اول سرمايه گذاری انجام دادند 
و برای 3 خــط ديگر ۸5هزارمیلیارد تومان 
ســرمايه گذاری پیش بینی میشــود، برای 
حوزه برق نیز اين دســت از اقدامات را انجام 
خواهند داد. در واقع راه برون رفت از مشکلات 
برق ورود صنايع  برای تولید اين انرژی است. 
چراکــه کمبود بــرق در حوزه فولاد موضوع 
جدی بوده و به شــرکتهای بخش خصوصی 
اعلام شده تا در اين زمینه ورود کنند ، بايد 
چالشهای صنعت را درک کرد و فضای رشد 
تولید برای کشور فراهم ساخت ،  قرار است 
تــا گاز مورد نیاز صنايع با کمک وزارت نیرو 
و وزارت نفت به صورت تضیمنی تامین شود 
که هم اکنون به سمت اجرايی کردن آن در 
حــال حرکتیــم ،  امیدواريم ديگر شــاهد 
زيانهــای هنگفــت به صنعت نباشــیم و در 
شــرايط جديد نیــز وزارت نیرو کمک کند 
تامیــن برق پايدار صنعت به عنوان موضوع 

کلیدی باشد. / ايراسین

سهم ۱۲ درصدی فولاد از ارزش افزوده بخش صنعت ؛ کمبود برق در حوزه 
فولاد جدی است



طرححمایتاز
حقوقکاربرانرا۹
کمیسیونتخصصی
بررسیمیکنند

هفته نامه اقتصادی ایران
حجت الاسلام مجید نصیرایی سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی گفت: بعد از انتخاب وزرای دولت توسط نمایندگان مجلس شورای اسلامی و تشکیل کابینه سیزدهم، موضوع پیش نویس دوباره 
طرح حمایت از حقوق کاربران فضای مجازی در دستور کار کمیسیون فرهنگی قرار گرفت،بر همین اساس 9 کمیسیون تخصصی مجلس از سوی هیات رئیسه مشخص شدند که این کمیسیون ها در حال تعیین 
منتخبان خود برای عضویت در کمیسیون مشترک این طرح هستند. برخی از کمیسیون ها اعضای منتخب خود را مشخص و معرفی کردند و برخی دیگر از کمیسیون ها  منتخبان خود را برای حضور در کمیسیون 
مشترک انتخاب خواهند کرد. باید پیش نویس طرح حمایت از حقوق کاربران فضای مجازی با دقت کامل انجام شود و نظرات فنی و کارشناسی نمایندگان عضو کمیسیون مشترک گرفته شده تا این طرح به بهترین 
شکلی بررسی شود ، این مسائل در کمیسیون مشترک بحث می شود و از کمیسیون فرهنگی هم فقط ۴ نماینده عضو هستند و کمیسیون های دیگر به زودی نمایندگان خود برای حضور در کمیسیون مشترک را 
معرفی می کنند. باید پیش نویس طرح حمایت از حقوق کاربران فضای مجازی با دقت کامل انجام شود و نظرات فنی و کارشناسی نمایندگان عضو کمیسیون مشترک گرفته شده تا این طرح به بهترین شکلی 
بررسی شود. در جلسه علنی ششم مرداد ماه، تقاضای جمعی از نمایندگان برای بررسی طرح ۳۷ ماده ای »حمایت از  حقوق کاربران در فضای مجازی« در چارچوب اصل ۸۵ قانون اساسی، در دستور کار قرار 
گرفت و نمایندگان مصوب کردند این طرح در کمیسیون مشترکی متشکل از چند کمیسیون تخصصی مجلس بررسی و برای اجرا در مدت آزمایشی ۳ تا ۵ سال )پس از تایید شورای نگهبان( تصویب شود. / ایرنا
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مشتريان، سپرده گذاران و خیرين تا پايان شهريور ماه سال جاری فرصت دارند تا با شرکت در پنجمین جشنواره حساب های 
قرض الحسنه پس انداز بانک سینا علاوه بر سود معنوی و اخروی، برنده خوش شانس جوايز ممتاز اين دوره از جشنواره باشند.  
به گزارش روابط عمومی بانک سینا، به سنت سال های گذشته و در راستای قدردانی از نیت خیر هموطنان گرامی مشارکت 
کننده در امر ترويج سنت پسنديده قرض الحسنه، قرعه کشی پنجمین جشنواره حساب های قرض الحسنه بانک سینا در مهر 
ماه سال جاری برگزار می شود. تمامی نیک انديشان و خیرين، جهت مشارکت در اين امر خیر می توانند تا 31 شهريور ماه 1۴00 
نسبت به افتتاح حساب و يا تکمیل موجودی حساب خود به مبلغ حداقل 100 هزار تومان اقدام کنند و شانس برنده شدن خود 
را افزايش دهند. هر 50 هزار تومان در يک روز يک امتیاز محاسبه خواهد شد. برای اين دوره از قرعه کشی جوايز نفیسی شامل: 
10 جايزه کمک هزينه خريد خودرو ايرانی 1,000,000,000 ريالی، 3۶ کمک هزينه تهیه جهیزيه 500,000,000 ريالی، 
3۶ کمک هزينه خريد صنايع دستی 100,000,000 ريالی، 53۶ سکه نیم بهار آزادی و بیش از 1۴هزار جايزه 5,000,000 
ريالی تعیین شده است. بديهی است همراهی سپرده گذاران و افتتاح حساب در اين امر خداپسندانه باعث بهره مندی از سود 

معنوی و اخروی اين سنت الهی است و ياريگر بانک سینا در راستای ايفای مسئولیت های اجتماعی خواهد بود.

آخرینمهلتافتتاححساببرای
شرکتدرپنجمینجشنواره
حسابهایقرضالحسنه

 بانک سینا

 بانک رفاه کارگران در راستای ايفای نقش موثر در حوزه مسئولیت های اجتماعی، يک دستگاه اکسیژن ساز به بیمارستان 
بعثت همدان اهدا کرد. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، در راستای ايفای مسئولیت اجتماعی و کمک به 
بیماران کرونايی همدان، يک دستگاه اکسیژن ساز بیمارستانی، به بیمارستان فوق تخصصی بعثت اين استان اهدا شد.  
افتتاح بخش مگا آی سی يو بیمارستان امام )ره( اهواز با مشارکت بانک رفاه کارگران، در راستای ايفای نقش موثر در حوزه 
مسئولیت اجتماعی، بخش مگا آی سی يو بیمارستان امام )ره( اهواز با مشارکت بانک رفاه کارگران افتتاح شد. به گزارش 
روابط عمومی بانک رفاه کارگران، با توجه به نیاز شهرستان اهواز به تخت مراقبت های ويژه برای بستری بیماران کرونايی، 
بخش مگا آی سی يو بیمارستان امام )ره( اهواز با حدود ۴0 تخت و با مساعدت مالی اين بانک ويژه بیماران کرونايی، افتتاح 
شد.   به منظور تکريم، افزايش رضايتمندی و پاسخگويی به سوالات مشتريان، ارتباط معاون مديرعامل بانک رفاه کارگران 
در امور اجرايی در مرکز ارتباط با مشتريان )فراد( اين بانک فراهم شده است. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، 
در راستای شفافیت و پاسخگويی و افزايش رضايتمندی و تکريم مشتريان، مجید صالح با حضور در مرکز ارتباط با مشتريان 

)فراد( اين بانک، پاسخگوی سوالات، مشکلات و آماده دريافت انتقادات، پیشنهادات و نظرات سازنده مشتريان است.  

اهداییکدستگاهاکسیژن
سازبهبیمارستانبعثتهمدان
ازسویبانکرفاهکارگران

 بانک رفاه کارگران

 سی و يکمین همايش بانکداری اسلامی با عنوان   بانکداری اسلامی با نگاهی به بیانیه گام دوم انقلاب  9 و10  
شهريورماه با حضور وزيراموراقتصادی و دارايی و ريیس کل بانک مرکزی و مديران ارشد نظام بانکی و صاحب نظران 
اقتصادی و و انديشمندان حوزه و دانشگاه برگزار و به صورت برخط در فضای مجازی پخش شد. در اين همايش 
آخرين دستاوردهای مطالعات و پژوهش ها در حوزه علوم بانکداری و مالی اسلامی در قالب سخنرانی، ارائه مقاله و 
میزگرد تخصصی ارائه شد. »اصلاح قوانین بانکی؛ زمینه ها و ضرورت ها«، »حکمرانی بانکی؛ نقد و ارزيابی«، »مدل 
کسب وکار بانکی؛ ارزيابی و آسیب شناسی« و مانع زدائی و پشتیبانی ازتولید؛ نقش و مسئولیت نظام بانکی« محورهای 
اصلی اين همايش بوده است. در روز اول اين همايش دکتر پرويزيان، مديرعامل بانک در میزگرد تخصصی   اصلاح 
قوانین بانکی؛ زمینه ها و ضرورت ها  به ايراد سخنرانی پرداخت و نقطه نظرات و ديدگاه های خود را در اين خصوص 
مطرح و در روز دوم نیز دکتر فقیری، ريیس مرکز نوآوری و بانکداری اسلامی، در پنل ارايه مقالات، مقاله خود تحت 
عنوان  لزوم تغییرمدل کسب وکار بانک ها را ارايه کرد. گفتنی است همايش سالیانه بانکداری اسلامی، در هفته 
بانکداری، مقارن با تصويب قانون عملیات بانکداری بدون ربا، طی سی سال گذشته برگزار شده و اين همايش فرصت 

مناسبی برای بسط دانش بانکداری، تضارب افکار بین صاحب نظران و هم افزايی میان آنان است. / روابط عمومی

حضورفعالوموثربانک
پارسیاندرسیویکمین
همایشبانکداریاسلامی

بانک پارسیان

مديرعامل آب و فاضلاب استان تهران در آيین کلنگ زنی مخزن 5000 مترمکعبی شهر فرون آباد گفت: بیش از ۸00 
پروژه با اعتباری افزون بر 9000 میلیارد تومان در حال اجراست که تا پايان سال به بهره برداری می رسد. به گزارش پايگاه 
اطلاع رسانی وزارت نیرو )پاون(، محمدرضا بختیاری گفت: برای اجرای طرح ها و پروژه های عمرانی سال جاری ۴000 
میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده که پیش بینی می کنیم با اين اعتبار پروژه هايی را به ارزش ۸000 میلیارد تومان تا 
آخر امسال به بهره برداری برسانیم. وی با بیان اين که 30 درصد ظرفیت آب و فاضلاب کشور در استان تهران قرار دارد، 
افزود: سال گذشته 13 هزار میلیارد تومان پروژه در بخش آب و فاضلاب در استان تهران به بهره برداری رسید. او با اشاره 
به اين که در حال حاضر بیش از 300 پیمانکار در شرکت آب فاضلاب استان تهران مشغول فعالیت هستند تا پروژه های 
جديد را به بهره برداری برسانند، افزود: اجرای رينگ آبرسانی تهران از جمله پروژه هايی است که امسال بخش اعظمی از 
آن به بهره برداری می رسد و وارد مدار می شود. وی با اشاره به کاهش 37 درصدی بارش ها و کسری 3۸0 میلیون مترمکعبی 
مخازن سدهای استان تهران گفت: استان تهران به هیچ عنوان قطع آب به صورت برنامه ريزی شده نداشته و جمعیت 

حدود 17 میلیون نفر را بی وقفه آبرسانی کرده و قطع آب پراکنده در برخی نقاط استان ناشی از قطع برق بوده است.

۸۰۰پروژهآبوفاضلاب
دراستانتهرانتاپایانسال
بهبهرهبرداریمیرسد

شرکت آب و فاضلاب استان تهران

برگ سبز خودرو به عنوان سند مالکیت طلقی می شود

دادســتان کل کشــور در گفت وگويی تلويزيونی گفت: 
برگ ســبز خودرو به عنوان سند مالکیت طلقی میشود. به 
موجب اين رای و مســتندات قانون، ضرورتی بر مراجعه به 
دفاتر اســناد رســمی برای انتقال خودرو توسط متعاملین 
نیســت مگر طرفین معامله خودشــان خواهان حضور در 

دفاتر باشند. حجت الاسلام و المسلمین منتظری، دادستان 
کل کشور در گفت وگو با بخش خبری 21 شبکه يک سیما 
گفت: بین نیروی انتظامی و کانون ســر دفتران بر ســر نقل 
و انتقال خودرو ســال ها مناقشــه بود که آيا ثبت در دفتر 
الزامی اســت يا نه. مدت ها بود که مردم گرفتار بودند. اين 

موضوع در هیئت عمومی ديوان عدالت اداری در اســفند 
ماه ســال گذشــته بحث و بررســی شد.  مشکلات از اين به 
بعد حل خواهد شــد. اينکه مردم حتما بايد در دفاتر ثبت 
اسناد حضور يابند طی دادنامه 1۸۶3 ابطال شده و درتاريخ 
1۴00/1/10 در روزنامه رســمی ابلاغ شــد که برای همه 
دستگاه ها لازم الاجرا است استفاده از اين رای قطعی است. 
برگ ســبز خودرو به عنوان سند مالکیت طلقی میشود. به 
موجب اين رای و مســتندات قانون، ضرورتی بر مراجعه به 
دفاتر اســناد رســمی برای انتقال خودرو توسط متعاملین 
نیست مگر طرفین معامله خودشان خواهان حضور در دفاتر 
باشند. وی همچنین در خصوص مترتب بودن ارث يا ساير 
مســائلی که محاکم برای اســناد مالکیت در محاکم برای 
اســناد رسمی مالکیت، سند ســبز هم اين ترتیب مترتب 
است يا خیر گفت: در هیچ جای قانون الزامی در اين خصوص 
نیست. آنچه که الزام آور است بخشنامه سازمان ثبت است 
که آن ابطال شــد. در اين بخشــنامه ابطال شده برای همه 
تبعیت از رای هیئت لازم اســت و مســلما وقتی مراجعه 
می کننــد بــه مراجع قضايی، اين مراجع هم بايد از اين رای 
 هیئــت عمومــی تبعیــت بکننــد و نمی تواننــد تخلف

 کنند. / میزان 

 خبر بازگشت »ال جی« و »سامسونگ« به 
ایران ؛ واقعیت ندارد

  علیرضا سلیمی عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی در تذکری اظهار کرد:

 شــنیده شده دو شرکت سامسونگ و ال جی می خواهند با 
شــرايط عجیــب و غريب به کشــور برگردنــد؛ روزی که ما به 
سامسونگ و ال   جی نیاز داشتیم آنها ايران را رها کردند و رفتند، 
حالا هم پذيرفتنی نیست که به جای پول   های بلوکه شده ايران 
در کره   جنوبی و با فضايی که آمريکايی   ها باز کرده   اند، محصولات 
کره   ای وارد کشورمان شود ، 500 کارخانه تولید لوازم خانگی 
در کشــور با قابلیت تولید 19 میلیون لوازم خانگی وجود دارد 
پس چرا امروز که راه افتاده   ايم برخی شرکت های خارجی قصد 
حضور مجدد در ايران را دارند.وی تاکید کرد که دولت با دقت 
ويژه   ای اجازه ندهد به راحتی سامســونگ و ال   جی به کشــور 
برگردنــد چون آنها به مــا خیانت کردند. محمد باقر قالیباف، 
رئیس مجلس شورای اسلامی هم در پاسخ به اين تذکر با تاکید 
بر اينکه گام بزرگی در حوزه صنعت لوازم خانگی از جهت کمیت 
و کیفیت برداشته شده، گفت: با توجه به کیفیت بالای تولیدات 
ايرانی، هیچ وقت دولت و مجلس اجازه تضعیف تولید داخلی 

را نخواهد داد.
حسین تنهايی، رئیس اتاق ايران و کره جنوبی در گفت وگويی 
با قدس آنلاين در رابطه با خبر بازگشــت ال جی و سامســونگ 
به  کشور گفته است به هیچ عنوان چنین چیزی صحیح نیست 
و اين شــايعات شــیطنت رقباست تا ذهنیت مردم را نسبت به 
ايــن دو برنــد خــراب کنند. در اين رابطه ما موضوع را از وزارت 
خارجه نیز پیگیری کرديم و آنها هم اظهار بی اطلاعی کردند. 
بازهم تاکید می   کنم اين خبر از اســاس کذب اســت و به هیچ 

عنوان واقعیت ندارد.

علی نیکزاد نائب رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: در حال 
حاضر وضعیت استراتژيک ما از لحاظ ذخیره کالا های اساسی خوب 
است و تمهیداتی انجام شده که مشکلی در تامین کالا های اساسی 

نداشته باشیم.
علی نیکزاد درباره جلسه  با وزير جهاد کشاورزی در مجلس شورای 
اسلامی افزود: تعدادی از نمايندگان مجلس نگرانی در تامین کالا های 
اساسی داشتند و امروز وزير جهاد کشاورزی به مجلس دعوت شد و 
در موضوع تامین کالا های اساسی از جمله گندم، برنج، گوشت، مرغ 
و ساير کالا های اساسی که هم بايد ذخیره استراتژيک داشته باشیم 
و هم بتوانیم تمهیداتی را از الان برای شب عید فراهم کنیم حضور 
پیدا کردند.  با همه قوت و قدرت کار ها در وزارت جهاد کشــاورزی 
درحال انجام است وآنچه که در گمرکات دپو شده هم در حال ترخیص 
است و تمهیدات بسیار خوبی هم فراهم کردند تا شب عید به مشکلی 

در زمینه تامین کالا های اساسی برنخوريم.
واقعیت اين است زمانی که دولت تغییر کرد وضع خوبی نداشتیم، 
ولی در حال حاضر هم وضعیت استراتژيک ما از لحاظ ذخیره کالا های 
اساسی خوب است و هم اينکه تمهیداتی انجام شده که مشکلی در 

تامین کالا های اساسی نداشته باشیم.
وی درباره تعلق گرفتن ارز ترجیحی در نیم ســال دوم ســال به 
کالا های اساسی هم افزود: در حال حاضر قانون چنین موضوعی را 
مصوب نکرده است و دولت بايد پیشنهاد را به مجلس بیاورد و مجوز 
برای مازاد برآنچه که قبلاً مصوب شــده اســت بگیرد، چون مبلغ ۸ 
میلیارد دلار برای شــش ماهه اول ســال هزينه شده است بنابراين 
امیدواريم دولت سريعاً اين پیشنهاد را به مجلس ارائه دهد و همکاران 
ما در مجلس با درک واقعیت مهم بودن تامین کالا های اساسی برای 
مردم و همچنین قیمت مناسب برای کالا های اساسی تصمیم گیری 

کنند. / صدا وسیما

خبر
ذخیره کالا های اساسی در کشور 

مناسب است

خبر

 مسعود زردويان مدير هماهنگی و نظارت بر تولید شرکت ملی گاز ايران با بیان اينکه حدود ۶5 درصد از فعالیت های مربوط 
به تعمیرات اساسی پالايشگاه های گاز کشور تکمیل شده است، از آمادگی کامل برای ورود به فصل سرما خبر داد. به گزارش روابط 
عمومی شرکت ملی گاز ايران، در هفت ماه سال، برای 1۸پالايشگاه گازی که اکنون عملیاتی هستند، يک برنامه فشرده  تعمیرات 
اساسی )اورهال( تجهیزات پالايشگاهی تعريف و در زمان بندی خاص اجرا می شود تا با تامین به موقع و کافی گاز، بتوانیم زمستانی 
گرم و بدون دغدغه ای را پشت سر بگذاريم.با انجام اين عملیات که هدف از آن، حفظ و نگهداری  سیستم در شرايط کارآمد است، 
قابلیت اطمینان ما در پالايشگاه ها افزايش می يابد و به اين ترتیب می توانیم مقدار فرآورش را به حداکثر ممکن برسانیم و مطمئن 
باشیم که انتقال پاک، ايمن و بهره ور گاز انجام می شود.اين در حالی است که در اين مدت، همه بازديدهای دوره ای برای اطمینان 
از عملکرد دستگاه ها با توجه به مسائل ايمنی صنعت گاز که به شدت توصیه می شود، انجام شده است، ضمن آنکه تعمیرات لازم هم 
در همین دوره انجام می شود. وی با بیان اينکه تاکنون حدود ۶5درصد فعالیت های مربوط به تعمیرات اساسی پالايشگاه ها تکمیل 
شده است، گفت: از مجموع 1۸ پالايشگاه گاز )12 پالايشگاه گاز پارس جنوبی و ۶ شرکت پالايش گاز(، تعمیرات 10 پالايشگاه 

تکمیل شده وتعمیرات پنج پالايشگاه ديگر نیز درحال انجام است که تا آغاز فصل سرما، اين مهم نیز به پايان می رسد. / شانا 

آمادگیکامل
برایورودبه
فصلسرما

شرکت ملی گاز ایران

 سامانه های پايگاه داده هوشمند صنعت بیمه، آزمايشگاه ريسک و سامانه ريسک زلزله با حضور رئیس کل بیمه مرکزی، 
هیات عامل و جمعی از مديران بیمه مرکزی رونمايی شــد. به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، 
غلامرضا سلیمانی در اين برنامه ضمن قدردانی از زحمات حمید کردبچه، رئیس پژوهشکده بیمه در راستای تقويت نقش آفرينی 
پژوهشکده در صنعت بیمه گفت: خوشبختانه پژوهشکده بیمه در اين مدت توانسته به عنوان حلقه ارتباط صنعت بیمه و پژوهش 
به خوبی عمل کند و طرح های خوبی ارائه کند. وی با اشاره به تحولات تکنولوژی و اقلیمی در سطح جهان افزود: پژوهشکده 
بايــد بــا مطالعــات راهبــردی و کاربردی صنعت بیمــه را در ارائه خدمات نوين در اين حوزه ها راهنمايی و هدايت کند. او برنامه 
راهبردی پژوهشکده بیمه را خوب و منسجم دانست و گفت: همچنان انتظار می رود پژوهشکده به تلاش مضاعف در ارتقای 
جايگاه صنعت بیمه میان بیمه گران و بیمه گذاران برنامه های نوينی ارائه کند ، پژوهشکده بیمه در حوزه ارتباط صنعت بیمه با 
پژوهش خوب عمل کردهاســت و امیدوارم اين ارتباطات به خارج از صنعت بیمه و ســاير صنايع نیز گســترش يابد و به ارائه 
محصولات و خدمات جديد منجر شود. در پايان وی سامانه های پايگاه داده هوشمند صنعت بیمه، آزمايشگاه ريسک و سامانه 

ريسک زلزله را برای صنعت بیمه در حوزه مديريت و کنترل ريسک بسیار موثر دانست و خواستار راه اندازی سريع آنها شد.

راهاندازیسریعآزمایشگاه
ریسکوسامانهریسکزلزله
برایصنعتبیمه

 بیمه مرکزی

 »ره صد ساله« بانک ملی ایران، اثری ماندگار برای نسل های بعدی است
مديرعامل بانک ملی ايران در مراسم 
رونمايی از مســتند »ره صد ساله« که 
روايت دوران تاســیس تا زمان کنونی 
فعالیت بانک ملی ايران است، اين فیلم 
را بســیار ارزشمند و قابل تقدير خواند 
و گفت: بانک ملی ايران در طول تاريخ 
خود اقدامات بســیار ماندگاری داشته 
است که لازم بود بخشی از آنها در قالب 

فیلم روايت شود.
بــه گزارش روابط عمومی بانک ملی 
ايران، محمد رضا حسین زاده با تاکید 
بر اين که تاريخ بانک ملی ايران به همه 
کشور مربوط است، اهمیت تاسیس اين 

بانک را همرديف با ملی شــدن صنعت 
نفت دانســت و اظهــار کرد: بانک ملی 
ايران تنها يک نهاد اقتصادی نیســت، 
بلکه يک موسســه نهاد ساز است که از 
جملــه آنها می توان به تاســیس بانک 
کشــاورزی، ســازمان برنامه و بودجه، 
بانک مســکن و بانک مرکزی از درون 
بانک ملی ايران اشــاره کرد. وی لزوم 
ســاخت مستندهای ديگر برای روايت 
کردن بخش های مغفول فعالیت بانک 
ملی ايران از جمله ساختمان های بانک 
را يادآور شد و گفت: استفاده از ظرفیت 
فیلم برای روايت کردن بخشی از تاريخ 

بانــک، اقدام درســتی بــود و »ره صد 
ســاله«، اثری ماندگار برای نسل های 
بعدی اســت . او  به اقدامات گســترده 
بانک ملی ايران در پرداخت تسهیلات، 
ايجاد اشــتغال، کمک بــه بنگاه های 
اقتصادی، توســعه زيرســاخت های 
کشــور و ... نیز اشــاره کرد و با بیان اين 
که بخش قابل توجهی از توسعه کشور 
مديون کمــک های ديرينه بانک ملی 
ايران بوده و هســت، افــزود: همه اين 
موارد که در حافظه تاريخی بسیاری از 
کارکنــان و مديران بانــک ملی ايران 
اســت، بايد استخراج شده و به صورت 

مــدون در اختیار مخاطبان قرار گیرد. 
وی حرکت اين بانک به سمت بانکداری 
حرفه ای را اســتراتژی کنونی اين نهاد 
خواند و با بیان اين که توسعه بانکداری 
الکترونیک، اســتفاده از اپلیکیشن ها، 
ارائــه خدمــات به نوجوانــان در قالب 
کانــون جوانه ها، راه اندازی ملی پلاس 
و ... ايــن بانــک را به يکی از پیشــرفته 
ترين بانک هــای منطقه تبديل کرده 
است، گفت: بانک ملی ايران مظهر نظم 
و انضباط در نظام اداری کشــور است و 
ايــن روند در همــه فعالیت های بانک 

جريان دارد.

 فولاد مبارکه اصفهان در بورس کالا اين هفته توانست سه گانه ای از محصولات را در سبد کالايی خود قرار دهد. 
فولاد مبارکه اصفهان در دومین هفته شهريورماه در بورس کالا، 3 هزار و ۸23 میلیارد تومان درآمد را بدست آورد.
اغلب بار درآمدزايی اين فولادساز و حجم های هیجان برانگیز اين شرکت بر دوش ورق گرم بوده و میزان درآمدزايی 
3 هزار و ۴0۸ میلیاردتومانی اين شــرکت در هفته دوم شــهريورماه نیز روی اين بحث تاکید می کند. فولاد مبارکه 
اصفهان 172 هزار و 150 تن از ورق گرم HR را به بورس کالا عرضه کرد و تمام اين عرضه ها را به فروش رساند. اين 
فولادساز اصفهانی از سوی ديگر باعرضه ۶ هزارتنی ورق قلع اندود به استقبال مشتريان آمده بود اما؛ خريداران با توجه 
به نبود چند هفته ای اين شرکت در بورس کالا حجم ۶ هزار و ۸50 تن تقاضا را به ثبت رساندند که در نهايت تمام 
حجم عرضه ها به معامله ختم شد. درآمد حاصل از مجموع فروش نیز 1۸5 میلیارد و 593 میلیون تومان بالغ شد. 
ورق رنگی اين غول فولادسازی خاورمیانه نیز با 7 هزار تن عرضه گام در معاملات گذاشت که بیش از ۸ هزار و 900 
ســفارش را رو به روی خود می ديد اما؛ در پايان اين بخش از معاملات، فولاد مبارکه تمام عرضه ها را موفق شــد که 

تبديل به معامله انجام شده کند و در حدود 229 میلیارد و 5۴0 میلیون تومان داشت. / دنیای معدن

فولادمبارکهاصفهان
درمرزفروش
۴هزارمیلیاردتومانی

 شرکت فولاد مبارکه

 مسعود میرکاظمی معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور با آغاز به کار تدوين لايحه بودجه سال 1۴01، 
در احکام جداگانه ای روسای کارگروه ها و اعضای اين ستاد را منصوب کرد. براساس اين احکام »سیدحمید پورمحمدی« رئیس 
شورای راهبری و تلفیق برنامه و بودجه سال 1۴01 و رئیس کارگروه تبصره ها، »محمدحسین رحمتی« رئیس کارگروه برنامه 
بررسی های اقتصادی، سرمايه گذاری، تولید و اشتغال، »علی حیدر نوری« رئیس کارگروه برنامه منابع و مصارف بودجه و رئیس 
کارگروه برنامه ساماندهی نظام حقوق و دستمزد و »امیر امینی« رئیس کارگروه برنامه پیاده سازی الزام های آمايش سرزمینی 
بودجه منصوب شدند.  همچنین »امید حاجتی«، »جواد حسین زاده«، »قاسم رمضانپور نرگسی«، »احمد صمیمی«، 
»حمیدرضا عدل«، »رحیم ممبینی«، »علیرضا نعمتی«، »حمید پوراصغری« و »مژگان خانلو« هر کدام به عنوان عضو ستاد 
تهیه و تدوين لايحه برنامه و بودجه سال 1۴01 منصوب  شدند.  در متن احکام آمده است: »اکنون که با استعانت الهی کار تهیه 
و تدوين لايحه برنامه و بودجه سال 1۴01 کل کشور آغاز شده است، برای ارائه آن در موعد مقرر قانونی و استفاده حداکثری از 
توان کارشناسی کشور، اسناد و قوانین فرادستی، سیاست های رشد اقتصادی و بودجه ريزی برنامه محور، انتظار است با تشکیل 
منظم جلسات شورا و کارگروه در پیشبرد تهیه و تدوين لايحه برنامه و بودجه سال 1۴01 اهتمام ويژه ای  داشته باشید « ./ ايرنا

انتصاباعضایستادتدوین
لایحهبودجهسال۱۴۰۱

سازمان برنامه و بودجه
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سرمایه، بورس7
افزایش۱۴۵درصدی

وارداتازگمرک
بازرگان

هفته نامه اقتصادی ایران
 مجتبی بازگیر مدیرکل گمرک بازرگان گفت: از ابتدای امسال تاکنون، ۲۰۷ هزار و ۳۷9 تن کالا از طریق این مرز صادر شده است که نسبت به مدت مشابه پارسال ۱۴۵درصد افزایش دارد ، این 
محصولات وارداتی شامل انواع ماشین آلات صنعتی، مصنوعات از چدن و آهن یا فولاد، آلومینیوم، مواد پلاستیکی، وسایل نقلیه زمینی، عصاره رنگ و مرکب، اسکلت فلزی، انواع چسب، انواع رنگ، 
سنگ  فلز جوش، خاکستر، کائوچو و اشیای ساخته شده از آن و انواع پارچه است که از طریق مرز بازرگان وارد کشور شده است.  ارزش دلاری مقدار کالای وارد  شده در این مدت ۲۳۶ میلیون و 
۷99 هزار و ۷۶9 دلار است. در این خصوص پنج  هزار و ۷۱۲ اظهار نامه صادر شده که سال گذشته در این مدت زمانی، این رقم ۲هزار و۵۸۲ مورد بود. وی به فعالیت بخش ترانزیت در گمرک 
بازرگان نیز اشاره کرد و گفت: در این مدت 9۵9هزار و۴۰۶ تن کالا از طریق این مرز به صورت ترانزیت خارجی ورودی )صادره از گمرک بازرگان به سایر گمرکات( انجام گرفته است. و ارزش دلاری 
آن پنج میلیارد و ۴۰۷ میلیون و ۶۲۳هزار و ۳۱۳ دلار است، در این خصوص نیز ۳۲ هزار و ۴۳9 مورد اظهار نامه صادر شده که ۱۱۵درصد رشد داشته است.  ترانزیت خارجی خروجی )صادره از سایر 
گمرکات به گمرک بازرگان( نیز به مقدار ۳۴۳هزار و ۷۷۰تن به  ارزش ۷۶۰میلیون و 9۸۱هزار و ۶9 دلار است  که دراین رابطه ۲۸هزار و ۷۱۳ مورد اظهار نامه صادر شده است. ترانزیت داخلی نیز 

در این مدت ۳۶هزار و ۴۰تن به  ارزش ۱9۴میلیون و ۷۵۰هزار و 9۰۸ دلار است و یک هزار و ۴۷۷ مورد اظهار نامه صادر شده است./ ایرنا

میرکاظمــی گفت: در برنامــه 1۴01 تأکید اصلی بر 
تحقق رشد اقتصادی است و سهم هر يک از بخش ها را 
مشــخص و برای آن منبع درنظر می گیريم بطوری که 
قابــل رصد و متضمن تحقق اهداف عالی اقتصاد باشــد.
اولويت اول کشــور درست شدن اقتصاد است؛ حتما بايد 
بــه گونــه ای حرکت کنیم که فشــار زندگی مردم کمتر 

شود. بايد درآمد خانوار را بالا ببريم.
مسعود میرکاظمی ريیس سازمان برنامه و  بودجه در 
اولین نشست مجازی با روسای سازمان مديريت و برنامه 
ريزی استان ها گفت: منابع طبیعی فراوان، افراد تحصیل 
کرده و جوان می توانند در وضعیت اقتصادی کشور تحول 
اساسی ايجاد کنند لذا بايد از جوانان برای تحول اقتصادی 
در کشــور استفاده کنیم.تنظیم بودجه 1۴01 بر اساس 
مقتضیات کشــور، اسناد بالادستی و توجه ويژه به برنامه 
خواهد بود .  بودجه، شکل دهنده اقتصاد و ضمانت کننده 
اهداف عالی کشــور است، فرمايشات مقام معظم رهبری 
و اســناد بالا دســتی، تاکید بر تغییر ســاختار و اثربخش 
کردن بودجه دارند. لذا ادامه روند فعلی به مصلحت کشور 
نیست و بايد در ساختار بودجه بازنگری شود. شروع دولت 
سیزدهم بهترين فرصت است تا ايده های منطبق بر اسناد 
را بــه روش هــای اجرايی تبديل کنیم ،در برنامه 1۴01 
تأکید اصلی بر تحقق رشد اقتصادی است و سهم هر يک 
از بخش ها را مشخص و برای آن منبع درنظر می گیريم 
بطوری که قابل رصد و متضمن تحقق اهداف عالی اقتصاد 
باشد.اولويت اول کشور درست شدن اقتصاد است؛ حتما 
بايد به گونه ای حرکت کنیم که فشار زندگی مردم کمتر 

شود. بايد درآمد خانوار را بالا ببريم. / ايراسین

دستاوردهای فولاد مبارکه در حوزه 
تولید و مسئولیت اجتماعی

از ثبت 75 رکورد تولیدی در پارسال تا تأمین 1۸ هزار 
تــن اکســیژن رايگان بــرای بیمارســتان ها از افتخارات 
بزرگترين تولید کننده فولاد درکشور در دوران شیوع کرونا 

است.
به گزارش ايراسین و به نقل از خبرگزاری صدا و سیمای 
مرکــز اصفهان، هادی نباتی نژد، مدير روابط عمومی فولاد 
مبارکه اصفهان، يکی از رسالت های اصلی فولاد مبارکه در 
کنار تولید و تأمین نیازهای صنايع پايین دستی را موضوع 
مسئولیت های اجتماعی از اولويت های اين شرکت دانست 
و گفت: در اين زمینه اين شرکت برای کمک به مهار ويروس 
کرونــا، اقــدام به تأمین 1۸ هزار تن اکســیژن رايگان برای 

مراکز درمانی کشور کرده است.
هــادی نباتی نژد، ثبت 75 رکورد در بخش های مختلف 
در پارســال و بومی ســازی بیش از چهار هزار قطعه در اين 
شــرکت را از دســتاوردهای اقتصادی اين شرکت دانست و 
افــزود: علاوه بر اين با خنثی ســازی تحريم ها، محصولات 
جديد نظیر تختال موردنیاز خط لوله اســتراتژيک گوره به 
جاسک و همین طور تختال موردنیاز در صنايع کشتی سازی 
با همت بلند فولادمردان اين صنعت اســتراتژيک ســاخته 
شــد. وی توجه به محیط زيســت و سرمايه گذاری در حوزه 
تأمین پايدار آب را از ديگر برنامه های اين شرکت برشمرد 
و گفت: در حوزه تأمین پايدار آب و مسائل زيست محیطی، 
فولاد مبارکه فعالیت های بزرگی از جمله خريد پســاب 9 
شهرســتان و تصفیه آن، بازچرخانی آب در فرآيند تولید و 
ســرمايه گذاری در طرح انتقال آب خلیج فارس به اســتان 
اصفهان را محقق کرده است. شرکت فولاد مبارکه اصفهان 
بیش از نیمی از فولاد کشــور را تولید و روزانه بازار مصرف 

می کند.

اولویت اول کشور درست شدن اقتصاد 
است ؛  باید درآمد خانوار را بالا ببریم

خبر خسارت 6 میلیارد دلاری صنایع فولادی در سال به دلیل قطعی برقخبر

 بهرام سبحانی رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ايران 
در آيین افتتاح سمینار تخصصی چالش برق در زنجیره فولاد 
اظهار کرد: بر اســاس افق چشــم انداز فولاد قرار بر اين بوده 
است تا 1۴0۴ به میزان 55 میلیون تن ظرفیت تولید داشته 

باشیم ولی امسال با کمبود و بحران برق مواجه شديم.
در ۴ ســال گذشــته هم اين محدوديت گاز و برق وجود 
داشت و نتیجه اين بود که امروز با ظرفیت بالقوه ۴0 میلیون 
تــن، تنها 30 میلیون تــن تولید داريم. يعنی با وجود اينکه 
ظرفیت آماده بهره برداری ۴0 میلیون تن اســت اما به اين 
عدد نرسیده ايم. اين درحالی است زمانی که برای يک واحد 
تولیدی برنامه تولید تدوين می شود )با کسر زمان تعمیرات 
برای واحد تولیدی(، روند تولید بايد انجام شــود تا به صرفه 
اقتصادی برسد. پس می توان گفت که اکنون با اين شرايط، 

25 میلیون تن ظرفیت نصب شده بلا استفاده داريم.
نظام منسجم برنامه ريزی برای صنعت فولاد نداريم

ما در دهه ۶0 و 70 برنامه منسجمی برای فولاد داشتیم 

و وزارت معــادن و فلــزات برنامه مشــخصی داشــت و بقیه 
ســازمان ها، معادن و نیروگاه و... همه بر اســاس استراتژی و 
نظام منسجم برنامه ريزی تعريف شده حرکت می کردند که 
متاسفانه در 2 دهه اخیر اين نظام از بین رفته و گويا هیچکس 

متولی اين حوزه نیست.
صنعت فولاد نیازمند برق است و اکنون در شرايط به وجود 
آمده و بحران برق گفته می شــود که خود واحدها نیروگاه 
احــداث کنند. البته ايــن اقدام برای واحدهای بزرگ امکان 

پذير است اما بخش های کوچک توان انجام آن را ندارند.
 کمبود برق اتفاقی و غیر قابل پیش بینی نبوده و اين اتفاق 
می تواند به دلیل ضعف در مديريت انرژی باشــد؛ متاســفانه 
برای رفع اين مشــکل ناشــیانه ترين تصمیم را گرفتند که 
واحدهای فولادی تنها 10 درصد ديماند را مصرف کنند. در 
صورتی که خاموش شــدن کوره و ادامه فعالیت بعد از رفع 
محدوديتها يکسری امکانات می خواهد که همان در حالت 
آماده نگاه داشتن تجهیزات تولید و عدم خاموشی آنهاست.

وی معتقد اســت تصمیمات غلط و غیر کارشناســی اين 
معضل کمبود برق را افزايش می دهد.

 از ديد ملی اين اقدام درست نیست که برق کارخانه های 
فولادی قطع شــوند؛ با اين حال امیدواريم در دولت جديد 
برای عدم تولید 10 میلیون تن فولاد از ظرفیت ۴0 میلیون 
تنی که به نوعی عدم نفع از تولید بوده و منجر به از دســت 
دادن ۶ میلیارد دلار شــده؛ برنامه ريزی انجام شــود؛ چراکه 
اين عدد در اشــل اقتصادی بســیارتاثیر گذار است و چندين 

هزار شغل را تحت الشعاع قرار میدهد.
ســاخت يک نیروگاه 500 مگاواتی 3 ســال زمان میبرد؛ 
البته اين کار میتواند با تشکیل کنسريوم انرژی توسط فولادی 
ها انجام شــود و وزارت نیرو مکان مناســب و بهترين نقطه را 
مشــخص کند. همچنین نیاز به مديريت منســجم، در نظر 
گرفتن مشــوق برای حضور و ســرمايه گذاری در اين بخش 
برای صنعت فولاد نیاز است.   وزارت نیرو بايد برای راه اندازی 
نیروگاه در کنار ما باشد و مشخص کند در کدام نقاط امکان 
توزيع برق و به چه میزان فراهم است؟ همچنین لازم است 

که تخصیص ارز برای تامین تجهیزات انجام شود.
زمانی که موضوع قطعی برق وجود دارد، واحدی که تولید 
برق انجام می دهد بايد از محدوديت های مصرف برق وزارت 
نیرو معاف شود. در صورتی که موارد يادشده انجام شود، می 
توان کمبود برق را جبران کرد وگرنه هرســال با محدوديت 
برق مواجهیم و فرصت های صادراتی را از دست می دهیم. 
اين  در حالی اســت که قیمت شــمش فولاد طی چند سال 
گذشته افزايش يافته و اکنون به ۶00 دلار برهرتن رسیده و 
امیداورم با برگزاری اين همايش مسیر مشخصی برای تامین 
نیــاز بــرق فولاد برای ۴0 میلیون تن و 55 میلیون تن برنامه 

ريزی انجام دهیم. / ايراسین

 غلامحسین اسماعیلی، ريیس دفتر ريیس جمهور طی نامه ای، از دکتر مرتضی اکبری مديرعامل بانک مهر ايران 
برای مشارکت در طرح شهید سلیمانی به منظور مقابله با ويروس کرونا تقدير و تشکر کرد.  بانک قرض الحسنه مهر ايران 
در راستای برنامه های مسئولیت اجتماعی خود و با توجه به شرايط بحرانی کشور در مقابله با ويروس کرونا، با مشارکت 
در طرح شهید سلیمانی، مبلغ 300 میلیارد ريال را در 2 فاز برای تهیه 25.000 قلم تجهیزات پزشکی مورد نیاز پیشگیری، 
واکسیناسیون، درمان و کنترل بیماری کوويد 19، با همکاری وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، اختصاص داده 
است.بانک مهر ايران در فاز نخست طرح شهید سلیمانی بالغ بر 15هزار قلم تجهیزات مورد نیاز پیشگیری، درمان و 
کنترل بیماری کوويد-19 شامل: دستگاه کپسول اکسیژن، مانومتر و ترالی، دستگاه ضدعفونی کننده UV، دستگاه 
تب سنج لیزری و دستگاه پالس اکسی متر را به ارزش 130 میلیارد ريال تهیه و میان ۶3 دانشگاه علوم پزشکی و 12۶0 
مرکز بهداشتی منتخب و پايگاه سلامت در سراسر کشور توزيع کرده است. اين بانک در فاز دوم طرح شهید سلیمانی 
نیز مشارکت کرده و حدود 10 هزار قلم تجهیزات پزشکی شامل: دستگاه اکسیژن ساز، دستگاه تب سنج لیزری، دستگاه 

پالس اکسی متر، ترالی اورژانس و بارکدخوان به مبلغ 170 میلیارد ريال را تهیه و توزيع نموده است./ روابط عمومی

تقدیررییسدفتررییس
جمهور،ازعملکردبانک
مهرایران

 بانک قرض الحسنه مهر ایران

همزمان با روز تعاون، با امضای تفاهم نامه ای میان »تعاونی خاص ايران خودرو« و بانک دی، ۶0 هزار عضو اين تعاونی 
به جمع مشتريان بانک دی اضافه شدند. به گزارش روابط عمومی بانک دی، مهدی پورمهر، سرپرست بازاريابی و توسعه 
محصول با اعلام اين مطلب گفت: در راستای اجرای شعار حمايت از تولید داخلی و مانع زدايی، تفاهم نامه ای با تعاونی 
خاص ايران خودرو برای ارائه خدمات به اعضای اين تعاونی به امضا رسید. وی افزود: درمرحله اول ضمن صدور کارتی با 
نشان مشترک بانک دی و تعاونی خاص، از اين پس کلیه اعضای تعاونی خاص ايران خودرو می توانند از کلیه خدمات بانک 
دی استفاده کنند. ضمن اينکه مقرر شد سود مجمع و فروش اوراق سهام اعضای تعاونی از طريق اين کارت به حساب آنان 
واريز شود. سرپرست بازاريابی و توسعه محصول بانک دی با اشاره به اينکه بر اين اساس تعاونی خاص ايران خودرو در 
نخستین گام آورده ای معادل 55 میلیارد ريال را به حساب بانک دی واريز کرده است گفت: اعضای اين تعاونی از اين پس 
می توانند در سراسر کشور با استفاده از بسترهای الکترونیک و شعب بانک دی در سراسر کشور از کلیه خدمات بانکی بهره 
برداری کنند. به گفته پورمهر همچنین 15 دستگاه پوز و يک دستگاه کش لس بانک دی در نمايندگی های اين تعاونی 

نصب و راه اندازی شده است که در آينده بر اساس تقاضای اعضا می تواند گسترش بیشتری داشته باشد.

6۰هزارکارمندایرانخودرو
بهخانوادهبانکدیپیوستند

بانک دی

زمان ثبت نام وام ودیعه مسکن تا پایان آذرماه تمدید شد
چهل و نهمین جلسه کارگروه مقابله با پیامدهای 
اقتصادی کرونا که به رياســت محسن رضايی معاون 
اقتصادی رئیس جمهور برگزار شــد، پیشنهاد وزارت 
مســکن و شهرســازی برای تمديد زمان ثبت نام وام 
وديعه مسکن به تصويب رسید. بر اين اساس متقاضیان 
دريافــت ايــن وام تا پايان آذرمــاه مهلت دارند برای 

دريافت اين وام در ســامانه جامع اقدام ملی مســکن  
)https://tem.mrud.ir/(  ثبت نــام کنند. پیش از 
ايــن زمان مهلت ثبت نام وام وديعه مســکن تا پايان 
شــهريور امســال بود. براســاس اين گزارش،  همه 
مســتاجرانی که سررسید قرارداد اجاره آنان تا پايان 
آذر 1۴00 اســت می تواننــد بــرای دريافت اين وام 

ثبت نام کنند. تاکنون بیش از 2200 خانوار اجاره نشین 
موفق به دريافت اين وام شده و در مجموع حدود 100 
میلیــارد تومان دريافت کرده انــد. پیش از اين، تنها 
مســتاجرانی که سررســید اجاره های شــان تا پايان 
 شــهريور بود، می توانســتند برای ايــن وام ثبت نام

 کنند. / روابط عمومی 

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استاندار اصفهان، دکتر عباس رضايی در کارگروه اقتصادی، اشتغال و سرمايه 
گذاری استان اصفهان در محل سالن اجتماعات استانداری افزود: جذب حداکثری سرمايه گذاری راهکار مطمئن برای رونق و توسعه 
اقتصادی در اين خطه است. وی با اشاره به اهمیت توسعه اقتصادی و صنعتی در مناطق مختلف استان اصفهان تصريح کرد: پیشرفت 
صنعتی بايد مطابق با شرايط آب و هوايی و ظرفیت ها باشد برای مثال نواحی شرقی اصفهان به دلیل ازدياد بیابان و کوير برای افزايش 
نیروگاه های خورشیدی مناسب است. استاندار اصفهان با تاکید بر توجه بیشتر به آمايش سرزمینی اظهارداشت: آمار و ارقام دستگاه های 
اجرايی گوناگون در اين منطقه از جمله جهاد کشاورزی، صنعت معدن تجارت و کار و مديريت و برنامه ريزی بايد برای تصمیم گیری 
بهتر، يکپارچه سازی شود. معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری اصفهان نیز در اين جلسه گفت: توسعه اقتصادی 
در اين خطه نیازمند همکاری بیش از گذشته بانکهاست که در اين ارتباط جلسات متعددی در قالب کارگروه رفع موانع و تسهیل 
در تولید برگزار کرده ايم. حسن قاضی عسگر ادامه داد: احداث واحدهای جديد تولیدی در استان بايد مطابق با ظرفیت نواحی مختلف 
و افزايش اشتغال صورت پذيرد. وی با تاکید بر شناسايی بیشترين میزان آسیب ناشی از شیوع ويروس  کرونا و تحريم ها بر بدنه 

تولیدی و خدماتی استان اصفهان  تصريح کرد: حمايت ها در اين بخش بايد بر مبنای آمار و ارقام مرتبط باشد  

طرحوبرنامههایاقتصادی
نبایدسببسرمایهگریزیدر
اصفهانشود

عباس رضایی

به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، آيین تبادل تفاهم نامه میان صندوق نوآوری با بانک های عامل در اجرای تبصره 1۶ قانون 
بودجه سال 1۴00 کل کشور با هدف اعطای تسهیلات ارزان قیمت به شرکت های دانش بنیان با حضور رضا دولت آبادی مديرعامل بانک 
تجارت، دکتر علی وحدت رئیس صندوق نوآوری و شکوفايی ، مديران عامل بانک های ملت ، صادرات و آينده، دکتر محمدصادق خیاطیان 
و مهندس نصرالله جهانگرداز اعضای هیات عامل صندوق نوآوری و شکوفايی و دکتر سیدمحسن دهنوی عضو هیئت ريیسه مجلس و 
نايب رئیس کمیسیون تلفیق مجلس برگزار شد. در چند سال اخیر شرايط اقتصادی کشور شاهد آسیب های ناشی از تحريم، شیوع 
ويروس کرونا و عوامل ديگر بوده است و همواره تعاملات دولت با بنگاه های سرمايه گذاری کشور به خصوص بانک ها نقش پررنگی در 
اتخاذ تدابیر و اقدامات راهگشا در مهار مشکلات دارد و بانک تجارت با حضور در مسیر اهداف توسعه محور دولت و برای حمايت از سیاست 
های اقتصادی کشور تاکنون 13000 میلیارد ريال تسهیلات و 32000 میلیارد ريال ضمانت نامه در اختیار شرکت های دانش بنیان قرار 
داده است. مديرعامل با اشاره به اينکه مطالبات بانک تجارت از شرکت های دانش بنیان بسیار ناچیز است، افزود: به دلیل اينکه شرکت 
های دانش بنیان از دانش بالای نخبگان بهره می برد نقش مهمی را در توسعه اقتصادی و صنعت کشور ايفا می کند و همین مسئله کاهش 
ريسک مطالبات را به همراه خواهد داشت و در همین راستا مبلغ ۶ هزار میلیارد ريال برای تسهیلات سرمايه در گردش در نظر گرفته ايم.

بانکباهمکاریصندوقنوآوری
وشکوفاییبهدانشبنیانها
تسهیلاتمیدهد

بانک تجارت

محمدعلی دهقان دهنوی ريیس سازمان بورس و اوراق بهاداردر مراسم هم انديشی شرکت های سبدگردان با بیان 
مطلب فوق گفت: روند شاخص بورس در مدار صعودی قرار گرفته اما به صراحت اعلام می کنیم بالا رفتن شاخص هیچ 
ارتباطی به  عملکرد سازمان بورس ندارد ، سال گذشته که بازار سرمايه در مدار نزولی قرار گرفت زمانی که اعلام کرديم 
روند اصلاحی بازار ارتباطی به سازمان بورس ندارد، مورد هجمه قرار گرفتیم، اکنون شاخص بورس در مدار صعودی قرار 
گرفته است و در حال رشد است. اکنون هم به صراحت اعلام می کنیم بالا رفتن شاخص بورس هم هیچ ارتباطی به عملکرد 
ما ندارد. با اين اتفاق نه عکس يادگاری می گیريم و نه به آن افتخار می کنیم. وی با بیان اينکه شاخص بورس تابعی از تحولات 
اقتصادی کلان و تغییراتی است که در صنايع مختلف رخ می دهد، اظهار کرد: قیمت سهام شرکت ها نیز به همان صورت 
که تابعی از اين مسايل است در کنار آن تابعی از مديران آن شرکت و تحولات آن بنگاه اقتصادی هم خواهد بود.هیچ يک 
از اين مسايلی ارتباطی به سازمان بورس ندارد بلکه وظیفه ما نظارت بر عملکردهاست تا تخلفی صورت نگیرد و زمینه 
شفافیت و کارآيی بازار افزايش پیدا کند. او با تاکید بر وجود ريسک در معاملات اين بازار اظهار کرد: افرادی که قادر به مديريت 

اين ريسک نیستند نبايد به صورت مستقیم وارد بازار سرمايه شوند و اقدام به خريد و فروش در اين بازار کنند. / سنا

بالارفتنشاخصهیچ
ارتباطیبهعملکردسازمان
بورسندارد

سازمان بورس و اوراق بهادار

در سالروز شهادت رئیسعلی دلواری و روز ملی مبارزه با استعمار رژه دريايی شناور ها در ساحل خلیج فارس دلوار زادگاه 
ســردار بزرگ مبارزه با اســتعمار با شــکوه خاصی برگزار شــد. سردار رمضان زيراهی، فرمانده منطقه دوم نیروی دريايی سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در اين آيین در گفت و گو با خبرنگار تسنیم ضمن گرامیداشت سالروز شهادت رئیسعلی دلواری، سردار 
بزرگ مبارزه با استعمار اظهار داشت: به پاس گرامیداشت ياد شهید رئیسعلی دلواری رژه نمايش قدرت دريايی در خلیج فارس 
در محدوده ساحل دلوار تنگستان زادگاه اين شهید والامقام با مشارکت شناورهای مردمی، منطقه دوم نیروی دريايی سپاه و 
بسیج دريايی برگزار شد. وی با  اشاره به مشارکت بیش از 150 فروند شناور در رژه قدرت دريايی در روز ملی مبارزه با استعمار، 
تصريح کرد: 30 شــناور ســنگین، 120 شــناور سبک مردمی و تعدادی شناور بسیج دريايی و پايگاه شهید رئیسعلی دلواری 
منطقه دوم نیروی دريايی سپاه پاسداران در رژه يادشده قدرت دريايی خود را به نمايش گذاشتند.  همان گونه که رئیسعلی 
دلواری و يارانش شجاعانه دشمن زمان خود را به ستوه آوردند، اکنون فرزندان اين مرز و بوم دشمنان را در خلیج فارس به زانو 
درآورده اند.فرمانده منطقه دوم نیروی دريايی سپاه از امنیت خلیج فارس با رصد و پايش شبانه روزی اين نیرو خبر داد و اعلام 

کرد: نیروی دريايی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اکنون در اوج آمادگی دفاعی برای اجرای مأموريت ها قرار دارد.

رژه۱۵۰فروندشناور
نیرویدریاییسپاه
درخلیجفارس

 سپاه پاسداران انقلاب اسلامی

انجمن وارد کنندگان تلفن همراه از فعال سازی 1۶ میلیون و 700 هزار تلفن همراه در يک سال گذشته در کشور خبر 
داد.  انجمن واردکنندگان تلفن همراه در توئیتی اعلام کرد: تعداد 1۶ میلیون و 700 هزار تلفن همراه در 12 ماه گذشته در بازار 
فروخته شده و در شبکه ارتباطی کشور فعال شده است. انجمن واردکنندگان تلفن همراه ضمن اعلام اين آمار، سهم هر کدام 
از برندهای موبايل در ايران را نیز اعلام کرده است. در 12 ماه گذشته سامسونگ 5۴ درصد، شیائومی 33 درصد، اپل 7 درصد، 
نوکیا 3 درصد و هواوی 2 درصد کل سهم بازار تلفن همراه را از آن خود کرده اند. گفتنی است »محمدرضا عالیان« پیش از اين 
نیز درباره واردات تلفن همراه در سال 9۸ گفت: مجموع واردات تلفن همراه به کشور 15 میلیون و 3۸ هزار دستگاه بود که از 
اين تعداد 1۴ میلیون دستگاه فعال شد. اين آمار نشان می دهد، به دلیل شیوع کرونا واردات موبايل در کشور بیش از  1 میلیون 
دستگاه، افزايش پیدا کرده است.شیوع کرونا و سوق پیدا کردن آموزش و کسب و کار به سمت فضای مجازی بوده است و 
محدوديت ها و تغییر سبک زندگی افراد باعث شد تا مصرف تلفن همراه در کشور افزايش يابد.سال 201۸ در جهان با افول 
تلفن همراه مواجه شديم اما کرونا بازی را عوض کرد، تصور اين بود که تلفن همراه در آينده از نظر میزان فروش، رشدی نخواهد 

داشت و در يک مسیر خطی پیش خواهد رفت اما با پاندمی کرونا کل دنیا با افزايش فروش تلفن همراه مواجه شد. / ايرنا

۱6میلیونو۷۰۰هزار
تلفنهمراهدریکسال
گذشتهفعالشد

 علیر

علیرضا موسوی مجد رئیس هیئت مديره انجمن لوازم صوتی گفت : در بازار لوازم خانگی کالاهای قاچاق بدون پرداخت 
هیچ عوارضی به فروش می رسد جالب اينجاست مصرف کنندگان نیز فريب قیمت های ارزان کالاهای قاچاق را خورده و نسبت 
به خريد آنها اقدام می کنند درحالیکه اين کالاها هیچ گارانتی ندارد و در آينده مصرف کنندگان را با مشکلات روبرو خواهند ساخت 
،  تولیدکننده داخلی مجبور است ضمن صرف هزينه های زياد از جمله هزينه های دولتی در نهايت محصولات خود را روانه بازار 
کنند اما کالاهای قاچاق هیچ کدام از اين هزينه ها را پرداخت نمی کنند و طبیعی است که قیمت آنها نسبت به محصولات داخلی 
ارزانتر باشد. وی به موضوع اجرای کد شناسايی کالا در بحث لوازم خانگی اشاره کرد و گفت: در سال گذشته ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا در بخش شناسه کالا سرمايه گذاری زيادی را انجام داد و می توانست در سطح عرضه برخوردهای لازم را در فروش کالاهای 
لوازم خانگی انجام دهد. اما يک دستور باعث شد تا اجرای اين طرح متوقف شود. تقاضای ما از ستاد مبارزه با قاچاق کالا اين است 
که برخورد لازم را با کالاهای قاچاق موجود در بازار انجام دهد و بستر مناسب را برای اجرای مجدد شناسه کالا فراهم سازد، چرا 
که با اجرايی شدن اين طرح در سطح عرضه موفقیت های بسیاری برای برخورد با کالاهای قاچاق صورت گرفته بود.از ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و سازمانهای ذی ربط می خواهیم جهت حمايت از تولید داخل فکری به حال قاچاق کالا در بازار انجام دهد. / تسنیم 

هیچبرخوردی
باکالاهایقاچاقموجود
دربازارنمیشود

 انجمن لوازم خانگی ، صوتی
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حمید حاج اسماعیلی کارشناس حوزه کار گفت : به طور حتم بورس، مسیری است که هم به لحاظ قیمت و هم به لحاظ توزیع خیلی تاثیر دارد چون در هر دو بخش، دچار مشکل هستیم. بنابراین تا زمانی که شرایط 
در بازار مصالح ساختمانی سخت باشد، بورس شرایط بهتری است.  با توجه به آنکه در بورس هم عرضه به صورت منطقی انجام می شود و هم قیمتها منطقی است، بردن سیمان در بورس بهترین کار ممکن 
است. اگر بازار، آزاد باشد نمی توانیم دلالان و واسطه ها را حذف کنیم. به هرحال کسانی هستند که احتکار می کنند و اجازه نمی دهند مصالح به درستی توزیع شود. اگرچه بورس راهکار مناسبی است ولی ما نباید 
همیشه چشممان به آن باشد و همه چیز را از کانال مشخص توزیع کنیم بلکه دولت باید تلاش کند که ثبات در بازار ایجاد شود. اگر بازار به ثبات برسد، بیشتر مشکلات حل می شود. پرداخت وام ودیعه مسکن 
یکی از راهکارهای موثر برای تقویت قدرت خرید یا اجاره مسکن کارگران است در شرایطی که دستمزدها کفاف اجاره بهای کارگران را نمی دهد، پرداخت وام های ودیعه مسکن در افزایش قدرت معیشت و 
کاهش هزینه های زندگی کارگران اثر گذار است. اگر سیاستگذاری ها در حوزه مسکن موفقیت لازم را داشت امروز رشد چندبرابری قیمت مسکن و افزایش هزینه های اجاره بها و فشار بر خانوارهای کارگری 
را شاهد نبودیم ، ظرفیت های زیادی به لحاظ اقتصادی و  اشتغال در بازار مسکن وجود دارد آنطور که باید از فرصت های موجود برای رونق آن و فعال کردن شغل های مرتبط با مسکن، استفاده نکرده ایم. / ایسنا

 مشکل کمبود برق صنایع فولادی تا 3 سال آینده ادامه خواهد داشت! ؛ بار کمبود برق
 بر روی دوش صنایع سیمانی و فولادی

پنل نخســت سمینار چالش برق در زنجیره فولاد، به 
موضوع »تامین پايدار برق در زنجیره فولاد )پشتیبانی، 
مانــع زدايــی و اصلاح الگوی مصرف(« و با حضور معاون 
برنامه ريزی ونظارت بر شــبکه برق کشــور، مديرعامل 
بورس انرژی ايران، مديرعامل شرکت ذوب آهن اصفهان، 
مديرعامل شــرکت فولاد خوزستان، مديرعامل شرکت 
آهن و فولاد ارفع، دبیر انجمن فولاد، رئیس ســنديکای 
صنعــت برق ايران، دبیر انجمن شــرکت های خدمات 
انــرژی با مديريت بهادر احرامیــان، عضو هیئت مديره 

انجمن فولاد و مديرعامل فولاد يزد اختصاص يافت.
در ابتــدا  بهادر احرامیان پنل را با این موضوع 
آغاز کرد: تابستان امسال صنايع فولادی غافلگیر شدند؛ 
چراکــه انتظــار صنايع انرژی بر، اين بود که هزينه انرژی 
در کشــور ما کمتر از قیمت جهانی اســت و  هزينه های 
پنهانی دسترسی به برق برای صنايع موجود است که با 
چالش های متعدد اعم از گواهی ظرفیت، مشــارکت در 
پســت و انتقــال برق و حق اتصــالات و بخش های عدم 
النفع مانند خاموشی ها روبرو شدند. نوسانات قیمت برق 
در صنايع، سیگنال غلط انداز در سرمايه گذاری صنعت 
را پديد می آورد و ســوال مهم اينجاســت که چرا بايد 
صنايع فولاد و سیمان به تنهايی بار اصلی کمبود برق را 
جبــران کنند؟! همزمانــی جهش مصرف برق و کاهش 
سرمايه گذاری، کشور را با محدوديت تامین برق مواجه 
کــرد و اين دغدغه برای مديــران صنايع فولادی ايجاد 
شده است که شرايط محدوديت تامین پايدار برق تا چه 

زمانی ادامه خواهد داشت؟
پنل نخســت با ارائه گزارشــی توسط اردشیر 
مذکوری، معاون برنامه ریزی و نظارت بر شــبکه 
برق آغاز شــد: میزان مصرف برق و تناسب تامین برق 
مورد نیاز با رشــد کنونی مصرف برق، با توجه به فرايند 
برقی ســازی تجهیزات، افزايش رشــد اقتصادی و ورود 
رمزارزها، روند رو به رشــد مصرف برق در کشــور ادامه 
خواهد يافت ،  رشــد بالای مصرف برق در دهه اخیر با 
وجود رشــد اقتصادی ناچیز تقريبا يک درصد، حاکی از 
آن اســت که رشــد مصرف برق در بخش های غیرمولد 
بــوده اســت ، حــدود 3۶.3 درصد برق در بخش صنعت 
مصرف می شود. مقايسه شدت مصرف انرژی درايران و 
جهان نشان می دهد که رشد شدت مصرف انرژی ايران 
در بازه زمانی 1990 تا 2019، 75 درصد بوده اســت و 
ششمین کشور جهان با شدت مصرف انرژی بالا محسوب 

می شود.
در اقتصاد برای تولید کالا و خدمات سبد متنوعی از 
انرژی مصرف شده با هدف تولید يک دلار ارزش افزوده، 
ارزش حرارتی حامل های مختلف انرژی مورد اســتفاده 
را به نفت خام تبديل کرده و شاخص شدت مصرف انرژی 

را محاسبه می کنند.
وی بــا بیــان اينکه نیاز به برق در ســال 1۴19، 777 
تراوات ســاعت اســت، اظهار کرد: تنها نیمی از گاز مورد 
نیــاز بــه نیروگاه ها تخصیص خواهديافت. آيا با توجه به 
مقدار انرژی مورد نیاز ذکر شــده، هزينه سرمايه گذاری 
جهت تامین 777 تراوات انرژی در توان کشــور خواهد 
بــود ،  اقدامــات موثــر در رفع محدوديــت انرژی اولیه 
درتوسعه تجديدپذيرها، توسعه نیروگاه های هسته ای، 
احــداث نیروگاه های ســیکل ترکیبی بــا راندمان بالا، 

واردات انرژی برق و بهینه سازی مصرف است.
ســهم قیمت برق در هزينه تولید فولاد حتی با وجود 

افزايش قیمت برق درايران تنها 2 درصد است در صورتی 
که اين مقدار در متوسط جهانی اين شاخص 22 درصد 
گزارش می شــود. متوسط برق ۸00 کیلووات ساعت بر 
تن و نرخ برق صنعتی 90 تومان بر کیلو وات ســاعت و 
متوسط قیمت محصول با نرخ دلار 20 هزار تومانی 325 
دلار بر تن تخمین زده می شود.او در پاسخ به اين پرسش 
مهم پنل که چرا بايستی صنايع فولادی و سیمانی جبران 
کمبود تولید برق را داشته باشند و ساير صنايع مستثنی 
باشــند، گفت: صنعت برق کشــور دچار يک ناترازی در 
تولید و مصرف شده است که حفظ توازن شبکه و پايداری 
آن در تابستان 1۴00 با اين میزان ناترازی در دنیا رکورد 
محســوب می شــود ،  تصمیم برای اعمال محدوديت به 
صنايع فولادی و ســیمانی توســط مقامات ارشد دولت و 
دســتگاه های نظارتی و امنیتی اتخاذ شــده اســت و ما 
مجــری اين تصمیم گیــری بوديم. چرا که با ملاحظات 
اجتماعی، تصمیم بر عدم خاموشی در بخش خانگی بود 
و تمام تلاش ما هم اين بود که با تعاملات ديسپاچینگ، 
مديريت شــبکه و فولاد کمترين خدشــه در تولید فولاد 
کشــور وارد شــود و با نگاه ملی بتوانیم اين ناترازی تولید 

و مصرف برق را با حفظ پايداری شبکه جبران کنیم.
در ادامه علی بخشی، رئیس سندیکای صنعت 
برق آب پاکی را بر روی دست صاحبان فولاد ریخت 
و گفت: اين روند محدوديت انرژی برق در بهترين شرايط 
اقتصادی کشــور و تصمیم گیری های کارشناسی شده 

تا سه سال آينده ادامه دارد.
شبکه صنعت برق دچار فرسودگی است و با وضعیت 
موجــود گريزی جز اعمال محدوديت ها نیســت و اين 
کمبود برق پايدار مساله جدی و دنباله دار صنايع فولادی 

حداقل تا دو الی سه سال آينده خواهد بود.
 واردات انرژی برق، بهینه سازی شبکه، توسعه نیروگاه 
هــا، تقويت بخش خصوصی، مديريت بهینه مصرف برق 
راهکارهــای کوتاه مدت برای عبور از بحران محدوديت 

برق به صنايع است.
ســید رســول خلیفه ســلطان، دبیر انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران هم با اشــاره به اینکه 
نباید به گفتاردرمانی تکیه کرد، گفت: هدف غايی 
تشکیل اين سمینار و پنل مذکور رسیدن به زبان مشترک 
گفتگو دو وزارت صمت و نیرو برای عبور از بحران تامین 
پايدار برق صنايع فولادی اســت ،  وزارت نیرو با تکیه بر 
قانون پارتو، صنايع فولادی و سیمانی که بیشترين مصرف 
برق را دارند مشــمول محدوديت کرد و ســاير صنايع که 
به اندازه اين دوصنعت استراتژيک، در اقتصاد کشور نقش 
ندارند با محدوديت تامین برق در تابستان مواجه نشدند 
کــه نیــاز به بازبینــی دارد ، اگر تغییر قیمت در کف بازار 
رخ دهد و يا با کمبود ورق مواجه شويم دو شرکت فولاد 
مبارکه و اکسین تحت فشار قرار می گیرند غافل از اينکه 

اين شرکت ها با محدوديت تامین برق مواجه هستند.
وی در پايــان بــا تاکید بر توســعه تولید فولاد کیفی، 
گفت: نیاز است با يک برنامه ريزی میان مدت و صنعت 
شــمول، محدوديت برق بر صنايع اعمال شود و بار تمام 
کمبودهــای بــرق بر روی دوش صنعت فولاد نباشــد تا 

بتوانند به حیات خود ادامه دهند.
در ادامــه علی نقوی، مدیرعامل بورس انرژی با 
اشاره به حضور صنایع فولادی در بورس کالا اظهار 
کرد: حذف قیمت گذاری دســتوری يکی از درخواست 
های جدی فعالان حوزه فولاد کشور است. نیاز است که 

نگاه به صنعت نیروگاهی مانند ساير صنايع ديگر کشور 
 باشــد چراکــه با ديــد اقتصادی به صنعــت نیروگاهی 
می توان راجع به رشــد صنعت در کشــور تصمیم گیری 
کرد ،  بورس انرژی تشکل خودالتزام تحت نظارت وزارت 
اقتصــاد اســت و ارتباطی با وزارت نیــرو ندارد. يکی از 
اشکالات اساسی اين است که وزارت نیرو عرضه کننده، 

خريدار و تنظیم گر بازار برق در سطح کلان است.
وی در توضیــح اينکــه چگونه می توان به برق پايدار 
دست يافت، تصريح کرد: تا زمانی که در مورد قیمت برق 
تصمیم گیری جدی در کشــور صورت نگیرد نمی توان 
به برق پايدار رسید و بايد به مدل اقتصادی صنعت برق 

فکر کرد.
۶0 درصد از تولید برق کشور توسط بخش خصوصی 
انجام می شود و مصرف کنندگان بیش از 5 مگاوات در 
کشور از طريق بورس می توانند برق مورد نیاز را تامین 

کنند، 30 درصد نیاز برق کشور را دارند.
او  با اشاره به اينکه در راستای اصل ۴۴ نیاز است که 
وزارت نیرو متولی گری خود را در تولید برق کوتاه کند 
و میدان را به بخش خصوصی واگذار کند، ادامه داد: نیاز 
اســت که بخش خصوصی برای مشــترکین بیش از 5 
مگاوات در مکانیسم شفاف برق را بفروشند و سوخت را 

به صورت غیريارانه ای دريافت کنند.
وی با اشــاره به خســارت ۶ میلیارددلاری عدم النفع 
صادرات ســوخت گازوئیل به علت مصرف بالای نیروگاه 
های کشــور گزارش شد، توضیح داد: اگر مدل اقتصادی 
صنعــت برق شــکل بگیرد، صنايع فــولادی با مديريت 
ريسک می توانند برق خود را در زمان های پیک تامین 
کننــد و از مدل هايی ماننــد قراردادهای آتی بهره مند 
شوند که مشروط به عرضه برق با قیمت اقتصادی برای 

هر کیلووات 1500 تومان است.
وی با تاکید بر اينکه تامین برق پايدار با برق يارانه ای 
همخوانی ندارد، ابراز کرد: افزايش شــش برابری قیمت 
برق در حیطه مسئولیت وزارت نیرو است و برقی که در 
بورس انرژی معامله می شــود قابل اتکا نیســت چراکه 3 
درصد از برق کشــور در بورس انرژی معامله می شــود و 

هرکیلووات برق در بورس انرژی ۶0 تومان است.
او به گواهی ظرفیت هم اشــاره ای کرد و توضیح داد: 
گواهی ظرفیت بند قانونی در برنامه پنجم توســعه دارد 
که زمینه خريداری ظرفیت جديد در بورس را فراهم می 
کند و وزارت نیرو طبق تعهدنامه هايی که به بورس انرژی 
داده اســت تامیــن برق پايدار را بــه صورت مادام العمر 
تضمین کرده است و صنايع با خريد گواهی نامه ظرفیت 
می توانند به اطمینان خاطری در تامین پايدار برق دست 
يابند. وی با اشــاره به بهره گیری از مکانیســم بازاری و 

صنايع به مديريت ريســک دســت بزنند، گفت: ظرفیت 
دوم که در قانون بهینه سازی مصرف انرژی به آن اشاره 
شــده اســت و با کمک وزارت نفت ونیرو آيین نامه های 
آن نهايی شده است و ابزار مالی گواهی نامه صرفه جويی 
انرژی مراحل نهايی معاملاتی شدن را می گذراند به اين 
صورت که شــرکت فولادی پروژه هايی را اجرا می کند 
که سطح مصرف انرژی را به استاندارد می رساند و مابه 
تفاوت انرژی را در يک بازه زمانی به صورت ســوخت و 
فــراورده هــای ديگر تحويل بگیرد و در بازار به نرخ های 
بین المللی و صادراتی بفروشد ، نیروگاه های تجديدپذير 
بــا همــکاری وزارت نفت و نیــرو می تواند به تامین برق 
پايدار صنايع بیانجامد و ســوخت صرفه جويی شده اين 
نیروگاه ها در قالب حواله سوخت دراختیار سرمايه گذار 

قرار می گیرد که در بازار معامله کند.
او در پايان به اين نکته اشــاره کرد که اســامی150 
شرکت فولادی به بورس انرژی اعلام شده است و 100 
شــرکت کد مصرف کنندگان بزرگ را دريافت کردند و 

39۸ میلیاردتومان معامله در بورس داشتند.
امین ابراهیمی، مدیرعامل فولاد خوزســتان با 
اشــاره به اینکه قیمت تمام شده فولاد خوزستان 
در سال گذشته نقش حامل های انرژی به جز برق 
حدود 3 درصد بود، گفت: اين عدد امسال به ۸ درصد 
افزايش يافته است. با توجه به تناژ از دست رفته که بالغ 
بر هزار تن و معادل 10 هزار میلیارد تومان خسارت وارد 
شده است و نیاز است بر اساس واقعیت ها اعداد و ارقام 
تحلیل شــود. وی با تاکید بر اينکه مهمترين مشــکل ما 
حکمرانی انرژی اســت، تصريح کرد: با توجه به وضعیت 
فعلای امروز، تقاضا برای فولاد بالا نیست و افزايش قیمت 
در بازار نداريم. با توجه به چالش ها و رشد تقاضا قیمت 

ها نیز افزايش پیدا می کند.
 اگر تقاضا افزايش پیدا کند با چالش جدی مواجه می 
شويم.در کوتاه مدت بايد شاهد هوشمندساز نظام کاهش 
برق باشیم و 10 درصد ديمانددرتمامی صنايع و بر اساس 
اســتراتژيک بودن آنها بررسی می شود. و در میان مدت 
۸5 هزار مگاوات ظرفیت اسمی داريم که 3۸ درصد آن 
ظرفیت ويژه اســت که بايــد احیای نیروگاه ها با کمک 
 واحدهــای فــولادی انجــام بگیرد تا نیــروگاه ها وارد 

مدار شوند.
علی محمد میرشــمس، دبیر انجمن شــرکت 
خدمات انرژی، در ســمینار چالش برق در زنجیره 
فولاد اظهار کرد: با توجه به افزايش نگران کننده مصرف 
انرژی در بخش های مختلف مصرف از جمله ساختمان، 
صنعت، حمل و نقل و کشــاورزی و در راســتای اقدامات 
دولت برای ايجاد زيرســاخت های بهینه ســازی مصرف 

انرژی از جمله قانون اصلاح الگوی مصرف انرژی و ماده 
13۴ قانون برنامه پنجم توسعه کشور، تعدادی از شرکت 
های فعال در حوزه انرژی در سال 1391 اقدام به تأسیس 
انجمن شــرکت های خدمات انرژی سمینار چالش برق 
در زنجیره فولاد کردند. در حال حاضر ۴2 عضو حقوقی 

و 7 عضو حقیقی در انجمن حضور دارند.
 شــرکت خدمــات انرژی شــرکتی از نــوع خدماتی 
مهندســی اســت که درتمام بخش های مصرف کننده 
انــرژی، طرحهــای مرتبــط تا بهبود کارآيــی انرژی را 
طراحی،اجــرا و تامین مالی می کند و با تضمین حصول 
سطح مشخصی از کارايی انرژی را طراحی، اجرا و تامین 
مالی می کند و با تضمین حصول ســطح مشــخصی از 
کارايی انرژی و برعهده گرفتن مخاطرات پروژه، ســهم 

خود را از محل صرفه جويی انرژی تامین می کند.
وی با اشاره به جايگاه دهم ايران در تولید فولاد جهان 
گفت: بخش عمده فولاد کشور از طريق کوره های قوس 
الکتريکی تولید می شود که می توان بخشی از اين انرژی 
را بازيافت کرد ،  راهکارهای کلان جهت بهینه ســازی 
انرژی در صنعت فولاد کشــور را می توان اســتقرار کامل 

سیستم مديريت انرژی در صنايع انرژی بر دانست.
پیاده سازی و توسعه بازار بهینه سازی مصرف انرژی 
و کمــک به ايجاد صنــدوق مالی حمايتی جهت اجرای 
طرح های بهینه سازی انرژی و همچنین رفع محدوديت 
های قانونی و حقوقی جهت توســعه و اجرای طرح های 
 بهینــه ســازی مــی تواند انــرژی در صنايــع فولاد را 

بهینه سازد.  
منصور یزدی زاده، مدیرعامل شرکت ذوب آهن 
گفت: شرکت ذوب آهن اصفهان با ايجاد تعدل مصرف 
دی آر ای و قراضــه توانســته میــزان مصرف برق خود را 
کاهــش دهــد و فرايندهای کاهــش مصرف مانند هات 
شارژينگ را در خدمت مصرف بهینه برق در تولید فولاد 

قرار داده است.
وی بــا تاکیــد بر تنش آبی در اســتان اصفهان گفت: 
شــرکت ذوب آهن اصفهان نیــروگاه اختصاصی با توان 
تولیــد 30 مگاوات برق دارد و برق تولیدی شــبکه برق 
تزريق می کرد اما مشکل اصلی تامین پايدرا آب است.

 کل نیاز ذوب آهن به برق 90 مگاوات اســت چراکه 
کوره بلند در مقايسه با کوره قوس الکتريکی برق کمتری 
مصــرف می کند و اتخــاذ محدوديت 10 درصد ديماند 
میزان برق ما را به 9 مگاوات رسانید که عملا تولیدی را 
در برنخواهد داشت.  وزارت نیرو متولی تامین پايدار آب 
اســت و امیدواريم وقتی که اين شــرکت می تواند برق 
مورد نیاز را تولید کند مشکل آب رفع شود تا اين مساله 

مهم حل شود. / ايراسین 

محســن بختیار معاونت برنامه ريزی و اقتصادی وزارت نیرو اظهار در اين 
سمینار تخصصی ضمن ابراز امیدواری برای تامین انرژی مورد نیاز صنعت فولاد 
و حل اين مشکل گفت: در اين سمینار ديدگاه و نقطه نظراتی که مد نظر مديران 
فولادی است را می شنويم تا برای رفع مشکلات، از آنها استفاده کنیم ،  بعد از 
انقلاب اســلامی شــاخص های صنعت برق از رشد خوبی برخوردار بوده و 10 
برابر شده است. تولید برق 20 برابر شده و بار شبکه در زمان پیک 19 برابر و 

طول خطوط برق 12 برابر شده است.
عمده ظرفیت نصب شده نیروگاهی يعنی حدود ۸0 درصد توسط نیروگاه 
هــای ترکیبــی و 20 درصد از نیروگاه های تجديد پذير و برقابی و... تامین می 
شود. بنابراين ما نیاز بالا به سوخت فسیلی داريم؛ چراکه نیروگاه ها وابسته به 
سوخت فسیلی است.  در حال حاضر 20 هزار مگاواوت به ظرفیت نصب شده 

اضافه شــده که حرارتی اســت و بخش عمده ای از آن توسط بخش خصوصی 
وارد مدار شده است؛ در واقع سالانه ظرفیت 2 هزار و 500 مگاوات وارد مدار 
می شود که سرمايه گذاری بخش عمده ای از ان توسط بخش خصوصی صورت 
می گیرد ، اکنون بالای ۶0 درصد از ظرفیت نصب شده توسط بخش خصوصی 
انجام شــده و در ســال های گذشــته اين روند ادامه دار بوده است. همچنین به 
طور متوسط 70 درصد توسط بخش خصوصی وارد مدار شده و اگر اين روند 

ادامه دار شود تنها کمتر از 20 درصد در اختیار دولت باقی خواهد ماند.
راندمان نیروگاه ها بايد افزايش پیدا کند که تبديل بخش نیروگاه های گازی 
اســت. 15 هزار مگاوات ظرفیت نصب شــده داريم که گازی است که با اضافه 
شده بخار گازی میزان تولید را افزايش دهیم. طی سال گذشته با چالش انرژی 
مواجه شــديم و ظرفیت های موجود کشــور را برای گاز گســترش داديم، اما 
همچنان اين مشکل پابرجاست و اولويت اصلی اين است که نیروگاه گازی را 
به سیکل ترکیبی تبديل کنیم که تولید به میزان 7500 مگاوات افزايش می 

يابد که هزينه های مربوط به تولید را کم کند.
 در سال جاری با مشکل کمبود برق مواجه شديم و دلیل آن افزايش رشد 
بی سابقه مصرف برق در ابتدای سال بود. چراکه مصرف انرژی در 3 ماهه اول 
در ســال های گذشــته 1.۸ درصد افزايش می يافت اما امســال در اين مدت با 
رشد شتابان 20 درصدی مواجه شديم که وزارت نیرو و صنعت برق را با چالش 
مواجه کرد. در صنايع بزرگ نیز 2۶ درصد يعنی به میزان 1500 مگاوات افزايش 
داشــتیم. اين موضوع دلايل متعددی داشــت؛ برای مثال جهت استخراج رمز 
ارزها حدود 2 هزارمگاوات برق مصرف می شد که بیش از اين عدد هم پیش 
بینی می شــود. افزايش بی ســابقه دما هم روی تولید و ظرفیت تولید اثرگذار 

بود. همچنین افزايش دما باعث شد 2۴ هزارمگاوات از ظرفیت نصب شده را 
به مصارف سرمايشــی اختصاص دهیم. خشکســالی هم پديده نادری بود که 
نیروگاه های برقابی را از مدار خارج کرد. با ايجاد پديده خشکسالی هم کشاورزان 
به دلیل اســتفاده از آب زيرزمینی و الکتروپمپ ها باعث کم شــدن اين منابع 
شدند و در نتیجه کاهش آب، نیروگاه اصفهان، نکا و همدان را با چالش و مشکل 
جدی مواجه کرد.  نرخ برقی که هم اکنون بر اساس مصوبات در اختیار مصرف 
کنندگان قرار می دهیم به طور متوسط بعد از انقلاب بر مبنای نرخ ارز همان 
ســال در حال کاهش بوده و اکنون میتوان گفت قیمت برق ما به 0.۴ ســنت 
رسیده و ارزانترين برق دنیاست. چراکه قیمت تکمیلی 9۶ تومان بوده و قیمت 
تمام شــده دفتری بدون ســوخت 215 تومان است که 2 برابر قیمت تکمیلی 
فروش اســت. وی از مطالبه 5۸ هزار میلیارد تومانی صنعت برق از از دولت تا 
پايان سال 99 خبر داد و گفت: در چارچوب تامین برق که بخش عمده ای از 
ظرفیت نیروگاهی توسط بخش خصوصی ارائه می شود و ما آن بخشی از آن را 
خريد تضمینی میکنیم که رقم ها بسیار متفاوت با نرخ تولید برق وزارت نیرو 
بوده و همین باعث شده تا مطالبات ما از دولت بالا برود ، يکی از اقدامات اين 
است که وزارت نیرو موظف به خريد 25 هزارمگاوات از نیروگاه های برق آبی 
و حرارتی بخش خصوصی شده و اين موضوع به تصويب رسیده تا برای مدت 

5 و 7 سال آن را انجام دهیم.
وزارت نیرو مکلف است که متوسط بهای انرژی برق تحويلی به صنايع فولادی 
و کانی های فلزی و پتروشیمی را بر مبنی متوسط نرخ خريد انرژی برق قرار 
دهد. به گفته بختیار می توان، کلیه مشترکین بالای 5 مگاوات را مکلف کرد از 
طريق قرارداد و يا بورس انرژی، نیاز خود را تامین کنند. از جمله سیاست های 

وزارت نیرو اين اســت که ابزار و ســازوکار بورس انرژی را فعال کرده و زمینه را 
برای تامین برق انجام دهد.

وی با تاکید بر اينکه صنعت فولاد يکی از مهمترين صنايع کشور بوده و در 
رشد ارزش افزوده و اقتصادی کشور تاثیر فراوان دارد افزود: ارزش افزوده بالای 
اين بخش 15 تا 20 میلیارد دلار بوده و در حوزه صنعت فولاد ۶ هزارمگاوات 
ظرفیت نیروگاهی دارند و ســالانه حدود 20 میلیارد کیلووات ســاعت مصرف 
می کنند. سال گذشته محدوديت برای تولید فولاد انجام شد و يک هفته تا 
10 روز محدوديت حدود 3 هزار میلیارد تومان ارزش محصولات کم و تولید 
انجام نشد. تنها 100 محدوديت هزارمگاوات ساعت در يک هفته ارزش افزوده 
را کاهش داد و نشان میدهد که چقدر فولاد و برق به هم وابسته اند. با توجه 
به خســارتهای وارد شــده به صنعت فولاد، تصمیم بر اين شد که ظرفیت 10 
هزارو 53۶ مگاوات برای تولید برق با کمک ظرفیت فولادسازان داشته باشیم 
و در اولین فرصت تفاهم نامه آن به امضا برسد. در برنامه وزارت نیرو هم افزايش 
برق به میزان 10 هزارمگاوات پیش بینی شده و وزارت نیرو هم حمايت های 
لازم را از فولادسازان خواهد داشت. به اين شکل که همکاری و پیگیری برای 
سهیمه سوخت نیروگاهی وجود دارد و احداث نیروگاه ها که نیازمند زير ساخت 
است، پشتیبانی از آنها انجام خواهد شد ، وزارت نیرو متعهد خواهد شد برق 
اين صنايع قطع نشود و اجازه ترانزيت برق نیز فراهم خواهد بود و سوخت گاز 
با تعرفه سوخت نیروگاهی به آنها ارائه شود. رويکرد وزارت نیرو اين است که 
واحدهای مولد از حداکثر ظرفیت برای تولید برخوردار باشند تا هم ارزآوری 
داشته و هم اينکه مشکلات مشکلات صنعت فولاد را برای صنعت برق برطرف 

شوند. /  ايراسین

ظرفیت ۱۰ هزار و ۵۳۶ مگاواتی برای تولید برق توسط فولادسازان
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سلامت و تغذیه9
نوشیدنیمعجزه
هفته نامه اقتصادی ایرانآسابرایمعدهدرد

عرق بابونه یکی دیگر از مفیدترین عرقیات گیاهی است که خواص منحصر به فردی در تسکین درد ها و اختلال های گوارشی به ویژه التهاب و زخم های خفیف 
معده دارد. بابونه از نظر طب سنتی گرم و خشک است و در واقع از تقویت کننده های تلخ به حساب می آید. یکی از مهم ترین خواص بابونه درمان گاستریت 
 )التهاب معده( و زخم معده اســت و اکثر افرادی که ســال ها از درد و ســوزش معده رنج می برند، می توانند با خوردن چای غلیظ بابونه ســلامتی خود 
را باز یابند.خوردن چای غلیظ بابونه را به مدت ۲ هفته ادامه داده،ســپس تاثیر بســزای آن را بر معده مشاهده خواهید کرد. یکی دیگر از دیگر خواص چای 
بابونه اثر تسکین دهنده  آن است. از جمله درد های عضلانی، خاصیت ضد نفخ و درمان کننده کم خونی، همچنین بابونه خاصیت افزایش سطح ایمنی و تسکین 
دهندگی نیز دارد. درمانگران، نوشــیدن روزانه عرق بابونه را یکی از موثرترین راهکار ها برای افزایش میزان ایمنی سیستم دفاعی بدن و تولید گلبول های 

سفید  در خون می دانند.

علل کیست های چربی در چشم و راه های 
درمان آنها

کیســت چربی که در چشــم ظاهر می شوند، يکی از 
آزاردهنده ترين مشــکلات هســتند، زيرا در هر مکانی 
روی پلک ظاهر می شــوند. اين کیست ها به شکل يک 
لوبیا کوچک در آمده اســت و ســپس متورم و بزرگ 
می شود و در صورت عدم درمان سريع، ملتهب می شود. 
کیســت های چربی می توانند در هر نقطه از بدن ظاهر 

شوند، اما بیشتر در پلک ديده می شوند.

علل کیست چربی در چشم
وب سايت healthline، از جمله علل و روش های 

درمانی آن را برشمرده است:
کلسترول خون بالا، تری گلیسیريد خون بالا و سطوح 
بــالای لیپوپروتئیــن با چگالی پايیــن )LDL( و علل 
ژنتیکــی مانند ديس لیپیدمی خانوادگی، يک بیماری 
ارثی که منجر به افزايش چربی خون در اعضای خانواده 

می شود.
درمان کیست چشم: کمپرس آب گرم: کمپرس 
آب گــرم 3 بــار در روز و هر بــار حدود 20 دقیقه روی 

پلک قرار می گیرد.
جراحی: برخی از کیست های چربی به درمان پاسخ 
نمی دهند و بايد با يک مداخله جراحی ســاده در پلک 

برداشته شوند.
قطره چشم: اين اولین چیزی است که پزشک برای 
ضدعفونــی چشــم و کاهش التهــاب و قرمزی تجويز 

می کند.
پماد چشم: حاوی درصد کورتیزون است.

تزريق کیست سباسه با کورتیزون: يکی از روش های 
درمانی است که زير نظر پزشک و با توجه به شرايط و 
تشخیص کیست چربی در بیمار انجام می شود. / باشگاه 

خبرنگاران جوان

 تاثیر مثبت فعالیت بدنی در مبتلایان
 به افسردگی

به گفته محققان، ورزش علائم افســردگی را کاهش  
و توانايــی مغز را بــرای تغییر افزايش می دهد. فعالیت 
بدنی برای مغز مفید است و توانايی خود را برای تغییر 
و ســازگاری تقويت می کند. محققان آلمانی می گويند 
فعالیت بدنی نه تنها علائم افسردگی را کاهش می دهد 
بلکــه توانايــی مغــز را  برای تغییر که در ســازگاری و 

فرآيندهای يادگیری ضروری است، افزايش می دهد.
نتايج  تحقیقات اين پژوهشــگران نشان می دهد که 
توانايی مغز برای تغییر در افراد مبتلا به افسردگی کمتر 
از افراد ســالم اســت. به دنبال برنامه با فعالیت بدنی، 
توانايــی برای تغییر به میزان قابل  توجهی افزايش و به 
همان میزان افراد ســالم بیشتر شده و علائم افسردگی 
کاهــش می يابد. اين نتايج نشــان می دهد که فعالیت 
بدنی بر علائم افسردگی و توانايی مغز برای تغییر تاثیر 
می گذارد. بر اســاس اين تحقیقات مشخص شده است 
کــه فعالیــت بدنی برای مغز مفید اســت و باعث ايجاد 

ارتباطات عصبی می شود. / ايسنا

درمان پادشاه گیاهان دارویی را بشناسید
پر کاربردترین و 

 پرمصرف ترین 
گیاهان دارویی

آویشن ، گل گاوزبان ، کاسنی ، 
پونه ، رزماری و نعناع و ... گیاهانی 
دارویی و پر از خاصیت هستند که 

اسم آنها را بسیار شنیده اید. 
اما کاربرد این گیاهان 

دارویی چیست؟

از هزاران سال قبل از گیاهان دارويی برای درمان بیماری های مختلف استفاده می کردند. امروزه نیز طب سنتی در بین مردم طرفداران زيادی دارد و بسیاری 
از افراد برای درمان بیماری ها از خواص گیاهان دارويی استفاده می کنند. برخی از گیاهان دارويی از ديگر گیاهان شناخته تر هستند که هم به صورت تازه و هم 

خشک شده در دسترس مردم قرار دارند .
رزماری

رزماری يک گیاه دارويی محبوب و مفید برای ســلامت انســان اســت که حاوی کارنوزول و 
رزمارينیک، دو آنتی اکســیدان اســت که خاصیت ضد عفونی کنندگی، ضد ســرطانی، و ضد 

التهابی دارد.
رزماری به بهبود حافظه و تمرکز ذهنی کمک می کند ، با استرس مبارزه می کند، اضطراب 

را کاهش می دهد، ســردرد را تســکین می دهد، رشــد مو را تحريک می کند، با درد مفاصل مقابله 
 می کند، گوارش را بهبود می بخشــد، از ســرطان پیشــگیری می کند، و پشــتیبان ســلامت قلب و 

عروق است.
از رزماری می توانید در ســوپ ها، ســاندويچ ها، ســالادها و...استفاده کنید يا از برگ های تازه يا خشک شده 

اين گیاه چای درست کنید.

زماری
ر

دندان ها مهم ترين ســرمايه های شــما هســتند که تا می توانید بايد 
مراقبت کنید تا آنها را از دست ندهید. چون نه تنها هزينه های دندانپزشکی 
کمر شکن است، بلکه دندان ها تا زمانی که سالم باشند بهترين عملکرد 
خــود را دارنــد و به محض پوســیدگی، حتی با وجود درمان هم باز عمر 

کوتاهی خواهند داشت. برای محافظت از دندان هايتان:
1- دندان ها را صاف کنید: اصلی ترين علت ايجاد پوسیدگی دندان، 
نامرتب بودن دندان ها است. دندان هايی که کج هستند به سختی تمیز 
می شوند و زودتر می پوسند. قطعی ترين راه برای جلوگیری از پوسیدگی 

شروع درمان ارتودنسی دندان و صاف کردن دندان ها است.
۲- مسواک و نخ دندان را فراموش نکنید: برای اينکه دندان های 
ســالمی داشــته باشــید لازم است بعد از خوردن هرچیزی دهان خود را 
بشويید. روزی دو بار مسواک بزنید و بعد از هر بار مسواک زدن نخ دندان 
بکشید. استفاده از دهانشويه و خريد خمیر دندان های متناسب با دندان 

هايتان هم ضروری است.
3- پوسیدگی ها را سریع از بین ببرید: گاهی يک يا چند دندان 
به صورت جزئی دچار پوســیدگی می شــوند. اگر سريع برای ترمیم اين 
پوســیدگی ها اقدام کنید، می توانید مانع از گســترش آن شــويد چون 

پوسیدگی ها تمايل دارند به مرور گسترش پیدا کنند.
4- به دندانپزشک مراجعه کنید: اقدامات ساده ای مثل جرمگیری 
دندان، چکاپ مرتب و... می توانند از بروز پوسیدگی ها پیشگیری کنند. 

بنابراين سعی کنید هر ۶ ماه يکبار توسط دندانپزشک معاينه شويد.
5- رژیم غذایی ســالم و متعادل داشته باشید: مصرف غذاهای 
بســیار شــیرين بیشــترين علت خرابی دندان ها است. مصرف غذاهای 
اســیدی هم می تواند برای حیات دندان خطر بزرگی به شــما برود. با 
داشــتن يک رژيم غذايی ســالم که در آن میوه و ســبزيجات تازه وجود 

دارد از دندان هايتان محافظت کنید.

روش هایی برای پیشگیری از پوسیدگی دندان

شــده تا به حال بی   آنکه تغییری در زندگی تان اتفاق افتاده باشــد، دچار اســترس بیش از حد، خستگی يا 
حتی افزايش وزن شــده  باشــید؟ يکی از دلايل اصلی اين اتفاق آن اســت که ســطح کورتیزول در بدن شما 

بیش از حد بالا رفته است. 
کورتیزول اغلب با نام “هورمون استرس- شناخته می شود و به طور روزمره، کنش و واکنش های شیمیايی 
گوناگون و متعددی را در بدن انجام می دهد. در ادامه چند راهکار ساده  برای پیشگیری از افزايش غیرعادی 

کورتیزول معرفی می کنیم: 
 1( ورزش منظم: داشتن يک برنامه ورزشی منظم يکی از بهترين راه های مهار استرس و تنظیم هورمون ها 
است. در شروع ورزش، سطح کورتیزول و آدرنالین بالا می رود و حین استراحت، سطح کلی اين هورمون ها 

به حالت طبیعی بازمی گردد. اين سیکل به بدنتان کمک می کند با استرس کنار بیايد. 
 2( رژيم غذايی مناســب: برای کاهش اســترس، تغذيه مناســب و پرهیز از غذاهای فرآوری  شده و خوردن 
مواد غذايی سرشار از آنتی اکسیدان ها، فیبر و مواد مغذی، ضروری است. سبزيجات، میوه ها، روغن نارگیل 
يا زيتون، آجیل، منابع پروتئینی با چربی پايین و ثابت نگه داشــتن قند خون برای کنترل اســترس بســیار 

سودمند هستند. 
 3( خواب کافی: افرادی که خواب طبیعی و نرمالی دارند، سطح کورتیزول شان 
در آغاز روز بالا می رود و شــب ها، پايین می آيد. کســانی که کورتیزول 
بالايی دارند، برعکس هســتند؛ صبح ها خســته و شــب ها عصبی و 
مضطرب اند. شــما بايد7 الی 9 ساعت خواب شبانه داشته باشید 
تا ريتم شــبانه روزی منظمی برای خود رقم بزنید و تعادل بین 

هورمون ها را برقرار کنید. 
 ۴( دوش گرفتــن روزانــه: گرفتن دوش آب گرم، در ابتدای 
روز يا قبل از خواب شــبانه بدن شــما را آرام کرده و به خواب 
بهتر شما کمک می کند. اگر امکانش را داشته باشید، بهتر است 
دقايقــی در وان آب گــرم دراز بکشــید و ذهنتان را از موضوعات 

پرتنش خالی کنید تا استرستان جای خودش را به آرامش بدهد. 

آکنه يکی از مشــکلات پوســتی اســت که در هر ســن و سالی ممکن است شما را درگیر کند. برای درمان 
آکنه روش های بســیاری وجود دارد. در ادامه به چند روش ســاده و موثر برای درمان جوش های شــما اشاره 
می کنیم.  جوش را فشار ندهید: با کندن و فشار دادن آکنه و جوش، ممکن است چرک آن به قسمت ديگری 

از پوست منتقل شود و اوضاع را وخیم تر کند. 
ســرکه   ســیب: از خواص ســرکه سیب برای مبارزه با جوش ها اســتفاده کنید. چون باکتری هايی را که از 
همان اول باعث به وجود آمدن جوش می شود، می کُشد. همچنین با تنظیم  PP  پوست از تکثیر باکتری ها 
جلوگیری می کند. اما توجه داشته باشید که استفاده بیش از حد آن باعث خشک شدن پوست می شود. در 
اين صورت غده های چربی  پوست برای جبران اين خشکی فعالیت شان را افزايش می دهند و دوباره جوش های 

بیشتری تولید می شوند. 
شســتن مرتب صورت: صورت تان را با آب بشــويید و با ضربه زدن با دســتمال پوســت تان را خشک کنید. 
حداقل 10 دقیقه صبر کنید. بعد کمی گلاب برای حفظ رطوبت پوســتتان روی صورت خود اســپری کنید. 

روزانه دو بار شستن صورت برای کاهش جوش ها ضروری است. 
ماسک عسل و دارچین: دارچین خاصیت ضد میکروبی دارد و جلوی تکثیر باکتری ها را می گیرد. عسل 
هم يک آنتی بیوتیک طبیعی اســت. صورت تان را با آب بشــويید و خشک کنید. 
دو قاشق عسل و يک قاشق دارچین را مخلوط کنید و هم بزنید تا کاملا 
مخلوط شــود و خمیر يکدســتی به وجود آيد. ماســک را به کل 
صورت تان بزنید و 10 تا 15 دقیقه بعد بشــويید و با دســتمال 
پوســت تان را خشــک کنید.   بخور آب: بخور آب گرم می تواند 
برای تســکین بعضی ناراحتی های پوســتی کوچک از جمله 
جوش  ها مفید باشد. يک قابلمه آب را بجوشانید و در يک کاسه 
بزرگ بريزيد تا کمی ســرد شــود. بعد صورت تان را بالای آن 
بگیريد و حوله را روی سرتان بیندازيد تا بخار آب محصور شود. 
بعــد از 10 تــا 15 دقیقه حوله را برداريد و صورت تان را خشــک 

کنید. اين کار را هر روز انجام دهید. 

درمان جوش با روش های آسان  ۴ راه ساده برای کاهش استرس 

محمدرضــا مدرســی فوق تخصــص ريه کودکان 
گفــت: کودکانی که بیماری های زمینه ای يا مادرزاد 
مثــل بیماری های قلبی، ديابت و... دارند بیشــتر در 
معرض دلتا کرونا قرار دارند ، شــدت انتقال ويروس 
دلتا، از انواع قبلی بســیار بیشــتر است به گونه ای که 
حتی افرادی که واکســینه شده اند هم بايد همچنان 
بر رعايت شــیوه نامه های بهداشــتی مداومت کنند، 

چــون همچنان در معرض ابتلا قرار دارند.
 برای پیشگیری هرچه بهتر از ابتلا به اين ويروس، 
بايد روند واکسیناســیون ســريعتر شــود و به ويژه 
افــرادی که به بیماری هــای خاص و زمینه ای مبتلا 
هســتند، حتماً واکسن خود را در زمان مقرر دريافت 

کنند.
 در حال حاضر زمان مناســبی برای تأمل و تعلل 
در مورد کیفیت واکسن ها نیست. اصل اين است که 
واکســن، تزريق شــود زيرا اين واکسن ها می توانند 
جلــوی انتشــار ويــروس را بگیرند. متاســفانه اين 
ويروس به گونه ای اســت که حتی اگر فرد واکســینه 
شــده باشــد هم از ابتلا در امان نیســت و صرفا به 

بیماری با شــدت کمتر، مبتلا می شوند.

بايــد بــه ايــن نکته توجه داشــت که همــراه با 
واکسیناســیون تنها راه پیشــگیری از ابتلا، رعايت 
فاصله گذاری اجتماعی و اســتفاده مداوم از ماســک 

است.
 طبق آخرين تحقیقات انجام شــده، مشخص شد 
افرادی که واکسن می زنند دچار ابتلا به جهش شديد 
دلتا نمی شــوند و کارشــان به آی سیو و يا مرگ ومیر 
نمی کشــد. بــا انجام واکسیناســیون گســترده از 

همه گیری کامل دلتا، جلوگیری می شــود.
مدرســی افــزود: افــرادی که تاکنون واکســینه 
شده اند پس از واکسیناسیون، همچنان ماسک بزنند 
و در فضا های بســته با تهويه نامناســب حضور پیدا 
نکننــد. در صــورت دريافت دوز اول، حتماً دوز دوم 

را در زمــان مقرر، دريافت کنند.
 ويروس دلتا بسیار غیرقابل پیش بینی تر از انتظار 
همه محققان و متخصصان اســت. مردم بايد به اين 
نکته توجه کنند که شدت آلوده کنندگی اين ويروس 
بســیار بیشــتر از تمــام جهش های ويــروس کرونا 

تاکنون است.
محافظــت از کودکان در برابر کرونا دلتا

 بــا توجه به اعلام بازگشــايی مــدارس؛ معلمان و 
دانش آموزانــی که ناچارند در يک فضای سربســته 
مثــل کلاس به صورت طولانی مدت حضور داشــته 
باشــند حتماً بايد از ماســک اســتفاده کنند و فضای 
کلاس ها از تهويه کاملًا مناســب برخوردار باشــد.  به 
دلیل شــدت میزان شیوع ويروس دلتا، بستری ها در 
اطفال نیز افزايش پیدا کرده اســت. در مورد ابتلای 
کودکان به دلتا کرونا بايد گفت علائم گوارشی ناشی 
از ابتلا در کودکان بسیار مشهودتر است، ولی از ابتدا 
به صورت يک ســرماخوردگی ســاده خود را نشــان 
می دهد و خانواده ها به دلیل علائمی مانند عطســه، 
ســرفه، آبريزش بینی و گاهی احســاس نفس تنگی 
خفیف به  اشــتباه آن را با يک ســرماخوردگی ساده 

اشتباه می گیرند.
خانواده ها بايد توجه داشته باشند پس از مشاهده 
چند علامت در فرزندشان حتماً او را به يک متخصص 
نشــان دهند تا به موقع ويروس تشــخیص داده شود 

و برای درمان اقدام کنند. در صورت مشــاهده
تنگــی نفــس، درد مداوم قفسه ســینه، گیجی و 
بی حواســی، بی حالی، خواب زياد، رنگ پريدگی و يا 

لب های آبی رنگ در کودکتان خیلی سريع به پزشک 
متخصــص و يا اورژانس مراجعه کنید.

 علائم ويروس دلتا در بزرگسالان و کودکان تفاوت 
چندانی ندارد اما تب و ســرفه بارزترين علامت هايی 
هســتند که در کودکان بروز می کنند. از ديگر علائم 
ابتــلای کودکان به دلتا، لرز، ســرفه، گرفتگی بینی، 
گلــودرد و تنگــی نفس، تهوع و اســتفراغ، دل درد، 

ســردرد، گــردن درد و درد هــای عضلانی و کاهش 
 اشتهاست.  بعضی از کودکان زير يک سال و کودکانی 
کــه مبتلا به بیماری هــای زمینه ای مثل ديابت و يا 
ســی اف، بیماری های قلبی يا مادرزاد، بیماری های 
ژنتیکی و انواع بیماری های مزمن پزشــکی بیشتر در 
معــرض ابتلای شــديدتر دلتا هســتند. / باشــگاه 

خبرنگاران جوان

»کرونا دلتا« کدام کودکان را بیشتر درگیر می کند؟
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حمید رضا کشفی معاون راهبری و نظارت بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با اشاره به زیرساخت های لازم برای تامین آب یک میلیون مسکن که قرار است سالیانه توسط دولت 
احداث شود گفت: در حال حاضر مشخص نیست که این واحدهای مسکونی در کجای کشور ساخته خواهد شد. در واقع مطالعات اولیه در احداث این پروژه ها باید انجام شود که آیا این مسکن در 
مناطق تنش آبی یا جای دیگری ساخته می شود یا خیر، ولی به طور کلی باید در این زمینه مدیریت ویژه ای صورت گیرد. در وهله نخست باید زیر ساخت های لازم برای طرح های آبرسانی به این 
یک میلیون واحد مسکونی که قرار است سالیانه ساخته شود، فراهم گردد. خوشبختانه ما کمبود آب شرب در کشور نداریم، ولی در مناطقی که تنش آبی است به دلیل کمبود بارش چاه های آن 
مناطق آب کافی ندارند. به شرط در اختیار داشتن بودجه و منابع مالی کافی، آمادگی ایجاد زیرساخت های لازم برای دسترسی مسکن های جدید به طرح آبرسانی را داریم. همه شهر ها نیازمند 
تأمین آب هستند که این مسئله در شهر های جدید به عارضه ای جدید تبدیل شده که باید برای آن راهکار اندیشید. قطعا وزارت نیرو برای تامین آب این تعداد واحد  مسکونی که یک کار عظیم و 
مهم است، برنامه مدونی دارد و نمی تواند از کنار این پروژه بی توجه بگذرد. عموما تامین آب شرب این واحد های مسکونی دشوار است، اما به هر حال وزارت نیرو برنامه ای در این خصوص دارد 

که آن ها را به زودی اعلام و اجرایی می کند ، هم اکنون در مسکن های مهر مشکل آب و فاضلاب وجود ندارد، بر اساس تعهدی که داریم خدمات را ارائه می دهیم. / خبرنگاران جوان
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IRAN-3 IRAQ-0
سبقت از سامورایی ها در نه مسابقه 

پس گرفتن تاج و تخت ؛ بازگشت ایران به صدر رنکینگ آسیا

 استقلال و پرسپولیس تا دو ماه آینده واگذار می شوند

حمیــد ســجادی، وزيــر ورزش و جوانــان  در برنامه 
گفت وگوی ويژه خبری اخبار شــبکه دو ســیما، درباره 
خصوصی سازی استقلال و پرسپولیس چنین صحبت کرد: 
»مقدمــات کار در دوره مديريــت قبلــی وزارت ورزش و 
جوانان طی شده و در حال حاضر دو باشگاه آماده واگذاری 
هســتند. به شــما قول می دهم فقط يک هماهنگی بین 
وزارت ورزش و جوانــان و وزارت امــور اقتصادی و دارايی 
اســت که بايد انجام شــود و بیشتر زحمت ها کشیده شده 
و طی يک تا دو ماه آينده اين اتفاق رخ می دهد و بتدريج 
بخشــی از ســهام را می توان به مردم واگذار کرد. پاس گل 
را به ما داده اند و ما فقط بايد گل بزنیم.« و به هواداران دو 
باشگاه اطمینان دهم که وظیفه ما حمايت از اين دو باشگاه 

مردمــی اســت. در عین حال بايــد بدانیم که تمام تلاش 
وزارت ورزش مربوط به دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
نخواهد بود و عدالت محوری يکی از برنامه ها است و بايد 
به تمام تیم ها توجه داشته باشیم.« وی در رابطه با افزايش 
بــی رويه رقم قــرارداد بازيکنان و اينکه آيا اين وزارتخانه 
قصد ورود به موضوع را دارد يا نه چنین نظر داد: »متأسفانه 
بســیاری از نکات ريز در قراردادها نگاشــته نمی شــود، 
اســتقلال فدراسیون ها و استقلال عمل آنها دلیل بر هرج 
و مرج نیست و به طور حتم وجود چهارچوب و حد و مرز 
داشــتن قراردادها بايد در دســتورکار قرار گیرد و در حال 
تهیه ســامانه ای هســتیم که قراردادها اگــر از يک رقم 
مشــخصی بالاتر رفت بــه وزارت ورزش و جوانان بیايد و 

رصــد شــود. در رابطه بــا عدد آن هنوز بــه جمع بندی 
نرســیده ايم و در حال کار کارشناســی هستیم. در مورد 
برخی قراردادها از جمله قرارداد ويلموتس، کشــور تاوان 
داد و جمهوری اسلامی ايران درگیر اين مسأله شد و ديگر 
بحث افراد و فدراسیون مطرح نبود و تعهدی بود که برای 
کشور ايجاد شد.«او در ادامه به موفقیت کاروان پارالمپیک 
ايران در توکیو اشــاره کرد: »کســب 2۴ مدال بســیار 
موفقیت آمیز بود و 12 مدال طلا به دست آمد و 11 مدال 
نقره و يک برنز به دست آورديم و در ريو تعداد مدال طلای 
کمتری به دست آورديم که تعداد آن ۸ مورد بود، در عین 
حال بايد بدانیم که کمترين تعداد ورزشــکار اعزام شــد. 
تجهیزات استاندارد روز بايد برای ورزشکاران پارالمپیک 
تهیه شود و به روزرسانی تجهیزات يکی از ضرورت هاست 
که بايد مدنظر قرار گیرد«. وی در رابطه با اينکه چه تعداد 
ورزشــکار ســازمان يافته و مکان ورزشی در کشور وجود 
دارد، چنین توضیح داد: »قبل از شــیوع ويروس کرونا، 3 
میلیون و ۴00 هزار ورزشــکار ســازمان يافته و بیمه شده 
در کشور وجود داشت اما به يک میلیون نفر کاهش يافت 
که لطمه بزرگی به ورزش کشور می زند. در عین حال  2۸ 
هزار مکان ورزشــی در کشــور وجود دارد که ۶ هزار مورد 
آن تعطیل اســت و ۴ هزار مکان ورزشــی در حال ساخت 
نیز داريم.« او در پاسخ به اينکه 5۶ درصد جمعیت کشور 
را بانوان تشــکیل می دهند، چه برنامه ای در حوزه ورزش 
بانــوان مدنظر قــرار خواهد گرفت،گفت: »ايده اصلی اين 
است که ورزش بانوان در کشور خودکفا شود و بی نیاز از 
ورزش مردان باشــد و تمامی فعالیت های مربوطه در اين 

حوزه از سوی بانوان انجام شود«.

جهانیان شاهد شکست خفت آور آمریکا 
در منطقه هستند

حجت الاسلام و المسلمین سید محمد حسن ابوترابی فرد، 
امــام جمعــه موقت تهــران با بیان اينکه تناقضات بســیاری در 
سیاســت های خارجی و امور بین المللــی آمريکا وجود دارد، گفت: 
کشــورهايی که ادعای حقوق بشــر دارند، دستان آنها در جنايت ها و 

کشتار مردم يمن و سوريه به خون آغشته است.

 او در سخنان آدينه ای خود که از ويژه برنامه راديويی »در ساحت 
حضور« پخش شد، اظهار داشت: آمريکا با تکیه بر قدرت نظامی خود 
در يمن، سوريه، عراق و افغانستان حضور داشته که اکنون جهانیان 
شاهد شکست خفت آور آمريکا در منطقه هستند. وی با بیان اينکه 
تناقضات بسیاری در سیاست های خارجی و امور بین المللی آمريکا 
وجود دارد، گفت: کشورهايی که ادعای حقوق بشر دارند، دستان آنها 
در جنايت ها و کشتار مردم يمن و سوريه به خون آغشته است. او با 
بیان اينکه تناقضات نشانه افول آمريکا و تمدن غرب در منطقه است، 
افزود: نیروهای جبهه مقاومت پیروز و دستاوردهای بسیاری در برابر 
قدرت اســتکبار جهانی در منطقه به دســت آورده اند. نظام اسلامی 
ايران وظیفه خود می داند که در کنار مردم مظلوم به ويژه مردم بی پناه 
افغانستان قرار گیرد و از آنها حمايت کند. وی شايسته سالاری را رمز 
حرکت و موفقیت در هر نظام دانست و اظهار داشت: شهردار جديد 
تهران بايد نخســت به اصلاح بودجه ريزی و تامین مالی شــهرداری 
تهران بپردازد، زيرا که تامین مالی شهرداری تهران با فروش تراکم و 
بر هم زدن شــکل و شــمايل شهر کار غیر معقولی است. او در بخش 
ديگری از سخنان خود به تبیین منشور حکمرانی حضرت علی)ع( 
پرداخت و گفت: رهبر معظم انقلاب در جلسه اخیر خود با هیأت دولت 
ســیزدهم، بر ضرورت مطالعه و اســتفاده دولتمردان از نامه حضرت 

امیرالمؤمنین)ع( به مالک اشتر تأکید کردند./ رسا 

   محمد لاهوتی رئیس  کنفدراسیون صادرات ايران با اشاره 
به روند رو به رشــد صادرات غیرنفتی در ماه های گذشــته، 
گفت: براساس آمارهای رسمی منتشر شده از سوی گمرک 
جمهوری اســلامی ايران، صــادرات غیرنفتی در پنج ماهه 
ابتدای سال جاری از رشد۶2 درصدی برخوردار بوده که بر 
ايــن اســاس، امیدواری نســبت به رفع موانــع پیش روی 
صادرکنندگان از سوی دولت جديد و وزرای تازه نفس، وجود 
دارد.   موضــوع مهــم در شــرايط کنونی، بی توجهی وزارت 
صنعــت، معــدن و تجارت و بانک مرکزی نســبت به اجرای 
ابلاغیه 21۴ ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت در فروردين 
مــاه امســال برای رفع تعهــد ارزی و پیرو آن، بی توجهی به 
مصوبات کمیته ماده دو اســت که موانع زيادی را برای رفع 
تعهد ارزی صادرکنندگان از يک ســو و تامین ارز مورد نیاز 
واردکنندگان از ســوی ديگر ايجاد کرده و نه تنها صادرات 
غیرنفتــی را با کندی مواجه کــرده؛ بلکه تامین مواد اولیه، 
ماشــین آلات و تجهیزات مورد بخش تولید را هم از ســوی 
واردکنندگان دچار مشــکل کرده که بر اين اساس ضروری 
اســت وزير جديد صمت به عنوان مســئول تجارت خارجی 
کشور، اين موضوع را در اولويت اولین اقدامات اجرايی خود 
در ايــن وزارتخانــه قراردهند. وی با تاکید بر ضرورت ايجاد 
کمیته پايش قوانین صادرشده در حوزه تجارت خارجی طی 
ســه ســال گذشــته، تصريح کرد: ظرف سال های گذشته، 
بخشنامه های متعددی در حوزه ممنوعیت صادرات به بهانه 
تنظیم بازار صادر شده که ضروری است با توجه به روند رو 
به رشــدی که بر صادرات حاکم شــده، لغو اين بخشنامه ها و 

رفع موانع به سرعت صورت گیرد.  . / فارس 

خبر
 امیدواری صادرکنندگان به رفع 

موانع در دولت جدید 

گفتگو-۱

پــس از اســتعفای جعفر ســمیعی از 
مديرعاملــی و هیــأت مديــره باشــگاه 
پرســپولیس، عصر شــنبه اعضای هیأت 
مديره دو باشــگاه استقلال و پرسپولیس، 
در جلســه ای با سید حمید سجادی وزير 
ورزش و جوانان ديدار کردند و در خصوص 

مسائل و موضوعات مرتبط با دو باشگاه به 
بحث و تبادل نظر پرداختند. در اين جلسه، 
با کناره گیری سمیعی موافقت شد و اعضای 
هیــأت مديره اين باشــگاه، ســید مجید 
صــدری رئیــس هیأت مديــره باشــگاه 
پرســپولیس را به عنوان سرپرست جديد 

باشگاه انتخاب کردند تا امور جاری باشگاه 
را انجام بدهد. غلامعلی محمدعلیپور عضو 
هیأت مديره پرسپولیس، در مورد انتخاب 
صــدری به عنــوان سرپرســت باشــگاه 
پرســپولیس بــه طرفــداری گفت:»اين 
انتخــاب با تصويب هیــأت مديره صورت 

گرفــت و امیــدوارم اتفاقات خوبی در اين 
زمینــه رخ دهد. اين يکــی از مهم ترين و 
بهترين تصمیمات آقای ســجادی بود که 
انتخاب سرپرســت باشــگاه را در فضايی 
حرفه ای و دموکراســی بــه هیأت مديره 

باشگاه سپرد«. / ايرنا

سید مجیدصدری سرپرست باشگاه پرسپولیس شد

کســب پیروزی شــیرين ســه بر صفر مقابل عراق که نهمین برد تیم 
 ملــی ايــران با اســکوچیچ برد، ايــران را مقتدرانه به صدر قاره آســیا

 خواهد برد.
به گزارش »ورزش سه«، يک نمايش خوب ديگر از تیم ملی با اسکوچیچ 
علاوه بر برخی رکوردهای جزئی، يک رکورد مهم به همراه داشت و تیم 

ملی ايران پس از ماه ها بار ديگر صدرنشین قاره آسیا خواهد شد.
پس از ناکامی در جام ملت های آســیا با شکســت ســه بر صفر مقابل 
ژاپن و سپس تجربه 2 باخت غیرمنتظره با مارک ويلموتس، صدر آسیا 
کــه يکــی از مهم ترين نکات مــورد توجه کی روش بود، برای تیم ملی از 
دست رفت و شايد خوش بین ترين هوادار تیم ملی هم فکر نمی کرد که 
با حضور دراگان اســکوچیچ که در شــرايطی کاملا بحرانی هدايت تیم 
ملی به او سپرده شد، اين رتبه از دست رفته، خیلی زود علی رغم توقفی 
طولانی که در بازی ها به دلیل شیوع ويروس کرونا ايجاد شد، بازگردد.

با اين حال اسکوچیچ کارش را با 2 پیروزی پیاپی در 2 بازی تدارکاتی 
مقابل ازبکستان و بوسنی آغاز کرد و در ادامه تا شروع دوباره بازی های 

مقدماتی جام جهانی و علی رغم اينکه مســابقات يکبار ديگر به تعويق 
افتاد و از فروردين ماه به خردادماه موکول شــد، فدراســیون موفق به 
تدارک تنها يک بازی دوستانه شد، که آن را هم مقابل سوريه در ورزشگاه 

آزادی با پیروزی 3 بر صفر پشت سر گذاشتیم.
برای برگزاری چهار ۴ بازی مرحله دوم مقدماتی نگرانی زيادی میان 
اهالی فوتبال وجود داشــت و خیلی ها با ناامیدی مطلق از حذف ايران 
حرف می زدند، اما شــاگردان اســکوچیچ با کســب چهار پیروزی پیاپی 
مقابل هنگ کنگ، بحرين،کامبوج و عراق متقدرانه جای شاگردان کاتانچ 
را در صدر جدول گرفتند و ســبب اخراج اين مربی هم شــدند. در اين ۴ 
مســابقه  ايــران 15 گل زد و تنها يکبــار روی غفلت مدافعین در مقابل 

هنگ کنگ گل خورد.
آمار ثبت شــده در 9 بازی اخیر يعنی تیم ملی با دراگان اســکوچیچ 
در شــرايطی که هم در قلب خط دفاعی و هم در دفاع چپ و راســت، 
بازيکنان جديدی را مورد اســتفاده قرار می دهد، توانسته انسجام بسیار 
خوبی را در تیمش ايجاد کند و طی 9 بازی ثبت 7 کلین شــیت و تنها 

2 گل خورده اين موضوع را ثابت می کند. جالب اينکه اسکوچیچ با اضافه 
کردن شجاع خلیل زاده و استفاده فیکس از محمدحسین کنعانی زادگان 
در ترکیب تیم ملی، قلب خط دفاعی را آنطور که خودش می خواســته 
 آرايش داده و در پســت دفاع راســت و دفاع چپ نیز شــاهد تغییراتی 
بــوده ايــم. عــلاوه بر اين ها حالا با نتیجه ای کــه در ديدار برابر عراق در 
ديدار دوم مرحله نهايی مقدماتی جام جهانی ثبت شد، تیم ملی با بهترين 
تفاضــل گل در دو گــروه اول و دوم از نظــر آمــاری به تنهايی در صورت 
مقايســه دو گروه اول و دوم مســابقات صدرنشین آسیا به شمار می رود. 
البته استرالیا هم در گروه دوم شرايط کاملا مشابهی از نظر تعداد پیروزی 
و تعــداد گل در پايــان بــازی های دور دوم دارد، اما به دلیل اينکه ايران 
يک بازی خارج از خانه مقابل عراق برگزار کرده و در اين مسابقه موفق 
به زدن ســه گل شــده است، در مقايســه با استرالیا شرايط بهتری پیدا 
می کند. در حال حاضر ايران با کســب 2 پیروزی از 2 مســابقه، بالاتر از 
کره جنوبی که با ۴ امتیاز تیم دوم گروه اول مســابقات اســت، با تفاضل 
گل ۴+ صدرنشــین جدول اســت و در گروه دوم نیز اســترالیا با شرايط 

مشــابه ايران ۶ امتیازی شــده و پايین تر از اين تیم، عربســتان قرار دارد 
که با تفاضل گل 3+ رتبه دوم را در اختیار خودش گرفته است.

بــا نتايجــی کــه در دور اول و دوم مرحله نهايی مقدماتی جام جهانی 
2022 قطر برای ايران و ژاپن رقم خورد، با توجه به فرمولی که فدراسیون 
جهانی فوتبال برای مســابقات در نظر گرفته است، شاگردان اسکوچیچ 
جای سامورائی ها را در صدر رنکینگ اسیايی خواهد گرفت . ژاپن ديروز  
اگرچه موفق به شکســت چین شــد، ولی شکست مقابل عمان در بازی 
اول به ســرمربیگری برانکو ايوانکوويچ کار دســت اين تیم داد و سقوطی 

قابل توجه را در رنکینگ فیفا تجربه خواهد کرد. 
در ســوی ديگر ايران در دو بازی پیاپی مقابل ســوريه و ســپس عراق 
که از تیم های قدرتمند قاره محســوب می شــود  سبقت قابل توجهی از 
ژاپــن خواهدگرفــت تا بار ديگر ايران صدرنشــین قاره به عنوان بهترين 
تیم ملی فوتبال آسیا شود . بنابر ابزارهای محاسبه گر رنکینگ فیفا،دو 
برد ايران مقابل سوريه و ژاپن ما را حتی ممکن است به رده 23 رنکینگ 

برساند و سقوط ژاپن را به رده 29 باعث شود.



www.etebar.net

پنج شنبه 18 شهریور ماه 1400، شماره 293

دانش بنیان11
اختصاصسهامعدالت

بهجاماندگان
تاپایانامسال

هفته نامه اقتصادی ایران
حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حاشیه راه اندازی همزمان ۲۶۸ شرکت تعاونی اظهار داشت: سعی می کنیم شرکت های تعاونی سهام عدالت را احیا و تقویت کنیم و این عزم وجود دارد که بخش 
تعاون مورد حمایت قرار گیرد. همچنین در مرحله بعدی تلاش بر این است که سهام عدالت به جاماندگان سهام عدالت واگذار شود و با تصمیم دولت تا آخر سال این واگذاری ها با محوریت وزارت اقتصاد انجام خواهد 
شد چرا که اصل کار مورد تایید دولت قرار گرفته است. در راستای رسیدن به سهم ۲۵ درصدی تعاون از اقتصاد ملی، تلاش بر این است که محوریت فعالیت ها با این بخش باشد. اگر نشد بخش خصوصی و در آخر سر، 
بخش دولتی وارد فعالیت ها شود. در مسئله ادغام سه وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی می توانست فرصتی برای تعاون قرار گیرد که طرف قراردادهای مختلف باشد اما از آن غفلت شد به گونه ای که در حال حاضر 
سهم تعاون از اقتصاد به جای ۲۵ درصد زیر سه و نیم درصد است؛ یعنی از این فرصت استفاده نشده. او با بیان اینکه تعاون هم ریشه دینی بر مبنای قرآن و هم مبنای عقلی دارد و به نفع انسان است، افزود: تعاونی ها هم 
مردمی، عدالت محور، دانش بنیان، درون زا و برون گرا هستند که یکی از نمادهای برون گرایی، تعاونی های صادرات محور است و باید عنصر نوآوری و دانش را در شرکت های تعاونی احیا کنیم و محور بعدی مقررات زدایی 
در راستای توسعه تعاون است و تلاش بر این است که شرکت های دانش بنیان در این بخش فعال شوند. دولت سیزدهم که وجهه مردمی دارد، تلاش دارد که تعاونی های دانش بنیان و استارتاپ ها را فعال کند. / فارس 

شرکت بیمه البرز طرح بخشودگی 100درصدی جريمه 
ديرکــرد بیمه شــخص ثالث ماشــین آلات کشــاورزی و 
موتورســیکلت را اجــرا می کنــد. با هدف کمک به اقشــار 
آسیب پذير جامعه و فرهنگ سازی بیمه  و در راستای اجرای 
بخشــنامه بیمه مرکزی، جرائم ديرکرد بیمه شــخص ثالث 
دارندگان موتورسیکلت و ماشین آلات کشاورزی که از تاريخ 
15 مرداد تا پايان شهريورماه 1۴00 اقدام به خريد بیمه نامه 
کنند، از سوی اين شرکت بخشیده می شود. بنابراين گزارش، 
صاحبان موتورســیکلت و ماشین آلات کشاورزی که فقط با 
تاريخ اعتبار يک ساله اقدام به خريد بیمه نامه ثالث می کنند، 
می توانند برای برخورداری از بخشــودگی جرائم ديرکرد، از 
15 مرداد با مراجعه به شعب يا نمايندگی های شرکت  بیمه 
البرز برای تمديد بیمه نامه شخص ثالث خود، بدون احتساب 

جريمه ديرکرد اقدام کنند. / ايرنا 

نباید در بسته شدن نمادها سلیقه ای 
برخورد کرد

شــايان زهراکار، کارشناس بازار سرمايه گفت: شاهد آن 
هســتیم ســهم هايی که تابع يک جريان و روند مثبت قرار 
می گیرند به هزاران دلیل بسته می شوند که معتقدم اين گونه 
برخوردها جای سوال دارد که چرا در مورد نمادها سلیقه ای 
برخورد می شــود و موجب هراس ســهامدارانی که به تازگی 
دوباره به بازار سرمايه روی آورده اند، شده است؟ اگر نمادی 
مشکل دارد بايد مانند ساير نمادها با آن برخورد شود و شرايط 
يکســان وجود داشــته باشد و معتقدم بايد يک قانون خاص 
درباره اين موضوعات ايجاد شود. زهراکار تاکید کرد: موضوع 
قابل تامل ديگر قانون بسته شدن 20تا50درصدی نمادهاست 
که نظر شــخصی بنده اين اســت که قانون بیهوده ای بوده و 
تاثیر مثبتی ندارد و کارايی آن مشخص نیست. پیش بینی از 
بازار در هفته آينده اين است که بازار همچنان در مدار مثبت 
باشــد و شــاهد افزايش تقاضا در گروه های قطعه ســازی، 
خودرويی و بانکی خواهیم بود و با توجه به رشــد نرخ دلار 

احتمالا تقاضا در گروه های دلاری افزايش خواهد يافت.

سخنگوی شورای نگهبان:طرح »جهش 
تولید مسکن« تایید شد

 ســخنگوی شــورای نگهبان خبر از تايید طرح »جهش 
تولید مسکن« در شورای نگهبان داد. هادی طحان نظیف 
گفــت: طرح جهش تولید مســکن چند باری در تردد بین 
شــورای نگهبان و مجلس بود، اولین بار فروردين امسال به 
شورای نگهبان ارسال شد و با اصلاحاتی که مجلس درمورد 
اين طرح داشــتند اين طرح در جلســه چهارشنبه شورای 
نگهبان مجددا بررسی و مغاير با شرع و قانون اساسی شناخته 
نشــد. وی افزود: راجع به جزئیات اين طرح، بحث ســاخت 
يک میلیون واحد مســکونی در ســال در ماده 1 اين طرح 
اشاره شده و دولت با اجرای اين قانون می تواند به اين هدف 
دســت يابد و مانعی برای اين موضوع ندارد. ايجاد شــورای 
عالی مســکن به رياست رئیس جمهور و بحث صندوق ملی 
مسکن که هدفش تخصیص منابع مالی به اين کار است در 

اين قانون پیش بینی شده است.

کاهش قطعی برق با تعرفه گذاری پلکانی
مالک شــريعتی، عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی، با اشاره به قطعی های برق و نقش نظام تعرفه گذاری 
افزايش پلکانی در کاهش اين قطعی ها خاطر نشــان کرد: 
سیاست های قیمتی، يکی از سیاست هايی است که می تواند 
بــه اصــلاح رفتار مصرف کننــده کمک کنــد و اگر نظام 
تعرفه گــذاری پلکانــی از ابتدا امســال اجرايی می شــد، 

می توانست قطعی های برق تابستان راکاهش دهد.
وی در خصوص مزايای نظام تعرفه گذاری افزايش پلکانی 
اضافــه کرد: اين سیاســت هــم از افراد ضعیف و کم مصرف 
حمايت می کند و هم افراد پرمصرف را در تأمین منابع لازم 
بــرای توســعه صنعــت برق ســهیم می کند، زيــرا نظام 
تعرفه گذاری افزايش پلکانی به اين معنی اســت کسانی که 
بیشتر از الگوی مصرف، مصرف می کنند ديگر يارانه انرژی 

دريافت نکنند و حتی مالیات هم بدهند. /مهر

پرداخت تسهیلات هزار میلیاردی ازدواج 
در موسسه ملل

موسسه اعتباری ملل در پنج ماه سال 1۴00 به مبلغ 
9۸۶میلیارد ريال )حدود  هزار میلیارد ريال( تســهیلات 
قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرد. همچنین اين موسسه 
در راستای بسط و گسترش ازدواج  جوانان، مرداد ماه به 
مبلــغ 2۴0میلیــارد و 200میلیــون ريال تســهیلات 
قرض الحســنه ازدواج بــه جوانان پرداخــت کرده بود. 
متقاضیــان می توانند با افتتاح حســاب قرض الحســنه 
پس انداز در موسســه اعتباری ملل و برخورداری از اجر 
معنــوی، امکان اختصاص مبالغ جمع آوری شــده را از 
سوی اين موسسه در اموری چون رفع نیازهای ضروری، 
تهیه جهیزيه، ازدواج، درمان بیماری و امور عام المنفعه 

فراهم کنند.

دولت آمریکا نمی تواند از مسؤولیت 
جنایت ترور شهید سلیمانی فرار کند

حســین امیرعبداللهیان وزير امور خارجه گفت: دولت 
آمريکا نمی تواند از جنايت ترور شــهید ســلیمانی فرار کند 
به همین جهت بايد عاملین و آمرين اين اقدام تروريســتی 
به ســزای اعمال شــان برسند و به عدالت سپرده شوند. وی 
که جهت شــرکت در نشست منطقه ای بغداد به عراق سفر 
کرده اســت، پس از ورود به فرودگاه بغداد در محل يادمان 
شــهیدان حاج قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس حاضر 
شــد و در جمع خبرنگاران گفت: »ما در مکانی قرار داريم 
که شــخصیت های بزرگی از جمله ســردار سلیمانی عزيز، 
قهرمان ملی و بین المللی مبارزه با تروريسم، توسط عوامل 
تروريســتی و تروريست های آمريکايی به شهادت رسیدند. 
رئیــس دســتگاه ديپلماســی تاکید کــرد: »حتما يکی از 
برنامه های اصلی ما در وزارت خارجه، پیگیری جدی حقوقی 
و بین المللی طرف هايی اســت که به نام دولت آمريکا و به 
نام کاخ سفید، آشکارا اين اقدام تروريستی را علیه قهرمانان 

بزرگ مبارزه با تروريسم انجام دادند«.

بحث تمدید یک ساله برنامه ششم توسعه
جعفر قادری عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس از 
احتمال تمديد يک ساله برنامه پنج ساله ششم توسعه خبر 
داد و عــده ای از نمايندگان مجلس طرحی را تهیه کرده اند 
که به موجب آن اجرای برنامه پنج ســاله ششــم توسعه يک 
سال ديگر تمديد شود.  اگر دولت فعلی بخواهد لايحه برنامه 
هفتم توســعه را بنويســد، بايد اين کار تا قبل از ارائه لايحه 
بودجه 1۴01 انجام و به مجلس ارائه شود که عملا فرصتی 
برای اين کار وجود ندارد. بحث ديگری هم در مجلس مطرح 
اســت مبنی بر اينکه مدت زمان اجرای برنامه های توســعه 

به جای پنج سال، چهارسال باشد.  / ايسنا 

محمد دهقان معاون حقوقی 
رئیس جمهور شد

ســیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور، طی حکمی  محمد 
دهقان را به ســمت معاون حقوقی رئیس جمهور منصوب 
کــرد. محمــد دهقــان متولد ســال 13۴1 در مشــهد، 
دانش آموختــه دکتــرای تخصصی حقــوق خصوصی و از 
آزادگان کشور بعد از جنگ تحمیلی و دارای سابقه ايثارگری 
اســت که چهار دوره نمايندگی مجلس، عضويت در هیات 
رئیسه و کمیسیون حقوقی و قضايی مجلس شورای اسلامی 
و عضويت در جمع حقوقدانان شورای نگهبان را در کارنامه 

اجرايی و مديريتی خود دارد./  ايسنا 

صندوق های سپرده ریسک پذیر در بانک ها 
تشکیل می شود

موضوع تشکیل دو صندوق برای سپرده گذاری گروه های 
کم ريســک و ريسک  پذير در شــورای فقهی بانک مرکزی به 
تصويب رسید. به گزارش روابط عمومی بانک دی، حجت الاسلام 
غلامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
و مشاور فقهی بانک دی در نخستین همايش سراسری برخط 
»بانکداری اسلامی، بانک دی؛ فرصت ها و چالش ها«، با بیان 
اين مطلب گفت: تشکیل دو صندوق برای سپرده گذاری افراد 
ريســک گريز يا کم ريســک و افراد ريسک پذير در بانک ها در 
شورای فقهی بانک مرکزی مطرح و به تصويب رسیده است. 
در صندوق مربوط به افراد کم ريسک، سپرده افراد به اعطای 
تســهیلات در عقود مبادله ای که نرخ تســهیلات آن ها تقريباً 
مشخص است و دوره بازپرداخت کوتاه تری دارند و تقريباً زيانی 
متوجه آن نیست که امکان تعیین سود علی الحساب برای اين 
گروه از ســپرده گذاران وجود دارد. عضو شــورای فقهی بانک 
مرکزی تصريح کرد: در صندوق مربوط به افراد ريســک پذير، 
افراد می توانند حسابی را باز کنند که دارای ريسک است يعنی 
سپرده های آنها به عقود مشارکتی و فعالیت هايی تخصیص 
می يابد که بلندمدت تر بوده و ريسک سود و زيان بالاتری دارند 
و اين فعالیت ها قابل حسابرسی و تشخیص سود و زيان است 
و اين سود سالانه می تواند توسط حسابرسان مشخص شود. 
در اين صندوق، افراد نه سود علی الحساب خواهند داشت و نه 
ســود از پیش تعیین شده، بلکه ســود حاصل از مشارکت در 
فعالیت اقتصادی، در پايان سال مالی برآورد شده و به حساب 

سپرده گذاران واريز می شود.
وی در ادامه اين نشست ضمن قدردانی از عملکرد بانک دی 
در پايبندی به بانکداری بدون ربا گفت: تصويب قانون عملیات 
بانکی بدون ربا به عنوان يکی از قوانین مهم و کلیدی کشــور 
در دهم شــهريور 13۶2 باهدف عالی و اساســی اعتلای نظام 
بانکی و تسهیل مسیر خدمت رسانی به آحاد مردم صورت گرفته 
است.  اين دستاورد عظیم که به واسطه دورانديشی و دقت نظر 
معمار کبیر انقلاب اسلامی امام راحل عظیم الشأن)ره( به دست 
آمده اســت، امروزه با تمرکز و توجه به ســاير مؤلفه ها، اصول و 
مبانی شــريعت و با تکیه بر چارچوب اخلاقی می   تواند نقش 
کلیدی در اثربخشــی بیشتر نظام بانکداری، کاهش عملیات 
صوری و هزينه مبادله و در نهايت کمک به پويايی هر چه بیشتر 

اقتصاد کشور داشته باشد.

تکبخشودگی جرائم دیرکرد بیمه 
ماشین آلات کشاورزی و موتورسیکلت

خبرکوتاه

خبر

برنامه وزیر کار در بخش حقوق و دستمزد اعلام شدخبرکوتاه
حجت الــه عبدالملکی وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی با 
بیان اينکه وزارت کار مسئول تنظیم روابط کار است، اظهار 
کرد: بر اســاس آمارها حدود 13 میلیون کارگر در کشــور 
فعالیت می کنند و تلاش ما بر اين است که خط عادلانه ای 
در حقوق دستمزد در نظر گرفته شود به نحوی که هم ضمن 
تامین رفاه حداقلی کارگران، کارفرمايان هم متضرر نشوند.

کارگران نگران کارفرمایان و تعطیلی بنگاه
 بخشــی از هزينه های کارفرمايان، حقوق و دستمزدی 
اســت که می پردازند. در نشســت هايی که با تشــکل های 
کارگری داشــتیم اعــلام می کردند کــه کارگران نگران 
کارفرمايان و تعطیلی بنگاه ها هستند لذا ما در بحث حقوق 
و دســتمزد هــم از کارگران و هــم از کارفرمايان حمايت 
خواهیــم کــرد.وی  در يک گفت وگوی تلويزيونی ســخن 
می گفت، به نحوه اين حمايت پرداخت و اظهار کرد: درصدد 
هســتیم تا با دو اقدام يکی بهبود فضای کســب وکار و دوم 
مهار تورم، به کمک کارفرمايان بشتابیم، خوشبختانه وزارت 
صمت و وزارت امور اقتصاد و دارايی برنامه جدی برای مان 
زدايی از مســیر تولید دارند و در تیم اقتصادی دولت هم 

موضوع مهار تورم پیگیری خواهد شد.

 دو راه برای تقویت دستمزد و حمایت
 از کارفرمایان

 وقتــی کــه 50 درصد هزينه هــای زندگی بالا می رود 
طبیعی اســت که روی دســتمزد تاثیر می گذارد ولی اگر 
تورم کنترل شــود، فشــار بر کارگر و کارفرما کمتر خواهد 
شــد؛ بنابراين تلاش خواهیم کرد در راســتای حمايت از 
کارگر و کارفرما کنترل و مهار تورم و بهبود فضای کســب 
و کار را دنبــال کنیــم. او در ادامه از وزارت تعاون کار و رفاه 
اجتماعــی بــه عنوان وزارتخانه مــردم ياد کرد و گفت: هم 
اکنون بیش از ۴2 میلیون نفر بیمه شــده تامین اجتماعی 
و در بخش بازنشستگی بیش از 2 میلیون نفر با اين وزارتخانه 
مرتبط هســتند. آموزش های فنی و حرفه ای صدها هزار 
نفر آموزش مهارتی ديده يا مخاطب اين آموزش ها هستند 

بنابراين وزارت کار به حق وزارت مردم است.

برنامه ایجاد یک میلیون شغل در سال
وی  با اشــاره به موضوع اشــتغال در کشور درباره برنامه 
ايجاد يک میلیون شــغل در ســال اظهار کرد: اينکه گاها 
عنوان می شــود که اشــتغال در حوزه تولید شکل می گیرد 
درست است و اشتغال در بخشهای تولید، معدن، کشاورزی، 
خدمــات و آی تــی قابلیت ايجاد دارد که متولی آن وزارت 
صمت، وزارت راه و شهرســازی و ديگر دســتگاه ها هستند 
ولی اشتغال در کشور ما يک ستاد فرماندهی دارد که فرمانده 
آن رئیس جمهور به عنوان رئیس شــورای عالی اشــتغال 
اســت و وزير کار عملا دبیر اين قرارگاه فرماندهی اســت ، 
وزارت کار درصدد است در راستای تقويت اشتغال، موضوع 
تعامل با نظام بانکی و دســتگاه های ديگر را در دســتور کار 
قرار بدهد و با ايجاد قرارگاه فرماندهی اشــتغال کشــور و 
طراحی نقشه کار، به نظارت و تسهیل گری بپردازد تا برنامه 

ايجاد يک میلیون شغل در سال را محقق کند.

رئیسی هماهنگ ترین تیم اقتصادی را دارد
اين عضو کابینه دولت سیزدهم با بیان اين که در شورای 
عالی اشــتغال نیز برنامه تحقق يک میلیون شــغل درسال 
پیگیری خواهد شد، هماهنگ ترين تیم اقتصادی دولت را 
مربوط به دولت سیزدهم دانست و تصريح کرد: در اين دوره 
تحقق اهداف و برنامه ها از دو جهت حائز اهمیت است اول 

اينکه وزارت کار به پشتوانه شخص رئیس جمهور با جديت 
در اين زمینه ورد کرده و دوم اينکه همه اعضای تیم اقتصادی 
دولت هماهنگ با هم عمل می کنند و می توان گفت هماهنگ 
ترين تیم اقتصادی در دولتها را دولت سیزدهم دارد لذا انتظار 
می رود تعامل با بانک مرکزی و ساير دستگاه ها حتی وزارت 
نفت با وزارت کار شــکل مطلوبی برقرار و در آينده نزديک 
خبرهای خوبی شــنیده شــود. وی با بیان اينکه اگر زنجیره 
ارزش در اقتصاد شکل نگیرد به ايجاد شغل يا اشتغال پايدار 
منجر نخپاعد شد، اظهار کرد: همه ارکان و اعضای دولت اين 
موضوع را درک کرده اند و روش هايی در حال طراحی است 
که کسب و کارهای کوچک بتوانند راحت تر تسهیلات دريافت 
کنند. وزير اقتصاد نیز برنامه هايی برای حمايت از کســب و 
کارهای کوچک در دســت دارد که انجام پاره ای اصلاحات 

در بازار سرمايه از جمله آنها است.

بنگاه های بزرگ منابع بانکی را می بلعند!
به گفته عبدالملکی، در تمام دنیا عمده منابع بازار سرمايه 
به مصرف کسب و کارها و شرکت های بزرگ می رود درحالی 
که اين روش در کشــور ما برعکس بوده اســت. به جای آن 
که کسب و کارهای کوچک از اين تسهیلات بهره مند شوند، 
کارخانه های بزرگ منابع بانکی را بلعیده اند و اکثر کسب 
و کارهــای خــرد و کوچک که با مبالــغ 10 تا 20 میلیون 
تومان می توانند کار خود را شــروع کنند از اين منابع بی 

بهره هستند.

مهارت حلقه مفقوده بازار کار
وی در بخــش ديگری از ســخنان خــود از فعال کردن 
ســازمان آموزش فنی و حرفه ای خبر داد و گفت در حال 
حاضر مهارت يکی از حلقه های مفقوده ای اســت که. وزير 
کار در بخش ديگری از سخنان خود از فعال کردن سازمان 
آمــوزش فنــی و حرفه ای خبــر داد و گفت در حال حاضر 
مهارت يکی از حلقه های مفقوده ای است که در عدم جذب 
کارجويان به بازار کار موثر اســت. اگر آموزش های فنی و 
حرفه ای را توسعه بدهیم، بخش اعظمی از معضل بیکاری 

حل می شود.

تاکید بر بازار محور شدن آموزش های مهارتی
به اعتقاد وی، آموزش ها بايد بازار محور شــود و تحول 
جدی در نظام آموزش مهارتی و فنی و حرفه ای به وجود 
آيد به همین منظور از ظرفیت 350 مرکز فنی و حرفه ای 
اســتفاده و از اين طريق به کارآفرينان در کشــور کمک 

خواهد شد.

ثبت ایده ها و طرح ها در وزارت کار
او در عین حال از فعال شدن بخش ثبت ايده ها و طرح 
ها در ســايت وزارت کار از روز پنجشــنبه خبر داد و گفت: 
افراد می توانند با ورود به لینک مذکور، پیشنهادها، ايده ها، 
طرح ها و تجربه های موفق را در همه حوزه ها و بخش های 
مربوط به وزارت کار ثبت کنند و وزارت کار از اين ايده ها 
استفاده خواهد کرد. وی در بخش ديگری از سخنان خود 
از تشــکیل کمیته مقررات زدايی و تمرکز زدايی و کمیته 
مبارزه با مفاسد و رفع تعارض منافع خبر داد و درباره برنامه 
فسادســتیزی در شســتا و زير مجموعه های تابعه آن اعلام 
کرد که از روز شنبه و در راستای وعده ای که برای مقابله 
با فســاد در مجموعه های وزارتخانه متبوع خود از جمله 

شستا داده برخی افراد را برکنار کرده است.

مبارزه با فساد خواسته رئیس جمهور است
او با بیان اينکه رئیس جمهور از او خواسته تا در وزارت 
کار بــه مقابلــه با فســاد برخیزد، اظهار کرد: اگر شــخص 
رئیس جمهور پای مبارزه با فســاد باشــد اين جريان حتماً 
اتفاق می افتد. معتقدم اين عده مافیا نیســتند بلکه قدرت 
های پوشالی هستند که اهمیتی ندارند. شستا و زير مجموعه 
هــای آن امانــت مردم و بیت المال هســتند و ما با پالايش 
اساســی که ظرف چند ماه انجام خواهیم داد، افراد کارآمد 
و پاکدســت را ارتقا داده و از افراد کارآمد و ســالم در اين 

مجموعه ها استفاده خواهیم کرد.

از ادغام چیزی عاید تعاون نشد!
وی  در بخــش پايانــی اظهارات خود، تعاون را بخش مورد 
علاقه خود ذکر کرد و گفت: متاســفانه وزارت تعاون از قرار 
گرفتــن در کنــار وزارتخانه هــای کار و رفاه نتیجه نگرفته و 
مظلوم واقع شــده اســت. ما برنامه ريزی کرده ايم که در حوزه 
تعاون با کارهای خاصی که انجام می دهیم ســهم و جايگاه 
آن را بــالا ببريــم البتــه ادعا نمی کنم که بتوانیم ظرف چهار 
ســال به ســهم 25 درصدی برســیم چون اين تکلیف برنامه 
پنجم توسعه بوده که محقق نشده است اما با برنامه هايی که 

دنبال می کنیم به ارتقای سهم تعاون کمک خواهیم کرد.

برنامه های وزیر کار در بخش تعاون  
او کمک گرفتن از بازار سرمايه، آموزش تعاونی ها، تقويت 
ســرمايه بانک توســعه تعاون، حمايت و توســعه صندوق 
ضمانت ســرمايه گذاری بخش تعاون و اجرای سند توسعه 
تعاون و اصلاح آن در صورت نیاز را از مهمترين اولويتها و 

برنامه های خود در بخش تعاون عنوان کرد.  / ايسنا 

 حذف حضوری رجیســتری، منوط به 
تشــکیل کارگروه و ايجاد سازوکار جديد 
است. به گفته سخنگوی طرح رجیستری، 
در حــال حاضر هنوز رجیســتری تلفن 
همراه از مبادی ورودی حذف نشده و اين 
اتفاق، منوط به تشکیل کارگروه و ايجاد 

سازوکار جديد خواهد بود.
 معــاون فنی گمــرک ايران به تازگی 
عنوان کرد طی بررسی های صورت گرفته 
در رابطه با رجیستری گوشی تلفن همراه 

و همچنیــن تاکیــد وزيــر اقتصــاد بر 
ضرب الاجــل حذف فرآينــد حضوری 
رجیستری، مقرر شده است که با تشکیل 
کارگروهــی در رابطــه با حذف عملیات 
رجیســتری در مبادی ورودی گمرک و 
انجام کاملا غیرحضوری آن تصمیم نهايی 
اخــذ شــود و فرآينــد غیرحضــوری 
رجیستری، با اصلاح شرايط صورت گیرد. 
در اين راســتا، حمیدرضــا دهقانی نیا، 
مديــرکل نظــارت بــر ســامانه های 

الکترونیکی و هوشــمند ســتاد مرکزی 
مبــارزه بــا قاچــاق کالا و ارز در ارتباط 
اينترنتی با شبکه خبر، درباره خبر حذف 
رجیســتری موبايل از مبــادی ورودی 
کشــور، توضیح داد: تا قبل از دی ماه 99 
ثبت گوشــی های مســافری به صورت 
غیرحضــوری انجام می پذيرفت، منتها از 
جمله دلايلی که سبب شد ثبت مسافری 
منــوط به اظهــار کالا و احراز حضوری 
مسافر در مبادی ورودی کشور شود، اين 
بــود کــه قــوه قضائیه و مراجــع صالح 
رســیدگی، با حجم انبوهی از شــکايات 
درباره سوءاستفاده از اطلاعات مسافران 
به واســطه غیرحضوری بــودن فرآيند 
مواجه بودند. وی ادامه داد: بر همین مبنا 
دادســتان کل کشور طی نامه ای در مهر 
9۸ به وزير اقتصاد، با اشاره به ماده 13۸ 
آيین نامــه اجرايی قانــون امور گمرکی، 
ضمــن مطالبه اصلاح فوری رويه مذکور، 
تاکید کرد که تلفن همراه مسافری الزاما 
در مبادی ورودی کشور اظهار شود و پس 
از احراز هويت دقیق مسافر، طی تشريفات 
قانونــی و پرداخت عوارض گمرکی، ثبت 

و فعال شود که در اين 9 ماه، فرآيند اظهار 
 کالا توســط مســافر، به صورت حضوری

 انجام شد.
سخنگوی طرح رجیستری با اشاره به 
اقدامات انجام شــده بــرای غیرحضوری 
کــردن ايــن فرآيند، خاطرنشــان کرد: 
گمــرک می تواند تدبیــری انجام دهد تا 
مســافر قبل از ورود به کشــور اطلاعات 
هويتی و مشــخصات تلفن همراه خود را 
در سايت اينترنتی گمرک اعلام کند، اما 
ثبــت نهايی منوط به حضور مســافر در 
مبادی ورودی کشور و احراز هويت مسافر 
باشــد تــا مدت زمــان دريافــت و ورود 
اطلاعات به حداقل برسد. در اين صورت 
ضمن رعايــت مفاد ماده 13۸ آيین نامه 
اجرايی قانون گمرکی و فرمايش دادستان 
کل کشــور، صف و ايســتايی در مبادی 
ورودی کشــور نیز کاهش خواهد يافت. 
البته در حال حاضر هنوز رجیستری تلفن 
همراه از مبادی ورودی حذف نشده و اين 
اتفــاق، منوط بــه تشــکیل کارگروه و 
تصمیم گیــری و ايجاد ســازوکار جديد 

خواهد بود. / ايسنا 

طرح رجیستری درباره رویه واردات مسافری تلفن همراه
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هفته نامه اقتصادی ایران
محمد رضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در گفت وگوی مفصل با خبرگزاری مهر از دولت خواسته است تا برنامه ای جامع برای سیاست های ارزی تدوین کند تا سناریوهای فعالی برای مقابله با 
اقدامات آمریکا به وجود آید.    به گفته وی تهدیداتی از سوی آمریکا و اروپا علیه فعالیت های ارزی کشور مطرح می شود تا مشکلات ارزی ایران را افزایش دهد. اما رویکرد فعال موجب می شود که دولت برای 
اقدامات آمریکا برنامه ریزی دقیق داشته باشد.  او از دولت درخواست کرد تا به گونه ا ی رفتار کند تا در حوزه های مختلف سیاسی و اقتصادی فعالانه تصمیم گیری  کند و مدیریت نرخ ارز را در دستور کار خود قرار 
دهد.   به گفته وی رویکرد منفعل در قبال تصمیماتی که اروپا و آمریکا برای اقتصاد کشور می گیرند منجر به مشکلات اخیر شد، اما با اتخاذ رویکرد فعال در دولت سیزدهم قبل از هر اقدام آمریکا و اروپا، سناریوهای 
اقتصادی و بازرگانی جمهوری اسلامی آماده خواهد بود.  او همچنین با انتقاد از عملکرد اقتصادی دولت دوازدهم، تصمیمات اقتصادی دولت تدبیر را برخلاف رویکرد عقلانی دانسته و نسبت به تخصیص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، افزایش سود سپرده های بانکی در التهابات ارزی و حراج ذخایر طلای کشور در آن دوران انتقاد کرده است.  به گفته وی در دولت یازدهم و دوازدهم تصمیمات اقتصادی توسط رئیس بانک مرکزی و وزیر 
اقتصاد رد می شد اما توسط رئیس جمهور اتخاذ می شد.   بررسی نهایی رمزارزها و طرح ساماندهی خودرو ؛  قرار است طرح ها و لوایح مختلفی در صحن علنی بررسی شود که از جمله موارد مهم اقتصادی دستور 

کار مجلس می توان به بررسی ایرادات شورای نگهبان به طرح ساماندهی صنعت خودرو، بررسی طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح سیاست های تنظیم بازار اشاره کرد.

مديرعامل بانک صادرات ايران گفت: بانک صادرات ايران 
برای حمايت از شرکت های دانش بنیان در قالب تبصره 1۶ 
قانون بودجه ســال 1۴00 و تنظیم تفاهم نامه با صندوق 
نوآوری و شــکوفای در ســال جاری 9 هزار میلیارد ريال 
تسهیلات با نرخ ترجیحی تخصیص داده و علاوه بر اين 20 
هــزار میلیارد برای نیازهای متفرقه همین طرح ها تامین 

مالی کرده است.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ايران، حجت اله 
صیــدی در آيیــن تبــادل تفاهم نامه صنــدوق نوآوری و 
شــکوفايی با بانک های عامل در اجرای تبصره 1۶ قانون 
بودجه ســال 1۴00 که با حضور محســن دهنوی، عضو 
هیئت رئیســه مجلس شورای اســلامی، مديران صندوق 
نوآوری و شــکوفايی، مديران ارشــد بانک صادرات ايران، 
مديران عامل بانک ها و برخی مســئولان بانک مرکزی با 
هدف اســتفاده مناســب تر از ظرفیت ايــن تبصره برای 
تخصیص بیشــتر منابع با نرخ ترجیحی برگزار شد، گفت: 
نخبگان و جوانان کشور در سال های اخیر ابداعات مناسبی 
برای کارآفرينی و اجرای طرح های جديد داشته اند و تامین 
مالی اين طرح ها به عهده بانک ها است. در تبصره 1۶ قانون 
بودجه ســال 1۴00 پیش بینی شده اين تسهیلات با نرخ 
ترجیحی در اختیار شرکت های دانش بنیان، کارآفرينان و 
نوآوران قرار گیرد و با توجه به تجريه چهار سال همکاری 
صندوق نوآوری و شکوفايی با بانک ها امیدواريم اين حرکت 
نیــز بتوانــد به ويژه بر مبنای فناوری اطلاعات و طرح های 
دانش بنیان به بالندگی و شکوفايی اقتصادی و توسعه کشور 

بینجامد.
وی حضور افتخارآمیز بانک صادرات ايران به عنوان يکی 
از بانک های عامل در همکاری با صندوق نوآوری و شکوفايی 
و شرکت های دانش بنیان را خاطرنشان کرد و افزود: حدود 

هزار شرکت از شرکت های دانش بنیان اکنون به شرکت های 
بزرگ کشــور تبديل شــده اند و حتی برخی در زمینه های 
تولید واکســن، تجهیزات پزشــکی و فناوری اطلاعات به 
موفقیت های بزرگی دست يافته اند. اين شرکت ها می توانند 
به تولید خدمات انبوه و حتی صادرات بپردازند و ارز آوری 
داشــته باشــند. اگر يک پنجم از اين شرکت ها که آزمون و 
خطاهای مختلفی را نیز پشت سر گذاشته اند، برای تولید 
انبوه و فعالیت در ســطح کلان اقتصادی به 100 میلیارد 
تومان ســرمايه در گردش و ســرمايه توسعه ای نیاز داشته 
باشــند، برای حمايت جدی از اين شرکت ها، شبکه بانکی 
بايد خود را آماده تامین اين منابع سازد تا هر کدام از اين 
شرکت ها بتواند در سطح شرکت های IMI٥٠٠ در کشور 
ارتقا يافته و فعالیت کند. اين وضعیت البته با کمک مجلس 

شــورای اسلامی، بانک مرکزی و ســاير بانک های کشور 
می توانــد هدف بعدی برای پشــتیبانی از شــرکت های 
دانش بنیان باشد و رقم ۴50 میلیارد دلاری تولید ناخالص 

داخلی فعلی را به هزار میلیار دلار افزايش دهد.  
وی اظهار کرد: شــرکت های دانش بنیان همواره نقش 
بزرگی در توسعه کشورها داشته اند. نقش اين شرکت ها به 
ويژه در قرن 21 بی بديل اســت که ايفای کامل اين نقش 
بستگی به مديريت کارآمد، تخصیص بهینه منابع و تداوم 
مســیر دارد و به لطف خدا در صندوق نوآوری و شــکوفايی 
انســجام بخشــی، ارتقا و توسعه شرکت ها به طور مناسبی 
انجام شده است. بانک ها نیز در اين جهت مسئولیت تامین 
مالی را هم به صورت تسهیلات نقدی و هم به صورت خط 
اعتباری بر عهده گرفته اند؛ به طوری که مديريت صندوق 

نوآوری و شــکوفايی و نقش آفرينی بانک ها موجب شــد تا 
تعداد شــرکت های دانش بنیان از 50 شــرکت در سال 92 

به بیش از شش هزار و 200 شرکت افزايش يابد.
برای تامین مالی از طريق بانک و هم از طريق شرکت های 
بازار سرمايه برنامه وجود دارد و برای کمک به تحقق اين 
امر بانک صادرات ايران در خدمت شرکت های دانش بنیان 
اســت و امیدواريم ســهم اين شــرکت ها از تولید ناخالص 

داخلی چند برابر گذشته شود.
محسن دهنوی در اين مراسم با تاکید بر اينکه بهترين 
عملکرد را در اســتفاده از ظرفیت تبصره 1۶ قانون بودجه 
سال 1۴00 شرکت های دانش بنیان خواهند داشت، گفت: 
امــروز با انعقاد اين تفاهم نامه ها در نقطه عملیاتی شــدن 
پیشــنهاد ارقام اين تبصره هســتیم و امیدواريم در زمان 
تنظیم قانون بودجه سال آينده بتوانیم میزان تسهیلات را 

با استفاده از ظرفیت اين تبصره افزايش دهیم.
عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اسلامی گفت: سهم 
شرکت های دانش بنیان از تولید ناخالص داخلی و تسهیلات 
پرداختی نظام بانکی کشور بسیار اندک است و اين حوزه 
 هنــوز نتوانســته نقش خــود را در اقتصاد کلان کشــور 

پیدا کند.
 وی با بیان اين که در دولت جديد با توجه به تســلط 
کامل معاون اول و وزير امور اقتصادی و دارايی با دغدغه های 
شــرکت های دانش بنیان امیدهای زيادی برای حمايت از 
اين شرکت ها وجود دارد، بر تعیین دقیق سهم اين شرکت ها 
از تولید ناخالص داخلی و تسهیلات نظام بانکی، تاکید کرد.

دهنوی همچنین از امکان الحاق 1200 میلیارد تومان 
بودجــه تبصره 1۸ قانــون بودجه 1۴00 به اين بخش نیز 
خبر داد و خواستار پیگری صندوق نوآروی و شکوفايی برای 
تقويت منابع اين بخش شد. علی وحدت، مديرعامل صندوق 

نوآوری و شکوفايی نیز در اين مراسم گفت: بانک صادرات 
ايــران به عنــوان يک بانک پیشــرو در زمینه تامین مالی 
شرکت های دانش بنیان کمک های زيادی به صندوق کرده 
و همیشــه همکاری بسیار مناسبی داشته به نحوی که در 
اين دوره در پرداخت تسهیلات به اين شرکت ها رتبه اول 
را در میان بانک ها داشته و با وجود حسن نیت مديرعامل 

بانک امیدواريم اين روند تداوم داشته باشد.
وی افزود: امروز شــرکت های دانش بنیان در سراســر 
استان های کشور امکان بهره مندی از تسهیلات را دارند و 
حتی هیچ شرکت کوچکی نیز بدون تامین مالی رها نشده 
اســت. وی اظهار کرد: تعداد شرکت های دانش بنیان طی 
سال های اخیر دو برابر شده و به شش هزار و 200 شرکت 
رســیده اســت و در واقع از تعداد هشت هزار شرکت که در 
ســبد مشتريان صندوق بوده، تعداد دو هزار شرکت از اين 
مجموعه خارج شده اند. طی دو سال و نیم گذشته با وجود 
شرايط اقتصادی و مشکلات ناشی از کرونا بیش از 1۶ هزار 
میلیارد تومان تامین مالی برای شــرکت های دانش بنیان 

صورت گرفته است.
وحدت با تاکید بر اينکه بانک ها به شرکت های دانش بنیان 
اعتماد کرده اند، افزود: همکاری بانک ها با صندوق نوآوری 
و شکوفايی و شرکت های دانش بنیان با يک نگاه تحولی و 
از جنــس همکاری و تعامــل و ظرفیت های بانک ها برای 
تامین مالی اين شرکت ها بسیار مفید بوده است به نحوی 
که اغلب شرکت ها در همکاری با بانک ها موفق به دريافت 

دو نوبت تسهیلات شده اند که بسیار راهگشا بوده است.
در اين مراســم تفاهم نامه بانک صادرات ايران و ســاير 
بانک ها با صندوق نوآوری و شــکوفايی به امضای مديران 
 عامــل بانک هــا و مديرعامــل صنــدوق نــوآوری و 

شکوفايی رسید.

طرح مالیات بر عايدی ســرمايه در راســتای حمايت از 
تولیــد، جلوگیــری از دلالــی و اقدامات ســوداگرانه در 
بخش های ســرمايه پذير، نظیر طلا، ارز، خودرو و مســکن 
در دســتور کار مجلس قرار گرفته اســت که در صورت 
تصويب و اجرايی شدن، موجب افزايش فعالیت های مولد 
اقتصادی خواهدشــد ، براســاس طرح مالیات بر عايدی 
ســرمايه، افرادی که چهار قلم از کالاهای سرمايه ای طلا، 
ارز، خودرو و مســکن را خريداری کرده و ســپس اقدام به 
فروش آن کنند، براســاس مدت زمانی که کالا در تملک 
آن ها بوده اســت، بايد بخشــی از سود معامله را به عنوان 

مالیات پرداخت کنند.
نخســتین بار ســال 91 دولت لايحه ای جهت اصلاح 
قانــون مالیات های مســتقیم به مجلس ارائه کرد. پس از 
بررســی های کمیســیون اقتصادی و ايجاد تغییراتی در 
لايحه، آن را به صحن مجلس بردند که در نهايت در سال 
93 با حذف بند 17 آن لايحه، نمايندگان به طرح »مالیات 
بر عايدی سرمايه« رای منفی دادند. پس از گذشت هفت 
ســال، طرح مالیات بر عايدی ســرمايه مجددا در مجلس 
يازدهم مطرح شد که اخیرا کلیات آن در صحن علنی به 
تصويب رســید و برای بررســی جزئیات به کمیســیون 
اقتصادی مجلس فرســتاده شــده است. مالیات بر عايدی 
ســرمايه يا همــان CGT، مزايای متعــددی دارد که از 
مهمترين آن ها می توان به کنترل ســفته بازی و اقدامات 
ســوداگرانه، تشــويق به ســرمايه گذاری در بخش واقعی 
 اقتصــاد و مهــار نوســانات قیمــت در بازارهای مختلف

 اشاره کرد.
بسیاری از کارشناسان اقتصادی، علت آشفتگی در بازار 
برخی دارايی ها مثل خودرو، مسکن، ارز و طلا را نبود نظام 
مالیات بر عايدی ســرمايه در کشور دانسته اند که موجب 
شــده دلالال و ســفته بازان از اين دارايی ها درآمد های 

سرشاری کسب کنند و از اين راه به افزايش قیمت دامن 
بزنند. همچنین با اقدامات سوداگرانه، اين کالاها که بايد 
 جنبه مصرفی داشــته باشــند، به کالاهای ســرمايه ای

 تبديل شده اند.
سوداگری يکی از عوامل اختلال در بازار به شمار می رود. 
برای نمونه در بازار مسکن می توان به افزايش سهم مسکن 
در سبد خانوار اشاره کرد. با توجه به اينکه طی سال های 
اخیر تقاضای غیر مصرفی در بازار مسکن به شدت افزايش 
يافته اســت، مالیات بر عايدی سرمايه می تواند اين تقاضا 
را در بخــش مســکن به طرز چشــمگیری کاهش دهد. 
بنابراين مالیات بر عايدی سرمايه، يکی از ابزارهای کارآمد 

جهت کنترل سوداگری در بازار مسکن و زمین است.
محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس درباره محاســن تصويب و اجرای طرح مالیات بر 
عايدی سرمايه گفت: هدف از ايجاد مالیات بر عايدی اين 
است که بازار سوداگری و تقاضای کاذبی را که به آن اشاره 
شــد در شــکل اقتصادی خود به حداقل ممکن برسانیم و 
تقاضای واقعی مصرفی را که خانواده ها نیاز دارند را بتوانیم 

ارتقا دهیم.
همچنین کامران ندری، اقتصاددان و اســتاد دانشگاه 
امام صادق)ع( درباره طرح مالیات بر عايدی سرمايه گفت: 
جدای از درآمدزايی، اين پايه مالیاتی برای دولت، مانع از 
شــکل گیری انگیزه های ســفته بازانه می شود و می تواند 

روند فعالیت بازارها را تهی از دلالی و کارآمدتر کند.
زمانیان، مدير گروه اقتصاد انديشکده حکمرانی شريف 
نیز بیان کرد: مالیات بر عايدی ســرمايه با توجه به وضع 
نــرخ بیشــتر در معامــلات مکرر، به عنــوان مانعی برای 

فعالیت های سفته بازانه و سوداگرانه عمل می کند.
فعالیت هــای اقتصــادی را می توان بــه دو نوع مولد و 
غیرمولد تقسیم کرد. فعالیت های مولد برای جامعه ارزش 

افزوده جديد ايجاد می کنند و فعالیت های غیرمولد علاوه 
بر اين که ارزش افزوده جديدی ندارند، اگر کنترل نشود، 
موجب اختلال در بازار مصرفی کالاها شده که تبعات زيان 
 بــاری بــه خصــوص بــرای تامیــن کالاهای اساســی 

خواهد داشت.
دولت هــا برای حمايت از تولید، ابزارهای متفاوتی بکار 
می گیرنــد. يکــی از مهمترين ابزارهــا، مالیات بر عايدی 
ســرمايه اســت که مانــع از هجوم نقدينگی به ســمت 
فعالیت های غیرمولد می شود. در شرايطی که تورم افسار 
گســیخته ايجاد می شود، سرمايه داران بدون ايجاد ارزش 
افزوده دســت به اقدامات سوداگرانه در بازارهای مختلف 
از جمله خودرو و مســکن می زنند. لذا در اينجا ضرورت 
بکارگیری سرمايه ها در بخش تولید ايجاد می شود. مالیات 
بر عايدی ســرمايه موجب می شــود تا میزان نقدينگی و 
سرمايه های انباشته شده از بازاری مثل مسکن خارج شده 
و به سمت بخش مولد اقتصاد، همچون واحدهای تولیدی 

سوق پیدا کند.
محمد صفائی دلوئی، نماينده مردم در مجلس يازدهم 
در خصوص تاثیر مالیات بر عايدی سرمايه بر رونق تولید 
گفت: درحال حاضر نظام مالیاتی با در نظر گرفتن مالیات 
بــر ارزش افــزوده و مالیــات بر عملکرد درحــال تنبیه 
تولیدکننده اســت، اين درحالی است که سوداگران هیچ 
مالیاتــی پرداخــت نمی کنند که موجــب افزايش فاصله 
طبقاتی و فقر شــده اســت. لذا اين طرح باعث سوق دادن 
ســرمايه به ســمت تولید خواهد شــد و ايران را به سمت 
افزايش تولید می برد. همچنین سیداحســان خاندوزی، 
نماينده سابق مردم در مجلس يازدهم ) وزيرفعلی اقتصاد 
دولت ســیزدهم (در موافقت با موضوع گفت: با اين اقدام، 
گام اساســی برای رونق تولید برداشــته می شود و ازسوی 
ديگــر، جذابیــت فعالیت های دلالــی و غیر مولد کاهش 

می يابد و نقدينگی در حوزه  فعالیت های مولد به کار گرفته 
می شود و رشد و اشتغال را در کشور به دنبال دارد.

سیدغنی نظری خانقاه، نماينده مردم در مجلس يازدهم 
نیز در رابطه با اهمیت طرح مالیات بر عايدی سرمايه گفت: 
مالیات بر عايدی ســرمايه می تواند مانع احتکار شود، اين 
طرح انگیزه تبديل سرمايه به موارد مولد به جای غیرمولد 
را افزايش می دهد و ضمن افزايش جذابیت سرمايه گذاری، 
ســهم مهمی در اصلاح منابع مالی خواهد داشــت که در 

راستای اصلاح ساختار بودجه خواهد بود.
يکــی از ابزارهای کنترل قیمت در بازارهای چهارگانه 
مسکن، خودرو، طلا و ارز، مالیات بر عايدی سرمايه است. 
تقاضايی که در اين بازارها وجود دارد، شامل دو نوع تقاضای 
مصرفی و ســوداگرانه است. نوســانات قیمتی که در اين 
بازارها وجود دارد، به دلیل تقاضای ســوداگرانه اســت که 
در تامین کالای مورد نیاز مردم)تقاضای مصرفی(، اخلال 
ايجاد می کند. به عنوان مثال رفتار ســوداگران، تقاضای 
مســکن را افزايش داده و نوســان های قیمتی را تشــديد 
می کند. بنابراين طرح مالیات بر عايدی سرمايه در حوزه 
مسکن می تواند نوسانات قیمتی را در اين حوزه مهار کند. 
در حقیقت CGT موجب می شــود تا رفتار ســوداگرانه، 
هیچ ســودی برای ســوداگران نداشته و آن ها اقدام به اين 
کار نکنند. برخی کارشناسان در رابطه با نقش CGT در 
کنتــرل قیمت نظراتی ارائــه کرده اند. در اين میان دکتر 
عادل پیغامی، اســتاد دانشگاه امام صادق)ع( ضمن اشاره 
به نوســانات قیمتی در بازارهای ارز و مســکن، گفت: اين 
افزايش قیمت بايد با ابزار مالیات بر عايدی سرمايه کنترل 
شــود. يکی از ملزومات اصلاح نظام اقتصادی کشــورها، 
اصلاح نظام مالیاتی می باشد. با هدف بهبود نظام مالیاتی، 
هم بايد پايه های مالیاتی را گســترش داد، و هم عملکرد 
پايه های مالیاتی موجود را بالا برد. مالیات بر عايدی سرمايه 

يکی از اصلی ترين پايه های مالیاتی است که هم اکنون در 
1۸7 کشــور دنیا اجرا می شــود. در اين کشورها دولت با 
استفاده از مالیات بر عايدی سرمايه، بخشی از سود کسانی 
که اقدام به سوداگری در بخش های غیر مولد می کنند را 

به عنوان مالیات از آن ها دريافت می کند.
نظام مالیاتی در کشــور ما در شــرف تحولات بزرگ و 
سرنوشت سازی است. تاکنون نگاه دولت به نظام مالیاتی 
کمتر از دريچه حل مسائل اقتصادی و اجتماعی بوده است. 
مالیات بر عايدی ســرمايه، با هدف تنظیم گری می تواند 
مبدا اين تحول باشــد. بنابراين ملاحظات کارشناسی نیز 
بايــد در تصويب اين قانون، مورد توجه قانون گذاران قرار 
گیرد. از آنجايی که بخش زيادی از جامعه مشــمول اين 
نوع مالیات نمی شوند، سه چالش در خصوص CGT مطرح 
می شود که عبارت اند از: نرخ مالیات، معافیت ها و تعديل 
تورمی. بحث ها و اختلافات زيادی در هر کدام از اين ســه 
مورد میان کارشناســان وجود دارد. به عنوان مثال برخی 
کارشناسان معتقدند، در بحث نرخ مالیات، اگر میزان نرخ 
بالا باشد، ديگر کسی به حوزه سوداگری ورود پیدا نمی کند، 
چــه برســد به اينکه بخواهــد ورود کند و مالیات دهد. در 
رابطــه بــا معافیت ها، يک نظر اين اســت کــه اگر میزان 
معافیت ها افزايش يابد، کارايی CGT کمتر می شــود، و 
نظر ديگر اين اســت که با توجه به نوع مالیات CGT که 
مالیات تنظیمی محســوب می شــود و نه درآمدی، میزان 
معافیت ها بايد به گونه ای باشد که مصرف کنندگان واقعی 
مشــمول آن نشــوند و فقــط عده ای خــاص که با هدف 
ســوداگری بــه بــازار ورود می کنند هدف قــرار گیرند. 
همچنیــن در بحث تعديل تورمی نیز میان کارشناســان 
اختــلاف نظر وجود دارد. بنابراين لازم اســت تا جزئیات 
CGT مورد بررسی هرچه دقیق تر کارشناسان اقتصادی 

قرار گیرد./ تسنیم

مالیات بر عایدی سرمایه؛ به نفع مردم، به ضرر سوداگران

تخصیص ۹ هزار میلیارد ریال تسهیلات به دانش بنیان ها توسط بانک صادرات ایران
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شدهاست

هفته نامه اقتصادی ایران

تاســیس شــرکت با مســئولیت محــدود منســوجات ونــوس صابــر درتاریــخ 1400/06/16 به شــماره ثبــت 58۲869 به شناســه ملــی 14010۲5۲595 
ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :خریــد و فــروش 
انــواع پارچــه مبلــی و رو مبلــی و پــرده و چــرم و جیــر و مخمــل، واردات و صــادرات انــواع پارچــه مبلــی و پــرده. واردات و صــادرات کلیــه کالاهــای 
مجــاز بازرگانــی ، شــرکت در مناقصــات و مزایــدات دولتــی و خصوصــی ، افتتــاح حســاب و اخــذ تســهیلات از کلیــه بانکهــا و موسســات دولتــی و 
خصوصــی. خریــد و فــروش کالاهــای مجــاز بازرگانــی درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبت 
بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه یافــت آبــاد شــرقی ، بزرگــراه آیــت 
ــان اســتاد مشــفق کاشــانی ]آزادی[ ، پــلاک -8 ، مجتمــع پارســه ، طبقــه اول ، واحــد ۲5 کدپســتی 1361743933 ســرمایه  الــه ســعیدی ، خیاب
شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ 1,000,000,000 ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا آقــای حامــد صابــر بــه شــماره ملی 
0013۲08۲76 دارنــده 500000000 ریــال ســهم الشــرکه آقــای علیرضــا صابــر بــه شــماره ملــی 0078۲18195 دارنــده 500000000 ریــال ســهم الشــرکه 
اعضــا هیئــت مدیــره آقــای حامــد صابــر بــه شــماره ملــی 0013۲08۲76 و بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت عضــو 
اصلــی هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود آقــای علیرضــا صابــر بــه شــماره ملــی 0078۲18195 و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود و بــه 
ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ، 
ســفته ، بــروات ، قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلیــه نامــه هــای عــادی و اداری بــا امضــاء مدیرعامــل یــا رئیــس هئیــت مدیــره همــراه بــا 
مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیت 

نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1187۲76(

آگهــی تغییــرات شــرکت تولیــدی خــوش فــرم کاســپین شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 4۲94۲7 و شناســه ملــی 1038045۲030 به اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی ســالیانه مــورخ 1400/04/۲9 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ترازنامــه و صــورت حســاب ســود وزیــان شــرکت منتهــی 
بــر ســال مالــی 1399 مــورد تصویــب قرارگرفــت. موسســه حسابرســی آگاه گــر تــراز حســابداران رســمی بــا شناســه ملــی 10100536180 بــه عنــوان 
ــد.  ــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب گردیدن ــازرس علــی البــدل ب ــه عنــوان ب ــا کــد ملــی 007۲0751۲0 ب ــدا مردانــی ب ــم ن ــازرس اصلــی و خان ب
ــرای مــدت دو ســال انتخــاب گردیدنــد : شــرکت تولیــدی نوشــاب بــه شناســه ملــی 10101۲75507  اشــخاص ذیــل بعنــوان اعضــای هیئــت مدیــره ب
ــا کــد ملــی  ــژاد ب ــه اســداله ن ــی ال ــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای ول ــا کــد ملــی 1753910455 ب ــا نمایندگــی آقــای مهــدی صیادیــان ب ب
0933610۲46 بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای محمدصــادق امیــن شــریعتی بــا کــد ملــی 0937594709 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره 
و آقــای افشــین براتــی بــا کــد ملــی 00567676۲5 مدیرعامــل )خــارج از اعضــا ( انتخــاب گردیدنــد. کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت 
از قبیــل چــک، ســفته ،بــروات و قــرار دادهــا وهمچنیــن هــر ســند دیگــر کــه در ایــن شــرکت ایجــاد تعهــد نمایــد بــا امضــاء دو نفــر از اعضــا هیئــت 
مدیــره و یــا مدیرعامــل بــه اتفــاق یکــی از اعضــای هیئــت مدیــره همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد و اوراق عــادی و اداری و مراســلات بــا 
امضــای مدیرعامــل یــا رئیــس هیئــت مدیــره بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. - ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1187863(

آگهــی تغییــرات شــرکت گــروه پدیــده آذران المــاس شــرکت با مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 456791 و شناســه ملــی 14004187306 به اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1400/03/۲6 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : فاطمــه شــفایی کــد ملــی۲063045569 مبلــغ 45000000 ریــال از ســهم الشــرکه خــود 
را بــه ویانــا ولــی بیگــی کــد ملــی 0۲51696936 واگــذار نمــود و مبلــغ 5000000 ریــال از ســهم الشــرکه خــود را بــه هــادی اســفندیاری کــد ملــی 001۲367397 واگــذار 
نمــود و از ردیــف شــرکا خــارج گردیــد و در نیجــه در ســرمایه شــرکت تغییــری حاصــل نگردیــد و لیســت شــرکا پــس از صلــح حقــوق بدیــن شــرح مــی باشــد محمــد 
حســن ولــی بیگــی بــه کــد ملــی 0058873716دارای 400000000ریــال ویانــا ولــی بیگــی بــه کــد ملــی 0۲51696936دارای 95000000ریــال هــادی اســفندیاری بــه کــد 

ملــی 001۲367397دارای 5000000ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1187۲75(

آگهــی تغییــرات شــرکت تولیــدی پیشــگامان صنعــت پــرگاس بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 4۲7396 و شناســه ملــی 103۲0794677 به اســتناد صورتجلســه 
هیئــت مدیــره مــورخ 1400/05/11 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای مجیــد امیراحمــدی بــه شــماره ملــی 007504858۲بــا ســمت رئیــس هیئــت مدیــره آقــای علــی 
امیراحمــدی بــه شــماره ملــی007۲918748 بــا ســمت مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره تعییــن گردیدنــد. کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چک، 
ســفته، بــروات و افتتــاح حســاب و برداشــت از حســاب هــا و کلیــه قراردادهــا و عقــود اســلامی و نامــه هــای اداری و عــادی بــا امضــاء آقــای علــی امیراحمــدی یــا آقــای 

مجیــد امیراحمــدی همــراه بــا مهــر شــرکت منفــرداً معتبــر اســت. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1187۲73(

آگهــی تغییــرات شــرکت ســیماهنگ صنعــت بالابــر شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲06891 و شناســه ملــی 1010۲4850۲۲ بــه اســتناد 
ــمت  ــه س ــی 00779180۲9 ب ــماره مل ــه ش ــدی ب ــارش گل محم ــای کی ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1400/05/06 تصمیم ــره م ــت مدی ــه هیئ صورتجلس
ــره شــرکت  ــب رئیــس هیئــت مدی ــه ســمت نائ ــی 00764۲79۲7 ب ــه شــماره مل ــروج ب ــر پ ــای مهــدی رنجب ــره ۲ـ آق ــل و رئیــس هیئــت مدی مدیرعام
انتخــاب شــدند. امضــا کلیــه اســناد و اوراق عــادی و اداری و بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک و ســفته و بــروات و قراردادهــا و عقــود اســلامی 
بــا امضــاء مدیرعامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

ــران )1187۲74( ــاری ته غیرتج

آگهــی تغییــرات شــرکت پیشــتازان جهــان ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۲17093 و شناســه ملــی 1010۲584470 بــه اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۲9/03/1400 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : عبــارت : تحصیــل اعتبــار از بانکهــا و شــرکتها و مؤسســات و 
هــر نــوع اســتقراض و اخــذ وجــه بــه هــر مبلــغ و بــه هــر مــدت و بــه هــر میــزان بهــره و کارمــزد و یــا هرگونــه شــرایطی کــه مقتضــی باشــد و 
اختیــار گرفتــن هرگونــه ضمانــت نامــه هــای بانکــی و تســهیلات - ضمانــت شــخص ثالــث جهــت اخــذ تســهیلات بانکــی - اخــذ ضمانــت نامــه و 
ارائــه ضمانــت نامــه بــه شــخص ثالــث - قبــول تعهــد و ظهــر نویســی جهــت ضمانــت اشــخاص ثالــث )حقیقــی و حقوقــی( در صــورت نیــاز پــس 
از اخــذ مجوزهــای لازم بــه موضــوع فعالیــت شــرکت الحــاق و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 

اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )118786۲(

به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، داریوش امانی معاون وزیر و رئیس سازمان سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با اعلام این مطلب گفت: بر اساس آمار بارگیری کالاهای اساسی از بنادر کشور، 
بندر امام خمینی )ره( با صدور بیش از ۲۸۵ هزار بارنامه و بارگیری در حدود ۶ میلیون و ۸۰۰ هزارتن و سهم ۶۲ درصدی در بین بنادر کشور در زمینه حمل کالاهای اساسی در جایگاه نخست قرار دارد.  با توجه به این 
که بیشترین حجم جابجایی کالاهای اساسی در بین بنادر کشور، متعلق به بندر امام خمینی)ره( است، روزانه ۲۵۰۰ دستگاه کامیون به این بندر اعزام می شود و آمار حمل کالاهای اساسی روزانه نزدیک به ۶۰ هزار تن از 
این بندر بوده و پس از مصوبات شورای عالی ترابری کشور در حال حاضر این رقم به ۶۶ هزار تن رسیده است. وی با بیان این که طبق برنامه ریزی های صورت گرفته، در تلاش هستیم تعداد کامیون های ارسالی به 
بندر امام خمینی)ره( افزایش یابد، افزود: ورود کالاهای اساسی به کشور از طریق بنادر چابهار، شهید رجایی، امیر اباد، نوشهر، انزلی و فریدونشهر نیز انجام می شود و روزانه قریب به ۳۵۰۰ دستگاه ناوگان حمل و نقل 
جاده ای کالای کشور در بنادر مختلف در امر جابجایی این کالاها فعالیت دارند. طبق مصوبات شورای عالی ترابری کشور مقرر است با آغاز حمل یکسره کالاهای اساس از کشتی به ناوگان و رفع مشکلات مربوط به 

فرایند ترخیص کالاهای اساسی، حمل این کالاها تسهیل و تسریع شود و امیدواریم رقم فعلی حمل روزانه 9۲ هزار و ۵۰۰ تن کالا پس از اجرایی شدن مصوبات مذکور افزایش یابد.

احکام قانونی پیشنهادی مرتبط با ساماندهی وضعیت رمز ارزها در ديجیتال کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی بررسی می شود و   انتخاب نمايندگان 
داوطلب واجد شرايط برای عضويت در هیات مقررات زدايی و تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار، در اجرای تبصره )3( ماده )57( قانون رفع موانع تولید رقابت پذير 
و ارتقای نظام مالی کشور، عضويت در کمیسیون های مشترک طرح های الزام به انتشار اطلاعات و شفافیت، عضويت در کمیسیون مشترک طرح صیانت از حقوق 
کاربران فضای مجازی به همراه رای گیری تقاضای اعمال ماده )23۴( آيین نامه داخلی مجلس درباره؛ مغايرت های قانونی در اجرای قانون چک ب( اجرای ماده )11( 
قانون پايانه های فروشگاهی و سامانه مؤديان، رای گیری نهايی درباره تقاضای تحقیق و تفحص از شرکت شستا از سال 1392 تا 1399 و ادامه بررسی طرح مالیات بر 
عايدی سرمايه دستور کار کمیسیون اقتصادی مجلس است. همچنین کارگروه بازار سرمايه جهت بررسی طرح اصلاح موادی از قانون اوراق بهادار جمهوری اسلامی 

ايران و کارگروه اقتصاد ديجیتال جهت بررسی احکام قانونی پیشنهادی مرتبط با ساماندهی وضعیت رمز ارزها در کشور تشکیل جلسه می دهند. / خانه ملت

حدود ۴ میلیون زوج نابارور در کشور وجود دارد، همچنین نزديک به۶0 درصد زوج های نابارور کنونی، نابارور ثانويه هستند، نابارور ثانويه يعنی زوج هايی که بارور بوده اند اما به 
دلايلی همچون ســبک زندگی، تاخیر در فرزندآوری، تغذيه و... قدرت باروری خود را از دســت داده اند. طبق گزارش های موجود، از ســال 92 تا 9۴ در برخی اســتان های پرجمعیت 
کشور، آمار ناباروری بیش از 20 درصد است همچنین در کشور حدود ۴ میلیون زوج نابارور وجود دارد که نیازمند دريافت خدمات درمان مشکل ناباروری هستند. از طرفی میانگیـن 
نرخ نابـــاروری در جهــــان 15 درصد اســــت، عددی کـــه در ايــــران به 22 درصـد هـم می رســد. طبــق آمارهـا در ايـران حـدود ۴ میلیون زوج نابارور وجـود دارد که ســهم 
نابــاروری در آقايــان و خانــم هــا تقريبــا برابــر است، بــه عبارتــی نابــاروری چیــزی در حـدود يک دوازدهــم جمعیــت کشـورمان را مســتقیم يا غیرمـستقیم درگیــر 
کرده است ، طی 25 سال اخیر، روند ناباروری زوج های ايرانی از 5 درصد در اوايل دهه 70 با سیری صعودی در اواسط دهه 90 به بیش از 20 درصد افزايش پیدا کرده است. اين آمار 

يعنی، برخلاف باور عمومی زوج های جوان، فرصت فرزندآوری همیشگی نیست و ريسک جدی ناباروری در کمین زوج هايی است که فرزندآوری را به تاخیر می اندازند.  / تسنیم 

ساماندهیوضعیترمزارزهارویمیزکمیسیوناقتصادیمجلس افزایششدیدناباروریزوجینایرانیدر۲۵سالاخیر

به گزارش پايگاه خبری وزارت راه و شهرســازی )اصفهان(؛ 
نهمین جلسه ستاد بازآفرينی پايدار شهری استان اصفهان در 
محل سالن اجتماعات استانداری، به رياست استاندار و  با حضور 
علیرضا قاری قرآن مديرکل راه و شهرســازی اســتان اصفهان و 

ديگر اعضا تشکیل شد.  
در حاشیه اين جلسه مديرکل راه و شهرسازی استان اصفهان 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: با توجه به اينکه عرصه کلانشهر 
اصفهان دارای حدود 3 هزار و ۸00 هکتار بافت فرسوده است لذا 
يکی از پتانسیل های اصلی برای بحث تامین مسکن در کنار طرح 
اقدام ملی نگاه ويژه به بافت فرسوده و تولید مسکن در اين بخش 

است. و در اين جهت بايد اقدامات وسیع تری انجام شود.  
وی با بیان اينکه تامین مسکن از مسیر بازآفرينی بافت فرسوده 
شهری، سود بیشتری داشته و منابع مالی کمتری نسبت به تولید 
مستقیم نیاز دارد، اذعان داشت: در بازآفرينی بافت فرسوده، زمین 
متعلق به مردم است که در اختیار دستگاه سازنده قرار می گیرد 

و دولت فقط تسهیل گری می کند.  
براين اساس پروژه همت آباد به عنوان يک پروژه خاص و ويژه 
در شهر اصفهان اجرا شده و می تواند به عنوان يک نمونه عملی 
در کل کشور توسعه پیدا کند همچنین اين الگو يکی از بخش های 

تامین مسکن در شهرها شود.  
چنــد محله از جمله همت آباد، حَصه، قائمیه و اطراف حرم 
زينبیه)س(  بعنوان هدف گذاری اصلی برای بازآفرينی شهری 

پیش بینی شده است.   
در 75 هکتار بافت فرسوده محله همت آباد اصفهان حدود 39 
هزار نفر ساکن هستند و می توان با ايجاد زيرساخت های کافی 
و بازآفرينی شهری نزديک به 30 هزار واحد مسکونی در آن تولید 
کرد که به ارتقای سطح زندگی و گسترش خدمات منجر می شود.  
 اگر اين مبحث را ما به کل شهر گسترش بدهیم به نظر می 
رسد برای شهر اصفهان و شهرهای بزرگ ديگر با اين الگو می توانیم 

به تولید مسکن جديد نیازی نداشته باشیم.  
با اين روش ديگر نیاز به الحاق زمین به اين شهرها و توسعه 
بهارستان يا سپاهانشهر نداريم، هرچند اين کار کمی زمانبر است 

اما اساسی و زيربنايی بشمار می رود.  
توسعه بازآفرينی بافت فرسوده شهری نیاز به افزايش امتیازات، 
تســهیلگری، استقبال مردم و ورود جدی و مستقیم مديريت 

شهری به آن دارد.  

استفاده از ظرفیت بافت فرسوده برای 
تحقق هدف تامین مسکن 

راه اندازی صندوق توسعه مسکن خبر
بر اساس قانون جهش تولید 

رستم قاسمی وزير راه و شهرسازی در نشست با مديران 
کل راه و شهرسازی با تأکید بر لزوم خلق ثروت و استفاده 
از تــوان بخــش خصوصی بــرای آغاز و تکمیــل پروژه ها، 
راه اندازی صندوق توســعه مســکن بر اساس قانون جهش 
تولیــد و مکلف شــدن بانــک ها برای تأمیــن 3۶0 هزار 
میلیاردتومان منابع برای بخش مسکن خبر داد.به گزارش 
خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، وی در نشست 
ويدئوکنفرانســی با مديران کل راه و شهرسازی استان های 
کشور  به تبیین سیاست ها و برنامه های وزارتخانه در حوزه 

حمل و نقل و مسکن و شهرسازی، پرداخت.
او بر حل مشکلات مردم در حوزه مرتبط با وزارت راه و 
شهرسازی تاکید کرد و گفت: در حوزه راه و شهرسازی چند 
مسئولیت داريم و مهمترين آن با توجه به شرايط اقتصادی 
کشــور اين اســت که بايد مديران مديريت خلق ثروت و نه 

مديران هزينه باشیم.
مشارکت مالی مردم در پروژه ها

وی خلق ثروت و اســتفاده از توان بخش خصوصی برای 
آغاز و تکمیل پروژه های عمرانی را از سیاســت های دولت 
سیزدهم در وزارتخانه راه و شهرسازی برشمرد و افزود: در 
حــوزه حمــل و نقل بايد به دنبال راهکارهای جديد برويم و 
زيرســاخت های مهم کشور را با راهکارهای جديد، احداث 
و تکمیــل کنیــم که يکی از روش هــا تهاتر نفت با تکمیل 
پروژه های حمل و نقلی اســت. بايد شــرايطی را در کشــور 
ايجاد کنیم و مشــوق هايی را برای ســرمايه گذاران در نظر 
بگیريم. بايد تلاش کنیم به جای آنکه مردم ســرمايه های 
خود را در بانک بگذارند و سود سپرده را درياقت کنند برای 
مشارکت در پروژه های راه و شهرسازی، سرمايه خود را به 
اين بخش وارد کنند.  از معاونان خود در حوزه های مختلف 
خواسته ام تا پیشنهادهای خود را درباره روش های تکمیل 
انجام طرح ها و مگاپروژه ها ارايه بدهند. او با اشاره به اينکه 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء در انجام پروژه های آزادراهی 
و بزرگراهی بخشــی از ســرمايه را توسط مردم تامین کرده 
اســت، افــزود: در مگاپروژه ها نبايــد از منابع داخلی دولت 
استفاده کنیم بلکه بايد از توان بخش خصوصی و مردم برای 
تکمیل آنها بهره مند شــويم  در خصوص مناطق محروم و 
انجــام پروژه هــا در آن مناطق بايــد از روش های متفاوت 

استفاده کنیم.
لزوم حمایت ویژه دولت برای تأمین مسکن کم 

درآمد ها
وی در خصوص تولید سالانه يک میلیون واحد مسکونی 
در کشور با اشاره به اينکه سه قشر با درآمد بالا، میان درآمدی 
و اقشــار ضعیف در برنامه تامین مســکن قرار دارند، افزود: 
سالانه در کشور حدود 300 هزار واحد مسکونی برای اقشار 

بالای درآمدی احداث می شود که با سرمايه خود آنهاست 
و آن قشــر نیازی به کمک و تســهیلات دولتی ندارند. اقشار 
متوســط نیازمند حمايت دولت و اســتفاده از تسهیلات و 
ساير حمايت ها هستند. اقشار کم درآمدی و ضعیف نیز نیاز 
به حمايت های ويژه دولت نیاز دارند تا مســکن آنها تامین 
شود زيرا خود توان انجام آن را ندارند و دولت با برنامه های 

حمايتی ويژه اقدام می کند.
راه اندازی صندوق توسعه مسکن

او  پنــج مولفــه زمین، خدمات، تامین منابع مالی، مواد و 
مصالح ســاختمانی، و توان فنی و مهندســی را مولفه های 
پیش نیاز تولید مســکن در کشــور عنوان کرد و با اشاره به 
اينکه در خصوص زمین در کشــور کمبودی وجود ندارد، 
گفت: وزارت راه و شهرســازی در اراضی تحت اختیار توان 
تولید ســالانه يک میلیون واحد مسکونی در کشور را دارد. 
همچنین قانون جهش تولید مســکن نیز بخشی از مشکل 

زمین را برطرف می کند.
وی بــا يــادآوری اينکه در خصوص تامین مواد و مصالح 
ساختمانی در کشور مشکل خاصی وجود ندارد، اعلام کرد: 
ايران چهارمین تولید کننده ســیمان اســت و هم اکنون 
ظرفیت تولید ســیمان در کشــور ۸0 میلیون تن و ظرفیت 
تولید فولاد در کشور 2۸ میلیون تن است. با توجه به اينکه 
تولید يک میلیون مســکن در سال نیازمند 30 میلیون تن 
ســیمان و 10 میلیون تن فولاد است، بنابراين مشکل مواد 
و مصالح برای ساخت يک میلیون واحد مسکونی در کشور 
وجود ندارد. او راه اندازی صندوق توســعه مســکن را که در 
قانون جهش تولید نیز بر آن تاکید شده است اقدامی موثر 
برای تولید مســکن در کشــور عنوان کرد و گفت: از آنجايی 
که مقرر شده تا بسیاری از درآمدها از جمله فروش املاک 
و مســتغلات وزارتخانه به صندوق توســعه مسکن بیايد، از 
اين طريق امکان کمک به اقشار مختلف جامعه برای انجام 

پروژه های حمايتی و تکمیل آنها وجود دارد.
مکلف شدن بانک ها به تأمین 360 هزار 

میلیاردتومان منابع بخش مسکن
وی تهاتر زمین با انبوه سازان به منظور احداث واحدهای 
مسکونی را از ديگر راهکارهای تولید انبوه مسکن برشمرد 
و گفت: بانک های کشور مکلف شدند 3۶0 هزار میلیاردتومان 
منابع در اختیار مسکن قرار بدهند و اين يک تکلیف برای 
آنهاســت.  بر اســاس قانون، مقرر شده تا تمام اراضی متعلق 
به دولت و موسسات دولتی برای ساخت مسکن در اختیار 
راه و شهرســازی قرار بگیــرد. چنانچه ظرف دو ماه اراضی 
برای ساخت مسکن از سوی موسسات دولتی، وزارتخانه ها 
و ســازمان ها معرفی و واگذار نشــود، ثبت اســناد و املاک 
کشور می تواند يک طرفه سند را به نام راه و شهرسازی صادر 

کند. مقرر شده تا احداث سالانه يک میلیون واحد مسکونی 
در ســطح دولت و  نه وزارت راه و شهرســازی تصمیم گیری 
شود. او بر شناسايی اراضی توسط ادارات کل راه و شهرسازی 
برای احداث ۴ میلیون واحد مسکونی در چهار سال تاکید 
کرد و توضیح داد: عقد تفاهم نامه با سازمان ها و وزارتخانه ها 
ونهادها و ارگان ها گامی موثر در تولید انبوه مســکن اســت 
و وزارت راه و شهرســازی بر انجام اين تفاهم ها برای تولید 
مسکن در آينده نیز اهتمام خواهد داشت. در تفاهم با وزارت 
صمت مقرر شده تا در تولید انبوه مسکن مصالح ساختمانی 
ســیمان و فولاد به روشــی متفاوت از روش موجود تامین 
شود. وی احداث سالانه يک میلیون واحد مسکونی در کشور 
را سیاست پیش روی وزارتخانه و دولت برشمرد و بر همراهی 

تمامی ارکان وزارتخانه برای اين مهم تاکید هم کرد.
نظام مهندسی ساختمان، نیازمند اصلاحات

او در پايان نشست با مديران استانی بر برگزاری به موقع 
و با کیفیت انتخابات اعضای هیات مديره سازمان های نظام 
مهندســی ســاختمان تاکید کرد و گفت: در موضوع نظام 
مهندسی، نیازمند اصلاحاتی هستیم. وی  با اشاره به اينکه 
حدود ۶00 هزار نفر مهندس عضو سازمان نظام مهندسی 
ســاختمان هستند و بايد حافظ منافع مهندسان در کشور 
بود، ادامه داد: قانون نظام مهندسی ساختمان حتما اصلاح 
می شود و هم اکنون اصلاح قانون نظام مهندسی ساختمان 
در دستور کار است ،  نبايد ازمنافع سازمان نظام مهندسی 
ســاختمان تنها عده خاصی بهره مند شوند. بلکه همه اعضا 
و مهندســان بايد از اين تشــکل صنفی و بستری که وجود 
دارد استفاده کنند و بهره مند شوند. او بر برگزاری به موقع 
و با نظم انتخابات نظام مهندســی ســاختمان تاکید کرد و 
توضیح داد: بخشــنامه تعارض منافع موضوع مهمی اســت 
که بايد در دســتور کار همه دســت اندرکاران و مديران کل 

راه و شهرسازی استان ها قرار بگیرد.

مردم ایران شایسته بهترین ها هستند
وزير راه و شهرســازی در بازديد ســرزده از راه آهن 

تهران گفت: اولین شرط همکاری با بنده اعتقاد به اين 
موضوع است که مردم ايران شايسته بهترين ها هستند.
به گزارش پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، رستم 
قاســمی وزير راه و شهرســازی پس از بازديد سرزده از 
راه آهن تهران در صفحه شخصی خود در تويیتر نوشت: 
در بازديد سرزده ای که از ايستگاه راه آهن تهران داشتم، 
بیشتر از قبل به نجابت مردم عزيز ايران پی بردم . اين 
کم توقعی باعث شده تا برخی مسئولین به حداقل های 
خدمت بســنده کنند. بی شک اولین شرط همکاری با 
بنده اعتقاد به اين موضوع است که مردم ايران شايسته 

بهترين ها هستند .
چابهار در اولویت خدمت رسانی وزارت راه و 

شهرسازی خواهد بود 
وزير راه و شهرســازی در تويیتی نوشــت: چابهار در اولويت 
خدمت رســانی وزارت راه و شهرســازی خواهد بود. به گزارش 
خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، رستم قاسمی، 
وزير راه و شهرسازی که همراه با ريیس جمهور به منطقه چابهار 
در استان سیستان و بلوچستان سفر کرده است، در تويیتی به 

مساله حاشیه نشینی در چابهار واکنش نشان داد.
وی نوشــت: چابهار بیشــترين حاشــیه نشینی را در میان 
شهرهای کشور دارد و اين در شأن شهری با تاريخ کهن؛ مردمی 
بزرگ و فرصت های کم نظیر اقتصادی نیســت، سیســتان و 
بلوچســتان مظلوم است و در اولويتِ خدمت رسانی و سرمايه 
گذاری در حوزه های مسکن، بنادر، راه و شهرسازی خواهد بود. 
چابهار دارای بزرگترين میزان حاشیه نشینی در کشور به نسبت 
جمعیت اســت و اســتان سیستان و بلوچستان نیز يکی از سه 
استان با اولويت ويژه جهت انجام پروژه های مرتبط با کاهش 
ســکونتگاه های غیر رسمی )حاشــیه نشینی( است. در شهر 
چابهار در  منطقه مرادآباد زاغه نشینی رواج دارد. بنابراين برای 
اولین بار پس از انقلاب در شــرايط طبیعی و به غیر از ســیل و 
زلزله 1000 واحد مسکونی رايگان در حال ساخت است و ان 
شــاءالله تا پايان تابســتان تحويل می شود و افرادی که در زاغه 
زندگی می کنند سازه های پايداری در اختیار خواهند داشت.
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هفته نامه اقتصادی ایران
دکتر محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر بخشی از فرمایشات رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای هیات دولت سیزدهم با ایشان مبنی بر این که »در 
مساله فرهنگ، ساختار فرهنگی کشور نیاز به یک بازسازی انقلابی دارد« خواستار ارائه نظرات اندیشمندان، اهالی فرهنگ، ادب، هنر و رسانه و مدیران باتجربه عرصه فرهنگ شد. 
به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وی  از اهالی فرهنگ، هنر و رسانه درخواست کرد نظرات راهبردی و ایده های کاربردی خود را در موضوعات 
نقد وضع موجود و بیان مبانی تحول در ساختار فرهنگی، اصول موازین و محدوده های تحول، الزامات و اولویت های تحول و بازسازی انقلابی در ساختارها، خروج از وضعیت رهاشدگی 
و انفعال در حوزه فرهنگ، متناسب ســازی ساختارهای فرهنگی با پیشران های فناوری های نرم و ظرفیت های جدید فرهنگی، رسانه ای و اجتماعی، تسهیل فعالیت های فرهنگی و 
زمینه سازی برای حضور و مشارکت حداکثری عناصر و تشکل های مردمی و جهادی در عرصه های فرهنگی ارائه دهند. اهالی فرهنگ، هنر و رسانه می توانند نظرات خود را به درگاه 

css@namafar.ir  یا به نشانی تهران، میدان بهارستان، خیابان کمال الملک، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، طبقه دوم، مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی ارسال کنند.

ما امنیت را به دیگران هم هدیه کردیم
خبر

نگاه ما استفاده حداکثری از فضای فناوری

عیسی زارع پور، وزير ارتباطات  و فناوری اطلاعات در آغاز 
به اهمیت فضای مجازی در زمان کنونی اشاره کرد و با بیان 
اينکــه هــر تصمیمی درخصوص اين فضا و فناوری اطلاعات 
روی اشتغال، امنیت و کسب و کار مردم اثر دارد، گفت: به طور 
مثال در دوران شیوع کرونا ما شاهد تعطیلی سینماها و تئاتر 
بوديم اما بواسطه فضای مجازی فرهنگ هرگز تعطیل نشد. 
نگاه دولت سیزدهم به شبکه های اجتماعی اين است که به 
هیچ وجه به دنبال مسدود سازی فضای مجازی و کسب و کارها 
نیست اما ما معتقديم که اين فضا بايد نظام مند شود. او با بیان 
اينکه يکی از اولويت ها، شبکه ملی اطلاعات و حکمرانی فضای 
مجازی است، گفت: چرا که اين فضا روابط دولت ها با مردم را 
تحت تأثیر قرار داده و اکنون عصر حاکمیت پلتفرم )ســکو(

هاســت و برای همه کشــورها مهم است که فلان پلتفرم چه 
تعداد کاربر در چند کشــور دارد. اکنون حکمرانی از طريق 
پلتفرم های خدمات رسان و شبکه های اجتماعی است و اينکه 
چه چیزی را نصب کنیم يا نکنیم به حکمرانی مربوط می شود 
و در حال حاضر مشکل همه دنیا اين است که با پلتفرم های 
جهانــی چه کنیــم و حتی در مورد مديريت اينترنت نگرانی 
جهانــی وجود دارد. وی به پرونده های کلان کلاهبرداری در 
حوزه فضای مجازی اشاره کرد و گفت: متأسفانه ما ابزارهای 
مناسبی برای احقاق حقوق مردم در اين حوزه ها نداريم و در 
اين خصوص غفلت صورت گرفته اســت که بخشــی از آن به  
خاطر شرايط سیاست خارجی بود که مانع تعاملات شده است.  
نگاه ما در حوزه فضای مجازی ايجابی و فرصت محور است و 
می خواهیم مشکلات را حل کنیم و میلیون ها شغل از طريق 
اين فضا می توان ايجاد کرد تا جوانان حتی درآمدهای دلاری 
هم داشته باشند. او در پاسخ به پرسش ديگری مبنی براينکه 
شبکه ملی اطلاعات چیست و چه زمانی کامل می شود، گفت: 
شبکه ملی اطلاعات لايه های مختلفی دارد که يک لايه آن، 
لايه زيرســاخت اســت که از صفر تا صد آن در اختیار وزارت 
ارتباطات است.  من قول می دهم که توسعه شبکه ملی اطلاعات 
به معنای قطع دسترسی شبکه جهانی نیست بلکه ما به دنبال 
فراهم کردن يک شبکه پرسرعت، باکیفیت و امن برای عموم 
مردم هستیم. وی با تأکید براينکه من هیچ گاه نگاه منفی به 
حضور در فضای مجازی نداشته و ندارم و البته آن را يک فرصت 
می دانم، افزود: يکســری از مردم مشــکلاتی مثل مشــکل 
دسترســی، شــکايت از اپراتورها و... داشــته و در مجموع از 

زيرمجموعه های اين وزارتخانه گله و شکايت دارند. / ايرنا 

تنوع و تعدد بازارهای مقصد، آسان تر از 
صادرات نفت خام است

علیرضا ورناصری عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی با بیان اينکه صادرات فرآورده های نفتی به دلیل تنوع 
و تعدد بازارهای مقصد، آسان تر از صادرات نفت خام است، گفت: 
وزارت نفــت احداث پتروپالايشــگاه ها و تجمیع واحدهای 
پالايشی و پتروشیمی را در دستور کار قرار دهد.  وی خطاب 
به وزير جديد نفت اظهار کرد: کاهش مصرف ســوخت های 
فسیلی و افزايش استفاده از فرآورده های نفتی به ويژه در بخش 
پتروشیمی، مهم ترين تحول صنعت نفت در دهه آتی است که 
بايد در دستور کار وزارت نفت قرار بگیرد. صنعت نفت جهان 
به سوی احداث پتروپالايشگاه ها و تجمیع واحدهای پالايشی 
و پتروشیمی گام برداشته است اما در صنعت نفت ايران به دلیل 
مشــکلات مالی و رويکرد دولت های گذشته در خام فروشی 
نفت، اين تحولات به صورت مطلوب در کشور انجام نشده است 
و برای حرکت در اين مســیر نیازمند عزم جدی وزارت نفت 
هستیم. میزان اشتغالزايی در پروژه های پالايشی و پتروشیمیايی 
کشــورها نشــان می دهد در دوره ساخت چنین پروژه هايی، 
به ازای هر 250 هزار بشکه ظرفیت پالايشی در روز، حدود 15 
هزار نفر اشتغالزايی مستقیم و حدود 2۴ هزار نفر اشتغالزايی 
غیرمستقیم ايجاد می شود و اين عدد برای دوره بهره برداری، 
به ازای هر 250 هزار بشکه، حدود ۶ هزار نفر اشتغالزايی مستقیم 
و غیرمستقیم است. اين اقدامات علاوه بر بحث اشتغالزايی، 
به عبور از خام فروشــی نفت و قطع وابســتگی و خنثی سازی 
تحريم ها منجر خواهد شد و از اين رو وزارت نفت بايد در اين 
مسیر گام بردارد. و در اين زمینه صادرات ،  اين مساله بايد علاوه  
بر بحث توجه به  توان داخلی و بومی سازی تجهیزات نفتی، در 

برنامه های وزارت نفت قرار بگیرد./ ايسنا 

خبر

وزير فرهنگ و ارشــاد اســلامی با ابلاغ دستورالعملی ده 
گانه، محمدحسین هاديان را به عنوان رئیس مرکز حراست 

اين وزارتخانه منصوب کرد.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمد مهدی اسماعیلی در حاشیه 
نشســت با معاونان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمد 
حسین هاديان را در حکمی به عنوان مشاور وزير و رئیس 
مرکز حراست وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی منصوب کرد.
 وزير فرهنگ و ارشــاد اســلامی در اين نشست گفت: جا 
دارد از خدمات و تلاش های آقای قاســم خورشــیدی در 
مدت حضور ايشــان به عنوان رئیس مرکز حراســت وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی تقدير کنم. تغییر مدير به معنای 
نقص و عدم اعتماد به مدير قبلی نیست و بیشتر به واسطه 
نوع فعالیت هايی که در دوره جديد در نظر دارم اين تغییر 

صورت گرفت.
وی با اشــاره به برخی از ويژگی های شــخصیتی قاسم 
خورشــیدی رئیس ســابق مرکز حراست وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی ادامه داد: آقای خورشیدی به خوشنامی 
معروف هســتند برای همین از ايشــان خواهش کردم به 
عنوان مشــاور وزير در اين وزارتخانه از خدمات و مشــاوره 

های ايشان استفاده کنیم.
 آقــای محمدحســین هاديان نیــز  دارای ويژگی های 
برجســته اخلاقی هســتند و با ايشان آشنايی قبلی دارم و 
صیانت حقوقی از مجموعه ذينفعان وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی يکی از موضوعات مهمی است که من در برنامه های 
خود آن را پیش بینی کرده ام و آقای هاديان لازم است اين 
موضــوع را مورد توجه قرار بدهند. بنابراين صیانت حقوقی 
از مجموعه ذينفعان و پشــتیبانی از آن ها از ماموريت های 

اين وزارتخانه بايد باشد.
ماموريــت های ابلاغــی ده گانه ای را برای رئیس مرکز 
حراست وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی پیش بینی کرده ايم 
که از آن جمله می توان به صیانت از سلامت و سالم سازی 
محیــط اداری، حفــظ حرمــت کارکنــان و ارباب رجوع،  
شناسايی نقاط ضعف و آسیب حراستی از نظر اماکن، مسائل 
اداری مالی و پیش بینی برنامه های تامین حفاظت و حراست 
در تمامی زمینه ها، بررســی و تعیین صلاحیت پرســنل در 
سلســله مراتب و ارتقای شــغلی و جلوگیری از بروز هرگونه 
فضای ناســالم، ناامن و آســیب زا در محیط ها و برنامه های 
رده های مختلف اشاره کرد. او پاسداری از ارزش های دينی 
و انقلابــی و رعايــت اصول اخلاقی در تمامی مجموعه های 
مرتبــط، کمــک به مديران رده هــای مختلف برای تامین 
امنیت و ســلامت محیط کاری و جلوگیری از بروز آســیب 
هــای اجتماعــی، صیانت از کارکنان در برابر آســیب ها و 
تهديدات احتمالی، بررســی ضوابط و دســتورالعمل های 
جاری برای شناســايی نقاط ضعف و احتمال بروز مفاســد و 
پیشــنهاد رفع نواقص و ضعف ها، حفاظت از ســرمايه های 
اطلاعاتــی ديجیتال تمامی مجموعه های مرکزی و تابعه و 
رعايــت تمامــی الزامــات و ضوابط پدافنــد غیرعامل در 
مجموعه هــای مرکــزی و تابعــه را از ديگــر ماموريت ها و 
انتظارات حکم مشــاور وزير و رئیس مرکز حراســت وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی برشمرد. امیدوارم هم آقای هاديان 
در پســت و ماموريت جديد خود موفق باشــند و هم آقای 
خورشیدی همکاری خود را در آينده با اين وزارتخانه داشته 
باشــند تا در کنار يکديگر بتوانیم ارتقای لازم برای فعالیت 
های اين وزارتخانه را داشته باشیم. در بخشی از اين نشست 
معــاون وزارت اطلاعات با اشــاره به اهمیت حوزه فرهنگ 
گفت: مسئول حراست هر دستگاه بايد کمک کننده باشد. 
حوزه فرهنگ حوزه گفتمان سازی، فرهنگ سازی، روايت 
سازی و تلاش برای پیشگیری از نفوذ فرهنگ بیگانه استد 
، رئیس مرکز حراست بايد تلاش برای همگرا کردن جامعه 
با اصول و چارچوب های نظام را داشــته باشــد و اگر گروه 
فرهنگی و آموزشی دولت سیزدهم  با يکديگر همراه شود، 
می توانیم اعتماد و امید را به جامعه برگردانیم ، از ويژگی های 
مســئول حراســت اشراف بر امور دستگاهی است که در آن 
کار می کند و توجه به پیشگیری از جمله وظايف وی است. 
مسئول حراست بايد کمک کننده به مسئولان هر دستگاه 
باشد، قانون مدار باشد و صیانت کند. تعقل گرايی در مسئول 
حراست بسیار مهم است تا بتواند همگرايی را ايجاد کند.

در ادامه اين نشست، حکم وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی 
به محمدحسین هاديان اهدا شد.

 در بخشی از اين حکم آمده است:

»جناب آقای محمدحسین هاديان
نظر به شايســتگی و تجربیات ارزشــمند و شــناخت از 
توانمندی ها و روحیه انقلابی و مکتبی جنابعالی به موجب 
اين حکم به عنوان مشــاور وزير و رئیس مرکز حراســت 
منصوب می شــويد. امید اســت با اتکال به خداوند متعال و 
اهتمام به صیانت از ارزش های اصیل نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ايران و نیز حريم کارکنان و اصحاب فرهنگ و هنر 
و با بهره گیری از ظرفیت های حوزه فرهنگ، هنر و رســانه 
و توانايــی هــای همکاران در فراهم آوردن فضايی آکنده از 
ثبــات امنیــت و آرامش و مناســبات فرهنگی و اخلاقی در 

انجام وظايف محوله موفق و مويد باشید.
 تفصیل ماموريت ها و انتظارات از آن مرکز به پیوســت 

اين حکم ابلاغ می شود.«
همچنین در ادامه اين نشســت، حکم قاسم خورشیدی 

به عنوان مشاور وزير به وی اهدا شد.
در بخشی از اين حکم آمده است:

 »جناب آقای قاسم خورشیدی
 ضمن تشکر از خدمات ارزشمند و تلاش های بی شائبه 
و نظر به تجربیات ارزشــمند و شــناخت از روحیه انقلابی 
جنابعالی به موجب اين حکم به عنوان مشاور وزير منصوب 

می شويد.«

 به دنبال حل سریع مشکلات صنعت چاپ هستیم                   
اســماعیلی ضمــن تبريــک روز ملی صنعــت چاپ به 
تلاشگران اين عرصه خبر داد: تلاشگران صنعت چاپ بدانند 
آن چیزی که در حوزه اختیارات دولت وجود دارد در جهت 
حل مشــکلات اين عرصه به کار گرفته خواهد شــد. از اين 
رو در تلاشــیم با برگزاری جلســه مشترک با وزير صمت به 

راه کارهای عملیاتی رفع مشکلات حوزه چاپ برسیم.
بــه گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمدمهدی اسماعیلی با حضور 
در مجموعه چاپخانه واژه پرداز انديشه به مناسبت روز ملی 
صنعت چاپ از نزديک به تلاشگران اين عرصه تبريک گفت 
و اظهار داشت: تلاش ما در دو لت اين است که بیش از حرف 
زدن عمل کنیم، ما در همه بخش ها اين مشــکل را داريم 
که يک نارضايتی هايی از اداره امور کشور وجود دارد و اين 
در همه بخش ها ملموس اســت و به صنعت چاپ خلاصه 

نمی شود.
 در اداره کشــور هیچ بن بســتی وجود ندارد، تلاش ما در 
دولت مردمی برگزاری جلسات کارشناسی در همه حوزه ها 
اســت و فعالان ما در صنعت چاپ بدانند با تمام اختیاراتی 
که وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی دارد تلاش می کنیم 
مشکلات اين حوزه  را حل کنیم و در اولین جلسه اختصاصی 
با تلاشــگران اين عرصه بــه دنبال حل موانع خواهیم بود، 
بخش عمده ای از مشکلات اين حوزه را می توانیم در وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی حل و بقیه مشکلات را هم می  توان 

با تعامل مجلس مرتفع کرد.
 همانطور که نگاه ما در دولت بر اين اســت که با روحیه 
جهادی می توان مشکلات را حل کرد همین روحیه نیز در 
کمیســیون فرهنگی مجلس وجود دارد، تلاش ما بر اينکه 
يک جلسه با وزير صمت بگذاريم تا مشکلات صنعت چاپ 
را بررســی و حل کنیم. تلاشــگران صنعت چاپ بدانند آن 
چیــزی که در حــوزه اختیارات دولت وجود دارد در جهت 

حل مشکلات اين عرصه به کار گرفته خواهد شد.
 وی با بیان اينکه همانند روز ملی صنعت نفت بايد روز 
ملی صنعت چاپ هم داشــته باشیم، يادآور شد: 90درصد 

مــواد اولیــه ما در صنعت چاپ  وارداتی اســت و اين خوب 
نیســت و کشــور ما که اين همه پیشرفت در ساير حوزه ها 
دارد می توانــد در ايــن حوزه هم به خودکفايی برســد، با 
هماهنگی صورت گرفته با معاونت علمی و فناوری رياست 
جمهوری می توان با شرکت  ها دانش بنیان وارد تعامل شد 

و مايحتاج صنعت چاپ را در داخل تامین کرد.
  ايــن نويــد را بــه صنعتگران چــاپ می دهم که يکی از 
برنامه هــای مهم دولت رونمايی از ســند تحول حکمرانی 
اجرايی در کشــور اســت، در ذيل اين سند نیز سند اقتصاد 
فرهنگ را داريم که به همین منظور شب گذشته در گفتگو 
با رئیس جمهور محترم پیشــنهاد افزودن سند حوزه چاپ 

و نشر به سند حکمرانی اجرايی مطرح شد.
 صنعت چاپ کشور با بهره مندی از نخبگان اين حوزه با 
يــک پیوند عمیق با فناوری هــای نوين می تواند به يکی از 
صنايع پیشــران بومی کشــور تبديل شــود، خوشبختانه 
اســتعداد و امکانات و شــخصیت های فعال در اين حوزه را 
داريــم و مــا نیز بــه عنوان دولت تــلاش می کنیم وظیفه 
تسهیل گری خود را به خوبی انجام دهیم و سعی ما بر اين 
است که با دوری از تصدی گری فعالیت ها توسط اتحاديه ها 

و تشکل های صنفی انجام شود.
 اگــر مــا به عنوان دولت وظیفه تســهیل گری خود را به 
درســتی انجام دهیم بخش عمده ای از مشــکلات صنعت 
چاپ حل می شــود. يکی از ويژگی های دولت مردمی اين 
است که بخش های مختلف دولت با هم انسجام دارند و در 

حال حاضر وزارت صمت هم با ما همراهی لازم را دارد.

 هدف دولت سیزدهم ملی کردن صنعت چاپ به 
معنای واقعی است

 اســماعیلی همچنین در حاشــیه اين مراســم در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به اين سوال که برنامه وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی برای حل مشکلات صنعت چاپ چه خواهد 
بود، گفت: يکی از برنامه های اصلی دولت برای چهارســال 
پیش رو اين اســت که بخش عمده ای از صنعت چاپ را به 
معنــا واقعی ملی کنیم، امروز بخش عمده ای از اقلام اصلی 
در اين حوزه وارداتی اســت و بر روی حوزه اقتصاد داخلی 
تاثیر خواهد داشــت و از اين رو تلاش ما براين اســت که در 
دولت سیزدهم بخش عمده ای از اين وابستگی و مشکلات 
را با همکاری وزارت صمت و معاونت علمی و فناوری رياست 

جمهوری کاهش دهیم.
 وی ادامه داد: در اين حوزه همچنین به دنبال اين هستیم 
که بخشــی از مشــکلات اين حوزه را که به واســطه به روز 
نشــدن قوانین و دســتورالعمل ها است مرتفع کنیم، دولت 
ســیزدهم يک دولت مردمی اســت و رويکرد آن واگذاری 
مديريت و تصدی به خود اتحاديه ها و تشکل ها است، درواقع 
سعی ما بر اين است که با نشست با متخصصین اين حوزه 

مشکلات اين عرصه را نیز بررسی و حل کنیم.
وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی در مورد هماهنگی  با وزارت 
صمت و رسیدگی سريع به مشکلات اين حوزه خاطرنشان 
کرد: به زودی جلســه ای با وزير صمت خواهیم داشــت و بنا 
ما براين که با انســجامی کــه در بخش های مختلف دولت 
وجود دارد مشــکلات را کاهش دهیم، جلسه مشترک بین 
دو مجموعه در حال برنامه ريزی اســت و امید اســت وزارت 
صمت هم در کنار ما باشد و با حضور اين وزارتخانه و ساير 
بخش هايی که در دولت بايد نقش آفرينی کنند و همچنین 
همکاری تلاشگران عرصه چاپ مشکلات اين حوزه سريعا 

حل شود.

رئیس مرکز حراست وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
منصوب شد امیر دريادار شــهرام ايرانــی فرمانده نیروی دريايی 

ارتش جمهوری اســلامی ايران، هدف از مأموريت های 
ايــن نیــرو در درياها و اقیانوس هــای مختلف را تأمین 
امنیــت، بويژه تأمین امنیــت برای مبادلات اقتصادی 
دانســت و درعین حال تأکید کرد که ما امنیت را فقط 
بــرای شــاهرگ اقتصــادی خودمان برقــرار نکرديم، 
ديگــران هم از اين مزيت اســتفاده کردند و می توانیم 

بگويیــم کــه ما امنیت را هم به ديگران هديه کرديم.
وی در نخســتین نشســت خبری خود، که با هدف 
تشريح مأموريت هفتادوپنجمین ناوگروه نداجا اعزامی 
به شــمال اقیانوس هند و بندر ســن پترزبورگ روسیه 
برگــزار شــد، اظهار کرد: بزرگ تريــن و تاريخی ترين 
رويداد نظامی در حوزه دريا از ســوی نیروی دريايی با 
اعزام ناوگروه رزمی متشــکل از ناوشــکن تمام ايرانی 
ســهند و ناوشــکن و بندر مکران با اقتدار و موفقیت به 
اتمام رسیده و توانست مأموريتش را با پیمودن حدود 
۴5 هــزار کیلومتــر در اقیانوس ها و در مقابله با طبیعت 
خشــن اقیانوس ها به اتمام برساند و به میهن مراجعت 
کند. او با بیان اينکه عبور از کنار 55 کشور در سه قاره 
جهان، ارسال پیام صلح و دوستی به جهان بود، گفت: 
ما امنیت را فقط برای شاهرگ اقتصادی خودمان برقرار 
نکرديــم، ديگــران هم از اين مزيت اســتفاده کردند و 
می توانیــم بگويیــم که ما امنیت را هم به ديگران هديه 
کرديم ، امروز ديگر در همه پهنه های آبی جهان هروقت 
که فرمانش صادر بشــود با اقتدار می توانیم حضور پیدا 
کنیــم، در حوزه پیشــران های دريايــی بايد گفت که 
بومی ســازی اين پیشران ها برای ما مهم است و بزودی 
شــاهد ســاخت اولین پیشران تمام ايرانی خواهیم بود 
کــه در عرصــه دريا به همه ارگان ها کمک می کند. وی  
دربــاره ويژگی های اقیانوس پیمايی اين نیرو بويژه در 
اقیانوس اطلس گفت: در طول مســیر حتی برای رفع 
نیازهای فنی هم به هیچ بندری نیاز پیدا نکرديم. دقت 
نظر دشمن روی ناوگروه ما بیشتر به اين خاطر بود که 
ببیننــد مــا قوانین را نقض می کنیم يــا نه که ما هیچ 
قانونی را نقض نکرديم و توانســتیم از ســه کانال مهم و 

هشــت تنگه دريايی به سلامت عبور کنیم. / ايسنا 

ابقا سید محمد کریمی بعنوان دبیرکل 
سندیکای بیمه گران 

با رای مديران عامل موسســات بیمه ای سید محمد 
کريمــی بــرای دومین دوره پیاپــی به عنوان دبیرکل 
سنديکای بیمه گران ايران انتخاب شد. جلسه شورای 
عمومی ســنديکای بیمه گران ايران با دســتور انتخاب 
دبیرکل برگزار شد و طی آن از بین کانديداهای حاضر، 
برای دومین دوره متوالی، سید محمد کريمی با کسب 
31 رای از 33 مديــر حاضــر در جلســه برای يک دوره 

دوساله بعنوان دبیرکل اين نهاد صنفی انتخاب شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه مرکزی ؛ همچنین با 
رای مديران عامل موسســات بیمه هادی اويارحسین،  
مديرعامل شــرکت بیمه پارسیان به عنوان نايب رئیس 
شورای عمومی سنديکای بیمه گران ايران انتخاب شد. 
اويارحســین از مديران خوشنام و باسابقه صنعت بیمه 
است و علاوه بر سمت جديد به عنوان رئیس کمیسیون 
فنی سنديکای بیمه گران ايران نیز فعالیت دارد. پیش 
از اين چايچی، مديرعامل ســابق بیمه حکمت صبا در 
اين مســوولیت را برعهده داشــت که در جلسه شورای 
عمومی با حضور وی از زحمات ايشــان تقدير به عمل 
آمــد.      گفتنــی اســت ســنديکای بیمه گــران ايران 
قديمی تريــن و بزرگ ترين نهــاد صنفی صنعت بیمه 
کشــور اســت که در حال حاضر 35 عضو دارد. شورای 
عمومی  بالاترين رکن اين ســنديکا محسوب می شود 
و مديران عامل موسسات بیمه ای در آن عضويت دارند.

سخنگوی سازمان هواپیمايی کشوری با بیان اينکه پروازهای اربعین از ۶ فرودگاه کشور انجام می شود، گفت: سازمان به نحوی قیمت 
پروازهای اربعین را مديريت می کند که زائران عزيز از بابت قیمت بلیت هواپیما نگرانی نداشته باشند. محمد حسن ذيبخش، مدير روابط 
عمومی و سخنگوی سازمان هواپیمايی کشوری در گفت وگو با خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی گفت: پیش بینی ما اين است 
که برای جابجايی 30 هزار زائر اربعین، ۴00 پرواز به مقصد عتبات عالیات نیاز باشد.  وی ادامه داد: پروازهای برنامه ای موجود می توانند 
اين تعداد مســافر را جابه جا کنند و فعلا برنامه ای برای برقراری پروازهای فوق العاده وجود ندارد. پروازهای اربعین از 2۸ شــهريور تا 10 
مهرماه از ۶ فرودگاه امام خمینی )ره(، مشهد، شیراز، اهواز، تبريز و اصفهان انجام می شود و در صورت لزوم فرودگاه های ديگر نیز به اين 
فهرست اضافه خواهد شد. سازمان هواپیمايی کشوری به نحوی قیمت پروازهای اربعین را مديريت می کند که زائران عزيز از بابت قیمت 

بلیت هواپیما نگرانی نداشته باشند.  

به گفته رئیس کانون صرافان در 5 اســتان آذربايجان غربی، کردســتان، خراســان رضوی، سیســتان و بلوچســتان و کرمانشاه به ترتیب ۴3۴، 211، 
155، 12۴ و 115 صراف غیرمجاز توســط وزارت اطلاعات شناســايی شــده اســت. طبق برخی شــواهد فعالیت صرافان ارزی-حوالجات و صرافان ارز 
ديجیتال غیرمجاز در فضای مجازی در ماه های اخیر به شــدت افزايش يافته اســت. به طوری که کاربران فضای مجازی با يک جســت وجوی ســاده در 
پلت فرم هايی مانند اينســتاگرام و تلگرام با انبوه صفحات صرافی های رمزارز و غیر رمزارز با تبلیغات پر زرق و برق مواجه می شــوند. اين معضل از آن 
جهت خطرســاز اســت که نزد اين صرافان غیرمجاز، انبوهی از پول های کلان مردم  در حال گردش و نقل و انتقال اســت و هر لحظه خطر کلاه برداری 
در سطح ملی و گسترده را محتمل کرده است. اما با اين وجود احمد لواسانی، رئیس کنونی کانون صرافان در واکنش به اين معضل جدی صرفا خود 
مردم را مسوول حفظ دارايی های شان در نزد اين صرافی ها دانسته است! اين مقام مسوول در ماه جاری به مردم هشدار داد که تبعات فعالیت در اين 

صرافی ها و همه مشکلاتی که ممکن است در خريد و فروش ارز برای آنها رخ دهد، به عهده خودشان است. / تسنیم 

مدیریتقیمتپروازهایاربعینتوسطسازمانهواپیماییکشوری پنجاستانکشورصرافیهایغیرمجازشانفعالترند؟
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تجهیزاتسامانههای
نوینآبیاریدرکشور

بنادر؛ بهترین مسیر برای صادرات کالا 
هستند ؛ سرمایه های  سرگردان برای 

زیرساخت های بنادر؛ بسیج شوند 

ريیس کمیسیون صنايع و معادن مجلس شورای اسلامی 
با اشــاره به اينکه امروزه بنادر در دنیا بهترين مســیر برای 
صادرات کالا هســتند، گفت: ضرورت دارد زيرساخت های 

لازم برای صادرات از مسیر بنادر را فراهم کنیم.
به گزارش پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، عزت اله 
اکبری تالارپشــتی با اشــاره به نوار ســاحلی 5 هزار و ۸00 
کیلومتری کشــور به عنوان يک ظرفیت خدادادی، اظهار 
داشــت: بايــد از ظرفیت بنــادر و صنايع دريايی به بهترين 
شکل استفاده کنیم و شرايط را به گونه ای رقم بزنیم که در 
حــوزه صنايــع دريايی اقدام به صادرات کنیم چرا که هم از 
نیروی انســانی متخصص و کافی برخودار هســتیم و هم 
می توانیــم به خوبی از ظرفیــت تولیدکنندگان داخلی در 

بخش صنايع دريايی بهره مند شويم.
وی با تاکید بر اينکه بهترين مسیر برای صادرات کالا در 
دنیا بنادر اســت، عنوان کرد: بايد نقدينگی کشور به سمت 
تولید ســوق پیدا کند و ســرمايه های ســرگردان در مسیر 

ايجاد زيرساخت ها، ارائه خدمات وابسته و صادرات باشد.
او با بیان اينکه بايد نیاز بنادر را در راستای اهداف صادراتی 
کشور به نحو مطلوب تامین کنیم، گفت: ايجاد زيرساخت های 
لازم بــرای صــادرات از مســیر بنادر بايد از ســوی دولت، 
سیاست گذاری و در دستور کار قرار گیرد، علاوه بر اين بايد 
بدانیــم کــه به چه میزان می توانیم ظرفیت صادراتی ايجاد 

کنیم و در اقتصاد دنیا چقدر سهم داشته باشیم.
وی با اشاره به اينکه ضرورت دارد از ظرفیت نوار ساحلی 
کشور حداکثر استفاده را داشته باشیم، گفت: بايد بتوانیم 
ارتباط اقتصادی خود را با دنیا حفظ کنیم و اين هدف گذاری 
می تواند به واســطه انتقال کالا از کشــوری به کشور ديگر 
محقق شــود ، از ظرفیت های بی نظیری در حوزه دريايی و 
بندری برخوردار هســتیم، موقعیت جغرافیايی کشور، اين 
مساله را ديکته می کند که از 10 کالای تولیدی؛ ۸ کالای 
آن صادر شــود و بتوانیم در تمامی زمین  ها صادرات محور 
گام برداريم.  او با اشاره به اينکه کشور بايد چهره اقتصادی 
بــه خــود گیرد، عنوان کــرد: در ابتدای امر بايد نیاز داخلی 
خــود را تامیــن کنیــم و پس از آن تلاش کنیم حمل و نقل 
مناسبی را در دسترس مشتريان بین المللی خود قرار دهیم، 
همچنین بايد ايجاد شــهرک های صنعتی و شــهرک های 
فناوری را مدنظر قرار داده و اينگونه در راســتای صادرات 

محور شدن اقتصاد ايران حرکت کنیم.

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
منصوب شد

حکم رياســت اکبر نیکزاد، در بنیاد مســکن انقلاب 
 اســلامی از ســوی نماينده ولی فقیه در بنیاد مســکن

 صادر شد.
با حکم حجت الاســلام حسین روحانی نژاد نماينده 
ولی فقیه و رئیس شورای مرکزی بنیاد مسکن انقلاب 
اســلامی، اکبر نیکزاد به عنوان رئیس بنیاد مســکن 

انقلاب اسلامی منصوب شد.
اکبر نیکزاد متولد 13۴۸ اردبیل، اســتاندار ســابق 
اســتان اردبیل، استاندار اسبق کهگیلويه و بويراحمد، 
رئیس بازســازی ســتاد تهران در زلزله بم، رئیس بنیاد 
مســکن اراک، شهردار اردبیل و معاون استاندار قزوين 
بوده است.  وی هم اکنون مديرعامل شرکت نوسازی و 
عمران اکباتان از شرکت های تابعه بنیاد مسکن کشور 
اســت. پس از فوت »علیرضا تابش« رئیس سابق بنیاد 
مســکن کشــور به علت کرونا، اين نهاد انقلابی مدتی با 

سرپرستی اداره می شد. /  فارس 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

فریبرز عباسی مجری طرح سامانه های نوین آبیاری معاونت آب وخاک وزارت جهاد کشاورزی گفت: برای بومی سازی و تولید ۵درصد تجهیزات و لوازم وارداتی سیستم های نوین آبیاری در داخل کشور 
نیز برنامه داریم. وی به واردات فیلترها و قطره چکان ها در سیستم های نوین آبیاری اشاره و پیش بینی کرد: در یک برنامه دو یا سه ساله بخشی از تجهیزات و لوازم وارداتی توسط سازندگان داخلی تولید 
شود ،  ارتقای کیفی سامانه های نوین آبیاری را از رویکردها و سیاست های اصلی معاونت آب وخاک وزارت جهاد کشاورزی عنوان کرد و معتقدیم در کنار توسعه کمی سیستم های نوین آبیاری، ارتقای کیفی 
هم اتفاق بیفتد تا از این ظرفیت در افزایش عملکرد تولید محصول، مصرف بهینه آب، افزایش بهره وری آب و تامین امنیت غذایی به بهترین شکل استفاده شود و آموزش به کشاورزان، مدیران وزارتخانه 
و شرکت های فعال در حوزه تولید و اجرای سامانه های نوین آبیاری را یکی از برنامه های معاونت آب وخاک در راستای ارتقای کیفی و استفاده بهینه از این سامانه ها برشمرد. وی با اشاره به فعالیت و مشارکت 
۲هزار و ۴۰۰ شرکت خصوصی در توسعه سیستم های نوین آبیاری در بخش کشاورزی گفت: بخش خصوصی شامل ۳۵۰ شرکت مشاور، یک هزار و ۶۰۰ پیمانکار، ۴۰۰ تولیدکننده و تامین کننده تجهیزات و 

لوازم سامانه های نوین آبیاری و تعدادی ارزیاب هستند و ضروری است آموزش های لازم به این شرکت ها برای طراحی، مشاوره، پیمانکاری، اجرا و تولید قطعات و تجهیزات داده شود. / روابط عمومی 

فروش شرکت ملی صنايع مس ايران در پنج ماهه نخست 
امســال با افزايش 119 درصدی نســبت به مدت مشابه سال 
99؛ بــه بیــش از 2۶ هزار میلیارد تومان رســید  به گزارش 
نیســیکو به نقل از مس پرس؛ دکتر اردشــیر سعدمحمدی 
مديرعامل شرکت ملی صنايع مس ايران با بیان مطلب فوق 
گفــت: فــروش »فملی« در مرداد مــاه 1۴00 با افزايش ۶7 
درصدی نسبت به مدت مشابه در سال قبل به ۴ هزار و ۸3۸ 
میلیارد تومان رســید. وی با بیان اينکه درصدديم با همت 
پرسنل رکوردهای به يادماندنی را در تولید و فروش شرکت 
ثبت کنیم، تاکید کرد: به رغم شرايط موجود به دلیل شیوع 
بیماری کرونا و قطعی برق در تیر و مردادماه،  نه تنها کاهشی 
در تولید  نداشتیم بلکه موفق به تحقق رشد در برنامه تولید 

و فروش شديم.

محسن زیوه عضو هیات مدیره ذوب 
آهن اصفهان شد

هیئت مديره شرکت ذوب آهن اصفهان با يک تغییر 
همراه شد . به استناد مصوبۀ مجمع عمومی عادی مورخ  
19/0۴/1399  و جلســۀ هیئــت مديــرۀ مــورخ 
10/0۶/1۴00 شرکت ذوب آهن، محسن زيوه به عنوان 
نماينده شرکت پويش بازرگان به جای احسان دشتیانه 

به عنوان عضو جديد هیئت مديره انتخاب شد.
بر پايه اين گزارش،علی احمديان به عنوان عضو غیر 
موظــف و رئیــس هیئت مديــره، منصور يزدی زاده به 
عنــوان عضــو موظف، نايــب رئیس هیئــت مديره و 
مديرعامل ، مرتضی يزدخواســتی به عنوان عضو غیر 
موظــف هیئت مديره و مهرداد تولايیان به عنوان عضو 

موظف هیئت مديره در سمت های خود ابقا شدند.

بهره برداری از  فاز اول هوشمند سازی 
شبکه توزیع آب   شهر خوانسار

فاز اول پروژه هوشــمند ســازی شــبکه توزيع آب  شهر 
خوانسار تکمیل و به مرحله بهره برداری رسید. 

 هاشــم امینی مديرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان گفت: با مديريت هوشــمند فشارشــبکه  به  کمک 
کنترل لحظه ای فشار شکن ها، فاز اول هوشمند سازی شبکه 
توزيع آب خوانســار عملیاتی شــد. پس از مطالعات و مدل 
ســازی  هیدرولیکی شــبکه آبرسانی ، 5 ايستگاه فشار شکن 

درنقاط  تعیین شده در  شهر  احداث و راه اندازی شد .
بــا نصــب و راه اندازی بلوک های فشــاری واحداث دکل 
مخابراتی  از طريق لینک راديويی تمام تاسیســات آبرسانی 
خوانسار بوسیله سیستم تله متری هوشمندانه کنترل و پايش 
می شــود. وی اجرای اين پروژه را موثر در کاهش هدر رفت 
آب دانســت و اظهــار کرد: با اجــرای اين پروژه کاهش قابل 
توجهــی در میزان هدررفت واقعی آب و نرخ حوادث منطقه 
صــورت می گیــرد.  برنامه ريزی لازم جهت اجرای  فاز دوم 
اين پروژه با اتصال نرم افزار هوشمند به سیستم پايش فشار 
آنلاين، نصب 3 ايستگاه فشار شکن و فلومتر  و نیز تهیه نرم 
افزار هوشمند مديريت انرژی در دستور کار قرار گرفته است.

 پرداخت کارت اعتباری با وثیقه
 سهام عدالت

اکبــر حیــدری، ســخنگوی کانون شــرکت های 
ســرمايه گذاری ســهام عدالت: قرار بود با وثیقه کردن 
ســهام عدالت، کارت اعتباری به ســهامداران پرداخت 
شــود. در راســتای نگه داشتن سهام عدالت بايد کارت 
اعتباری ويژه به آنها پرداخت می   شد اما برخی از بانک ها 
از کارت   هــای اعتباری معمولی به ســهامداران عدالت 
دادند که در اين زمینه تعداد ناچیزی در حد 100هزار 
نفر توانستند از اين کارت   ها استفاده کنند و اين کارت   ها 
مزيت خاصی برای ســهامداران عدالــت ندارد؛ يعنی 
همان طور که مشــتريان معمولی بانک کارت اعتباری 
می گیرند بانک ها ســهام عدالت را هم به عنوان وثیقه 

در قبال اين کارت   ها قبول می کنند. فارس

ثبت رشد ۱۱۹ درصدی در فروش نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته

خبر  همگامی فولاد مبارکه و دانشگاه در راستای حرکت دولت 
در مسیر حکمرانی هوشمند

مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه بــا بیان اينکه ارتباط 
دانشــگاه و صنعت در مســیر حکمرانی هوشمند منجر به 
ايجاد اشتغال برای تحصیل کردگان می شود، گفت: تکمیل 
زنجیره ارتباطی علم و صنعت موجب رفع نیازها و خلأهای 

اقتصادی و بی اثر شدن تحريم ها می شود.
بــه گــزارش خبرنگار فــولاد، حمیدرضــا عظیمیان، 
مديرعامل شرکت فولاد مبارکه، با تأکید بر ضرورت ارتباط 
دانشــگاه و صنعت اظهار کرد: آموزش و اطلاع رســانی در 
خصوص اهمیت حمايت از تولید ملی از وظايف مهم آموزش 
و پرورش، دانشگاهیان، رسانه ملی و تمامی دست اندرکاران 
اين عرصه اســت. وی با اشــاره به اهمیت تولید علم نافع از 
طريق ارتباط با دانشگاه افزود: راه اندازی نخستین آزمايشگاه 
صنعت نســل چهارم در دانشــگاه صنعتی اصفهان با همین 
هدف دنبال شــده و شرکت فولاد مبارکه در ديگر اقدامات 
مشــترک با دانشــگاه ها، موفقیت های زيادی کسب کرده 
اســت. مديرعامــل شــرکت فــولاد مبارکه با اشــاره به 

مأموريت های پژوهشــکده فولاد دانشگاه صنعتی اصفهان 
در جهت توسعه محصولات برای گروه فولاد مبارکه و صنعت 
فولاد ايران گفت: در ســال گذشته تولید پروتزهای انسانی 
در اين پژوهشکده عملیاتی شد که در صنعت پزشکی کشور 
مورد استفاده قرار می گیرد و کشور را در اين زمینه از واردات 

محصولات خارجی بی نیاز می کند.

دانشگاه ها نقش بسیار مهمی در اعتلای صنعت دارند
وی بــا تأکید بر ضرورت عقب نماندن از رقابت های بازار 
جهانی ادامه داد: دانشگاه ها نقش بسیار مهمی در کمک به 
پیشــرفت، رونق و اعتلای صنعت و برآورده ســاختن نیاز 
صنايع کشور به علم و نوآوری و تبديل نگاه از مونتاژکاری 
به نوآوری در صنعت دارند. عظیمیان با اشــاره به اهمیت 
آينده پژوهی در شــرکت فولاد مبارکه خاطرنشــان کرد: با 
مرور تاريخچه صنايع، به شــرکت های بزرگی برمی خوريم 
که امروز اثری از آن ها باقی نیســت. اينکه بايد چه مســیری 

را در پیش گرفت مهم ترين مســئله ای اســت که رهبران 
سازمان ها با آن مواجه اند.

ساخت و اجرای مرکز تحول دیجیتال صنعت 
فولاد با همکاری دانشگاه تهران

وی اذعان داشت: اقدام ديگر پژوهشکده فولاد دانشگاه 
صنعتی اصفهان، تأسیس شرکت پشتیبانی و توسعه فناوری 
 )COE( و نوآوری های فولاد مبارکه با هدف ايجاد يک مرکز
بود تا بتوانیم با ســرمايه گذاری، شــرکت فولاد مبارکه را در 
دو حوزه توســعه فرايند و اقتصاد چرخشــی توسعه دهیم و 
با بهره گیری از ظرفیت ملی، اين موارد را به عنوان مأموريت 
در برنامه خود داشته باشیم. عظیمیان تأکید کرد: با تعريف 
مأموريت ها و برنامه هايی در تعامل ســازنده با دانشــگاه ها، 
مرکــز تحــول ديجیتال صنعت فولاد با بهره گیری از دانش 
اســتارت آپ ها و همراهی دانشگاه تهران و معاونت علمی و 
فناوری رياســت جمهوری، در پرديس دانشــگاه تهران در 

حال ساخت و اجراست.
تربیت متخصصان حاصل ارتباط فولاد مبارکه با دانشگاه

مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه يادآور شــد: بهترين 
فضايی که به لحاظ فنی می تواند در خدمت احداث نخستین 
آزمايشگاه صنعت نسل چهارم در کشور قرار بگیرد، دانشگاه 
صنعتی اصفهان است. همکاری اين دانشگاه با گروه فولاد 
مبارکه می تواند به تربیت محققان و متخصصانی منجر شود 
کــه می تواننــد در آينده نزديک طرح تحول ديجیتال را در 
کشور جاری سازند. وی در پايان با اشاره به مطالعات موردی 
در دانشگاه های آلمان، فرانسه و پلی تکنیک میلان، انتخاب 
دانشــگاه صنعتی اصفهان را شايسته دانست و توضیح داد: 
ايجاد آزمايشــگاه صنعت نسل چهارم يکی از الزامات ديگر 
اســت و برای طرح تحــول ديجیتال اجتناب ناپذير خواهد 
بود، چراکه معتقديم موضوع پژوهش و ايجاد توانمندی در 
نســل جديد بايد در دانشــگاه اتفاق بیفتد و شــرکت فولاد 
مبارکه هم حامی اين بخش باشــد تا از نتايج آن در کشــور 

بهره مند شويم.

www.etebar.net

www.etebar.net

www.etebar.net

www.etebar.net

به گزارش ايراسین و به نقل از روابط عمومی شرکت 
فولاد مبارکه، مرتضی رمضانی با اعلام اين خبر افزود: 
توقف ســالیانه نوردگرم به مدت هفت روز و با بیش از 
23 هزار نفر ساعت کار و با همکاری پیمانکاران و ساير 

واحدهای سازمان با موفقیت به انجام رسید.
 با توجه به اهمیت تولید خط نوردگرم و محدوديت 
زمانی جهت آماده سازی های لازم، در کمتر از سه هفته 
فعالیت های هماهنگی و برنامه ريزی با همکاری مجدانه 
کلیه گروه های مرتبط انجام گرديد و در نهايت تعمیرات 
ســالانه بــا انجــام موفقیت آمیز تمــام فعالیت های 
پیش بینی شــده، طبق برنامه ريزی انجام شده به اتمام 

رسید.
رئیــس تعمیرات خط نورد گرم نیز در خصوص اين 
عملیات سالیانه گفت: در توقف سالیانه امسال، همکاران 
ناحیه نورد گرم با تلاش و همدلی و همکاری صمیمانه 

پیمانکاران و ســاير واحدهای سازمان موفق به اجرای 
کامــل فعالیت های برنامه ريزی شــده به صورت کاملا 

ايمن در خط نورد گرم شدند.
مســعود نصیری به مهم ترين اقدامات انجام شده در 
راســتای انجام اين توقف ســالیانه اشاره کرد و افزود: 
اصلاح میزهای هات شــارژ کمپ 3 انبار تختال، انجام 
فعالیت های تعمیراتی اساســی کوره ۴، ماشین کاری 
سکشــن های ۱DC و ۴DC قســمت نورد مقدماتی، 
تعمیر مبدل سیســتم های L۲ و L۳ در قســمت نورد 
مقدماتــی برای اولین بار توســط تیم تعمیرات ناحیه 
نوردگرم، تعويض ياتاقان ســر جلو موتور بالايی قفسه 
R۳ برای اولین بار، تعويض لاين کنتاکتورهای قفسه 
R۱ برای اولین بار و اصلاح کامل بیس قیچی، تعويض 
شــوت قیچی و اصلاح ديواره چاله قیچی قسمت نورد 
نهايی ازجمله مهم ترين اقدامات شــده در اين زمینه 

اســت. وی تعويض پینیون قفســه های F۲ و F۵ نورد 
نهايی، تعويض هدر اصلی آب ۴bar در قســمت نورد 
نهايی، اصلاح کانال فلوشــینگ قسمت نورد مقدماتی 
و کلاف پیچ، ماشین کاری پینچرول 2 در قسمت کلاف 
پیچ، تعمیرات اساسی سکشن های خنک کاری قسمت 
کلاف پیچ )ROT(، اصلاح دريچه گیت ثابت هر ســه 
کلاف پیــچ و انجــام فــاز اول پروژه تقســیم شــین 
جرثقیل های خط نوردگرم را از ديگر اقدامات مهم در 

اجرای اين توقف عنوان کرد.
نصیری در پايان از حمايت های مديريت عالی و ساير 
مديريت هــای ســازمان و نیز زحمــات بی دريغ کلیه 
همکاران ناحیه نورد گرم و پشــتیبانی و ســاير نواحی 
به ويــژه تعمیــرات مرکــزی و تعمیــرگاه مرکزی و 
شــرکت های پیمانکار نوردگرم کــه در برنامه ريزی و 

اجرای اين توقف همکاری نمودند، قدردانی کرد.

اجرای موفق تعمیرات سالیانه ناحیه نورد گرم فولاد مبارکه

تفاهم نامه همکاری مشترک بین بانک  آينده و شرکت بیمه زندگی باران، توسط نادرخواجه حق وردی، معاون امور شعب و بازاريابی بانک 
آينده و علیرضا هادی، مديرعامل و بابک جهان آرا عضو هیات مديره شرکت بیمه زندگی باران به امضاء رسید. اين تفاهم نامه با هدف ارتقای 
ســطح همکاری مشــترک و ارائه انواع خدمات  و تســهیل ارتباط میان طرفین در حوزه ارائه خدمات بانکی و مالی بانک  آينده به شــرکت بیمه 
زندگی باران، منعقد شد. مشارکت های مالی، ارائه تسهیلات ويژه در قالب طرح های آينده داران و کارگشا، عرضه سبدهای متنوع تسهیلات 
و خدمات نوين بانکداری الکترونیکی به تمامی کارکنان، نمايندگی ها، شــبکه فروش و مشــتريان حائز شــرايط معرفی شــده از سوی شرکت، 
از ديگر موضوعات مطرح شــده در اين تفاهم نامه اســت. هم چنین، ارائه انواع خدمات بانکی در حوزه های مختلف از جمله: اعتباری، ارزی، 

بانکداری الکترونیکی و بانکداری شرکتی در اين تفاهم نامه پیش بینی شده است.

با هدف تکمیل و بهره برداری از پروژه فاضلاب، عملیات برق رســانی به ايســتگاه پمپاژ فاضلاب زيباشــهر در حال اجرا اســت. به گزارش روابط 
عمومی آبفای مبارکه، اين عملیات با اعتباری بالغ بر 2 میلیارد ريال و از محل اعتبارات طرح فولاد در حال انجام است و با راه اندازی اين ايستگاه 
امکان نصب و بهره برداری از شبکه و انشعابات فاضلاب زيباشهر در آينده ای نزديک به وجود می آيد. همچنین با تکمیل ايستگاه پساب تصفیه 
خانه صفائیه، برق رسانی به ايستگاه پمپاژ پساب تصفیه خانه شهرک صفائیه مبارکه، با اعتباری بالغ بر 15 میلیارد ريال و از محل اعتبارات طرح 
فولاد در حال انجام است.شايان ذکر است با انجام اين پروژه تعهدات شرکت آب و فاضلاب برای انتقال پساب به شرکت فولاد مبارکه تکمیل می 
شــود. برق رســانی به ايســتگاه پمپاژ فاضلاب محله ســورچه ســیاهبوم مبارکه، با اعتباری بالغ بر 2 میلیارد ريال و از محل اعتبارات طرح فولاد نیز 

در حال انجام است که با راه اندازی اين ايستگاه، عملیات بهره برداری از شبکه محله سورچه واقع در شهر کرکوند آغاز می شود.

تفاهمنامهمشترکبانکآیندهباشرکتبیمهزندگیبارانمنعقدشد برقرسانیبهایستگاهپمپاژفاضلابزیباشهرمبارکه

کاهش تولید فولاد کارخانه های کلیدی ایران در آگوست ۲۰۲۱ به دلیل قطع برق
براســاس دستورالعمل جديد، صنعت فولاد می تواند 
در روزهای دوشــنبه و ســه شنبه از نیمه شب تا ۸ صبح 
روز بعد با اســتفاده از 50 درصد از کل مصرف برق مورد 
نیاز خود از شــبکه فعالیت تولیدی داشــته باشــد. با اين 
حال برای مابقی دوره تا نیمه شب کارخانه ها می توانند 
بــا 10 درصــد از بــرق مورد نیاز خود اســتفاده کنند. از 
چهارشــنبه تا يکشــنبه نیز کارخانه ها می توانند تولید 
خود را در تمام ساعات شبانه روز ادامه دهند به اين شرط 
که تنها 50 درصد از کل برق مورد نیاز خود را از شــبکه 

تامین کنند.
شــرکت فولاد مبارکه با تولید 2.35 میلیون تن فولاد 

خام در 5 ماهه اول امســال که از 21 مارس 2021 آغاز 
شده، در صدر لیست تولیدکنندگان فولاد ايران قرار دارد. 
با اين حال تولید اين کارخانه در مقايســه با تولید 2.75 
میلیون تنی در مدت مشــابه ســال قبل 13.5۶ درصد 
کاهش يافته اســت. شرکت فولاد مبارکه واقع در جنوب 
غربی اصفهان بزرگترين تولیدکننده فولاد در ايران و کل 

خاورمیانه است.
پس از فولاد مبارکه، شرکت فولاد خوزستان با تولید 
1.22 میلیون تن فولاد در 5 ماهه اول امسال در رده دوم 
قرار دارد. حجم تولید اين شرکت نیز در مقايسه با مدت 
مشــابه ســال قبل که 1.۶5 میلیون تن گزارش شده بود 

2۶.۴ درصد افت نشان می دهد.
شرکت ذوب آهن اصفهان با تولید ۸۸0 هزار تن فولاد 
خام در 5 ماهه اول امسال افت 7 درصدی سالانه را تجربه 
کــرده و در رده بعــدی قرار دارد. تولیــد فولاد خام اين 
شــرکت در مدت مشــابه سال قبل 950 هزار تن گزارش 
شده بود.شرکت فولاد کاوه جنوب کیش با ۴30 هزار تن 
تولیــد و ثبت افت 15 درصــدی، چادرملو با تولید 390 
هــزار تنــی و بدون تغییر و ارفع با تولید 2۸0 هزار تنی و 
افت 1۶ درصدی، ديگر تولیدکنندگان کلیدی فولاد خام 
ايران هســتند. تولید چادرملو در 5 ماهه امســال بدون 

تغییر باقی مانده است. / دنیای معدن

مجید شهسواری مدير بازرگانی کالای 
شرکت پالايش نفت اصفهان گفت: اعتماد 
به جوانان و نیروهای داخلی ســبب شــده 
پالايشــگاه اصفهان ۸0درصد قطعات خود 
را از شرکت ها و صنايع داخلی تامین کند. 

وی با اشاره به اينکه در دوران تحريم، عدم 
تامین برخی قطعات، ممکن بود خط تولید 
را دچــار مشــکل کند، افــزود: حمايت از 
تولیدات داخل ســبب شد تحريم ها به يک 
فرصت مناسب تبديل و اين قطعات به دست 

صنعتگران جوان کشــور تولید شــود. او  با 
بیان اينکه بســیاری ازقطعات از کشور های 
اروپايی تامین می شــد اظهار کرد: قطعات 
داخلی نســبت به نمونه خارجی از عملکرد 
بهتــر و قابلیت زيادی برخوردار هســتند. 

شهســواری گفت: تنها در ســال گذشته 
500میلیــارد تومان صرف خريد قطعات از 
شرکت های داخلی شد که در صورت خريد 
از شــرکت های خارجی بايــد 3 تا ۴ برابر 

هزينه می شد. / روابط عمومی 

افزایش خودکفایی شرکت پالایش نفت اصفهان
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سکهوارز

خبر
امضای تفاهمنامه جدید بانک ملت و صندوق 

نوآوری و شکوفایی

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، چهار بانک ملت، تجارت، صادرات ايران و 
آينده با هدف افزايش ســطح همکاری ها و کمک هرچه بیشــتر به فعالیت های 
نوآورانه و دانشــی در کشــور، تفاهمنامه ای را با صندوق نوآوری و شکوفايی امضا 
کردنــد کــه اين تفاهمنامه به امضای مديــران عامل هر چهار بانک خصوصی و 

همچنین ريیس صندوق رسید.
دکتر محمد بیگدلی، مديرعامل بانک ملت در مراسم امضای اين تفاهمنامه که 
دکتر دهنوی عضو هیات ريیسه مجلس نیز در آن حضور داشت، با اشاره به اين 
نکته که اين بانک همواره آماده حمايت از فعالیت های دانش بنیان و نوآورانه در 
کشــور اســت، تاکید کرد: بانک ملت پیش از اين نیز در قالب همکاری با صندوق 
نوآوری و شکوفايی، عزم خود را برای کمک به رونق اشتغال در کشور و حمايت 

از تولید و فعالیت های نوآورانه نشان داده است.
وی با اشاره به نامگذاری سال 1۴00 از سوی مقام معظم رهبری به نام P تولید، 
پشتیبانی ها، مانع زدايی هاP رسالت بانک ها را در اين زمینه سنگین و کلیدی 
خوانــد و از آمادگــی بانــک ملت برای کمک به تولید و رفع موانع در زمینه تامین 

مالی بخش های تولیدی دارای توجیه اقتصادی در کشور خبر داد.
دکتر بیگدلی از صندوق نوآوری و شــکوفايی به عنوان يک مجموعه دانشــی 
ارزش آفرين ياد کرد و تاکید کرد: در اقتصاد دانش بنیان، ارزش ها به خوبی درک 
شده و روی آن سرمايه گذاری زيادی صورت گرفته است و کشور ما هم به دلیل 

بهره مندی از نیروی جوان، مزيت قابل اتکايی در زمینه نوآوری دارد.
مديرعامل بانک ملت با اظهار خرســندی از اين نکته که در ســال های اخیر 
مکانیزم هايی برای تامین مالی شرکت های دانش بنیان، طراحی شده است، گفت: 
بانک ملت هم در اين سال ها اقدامات خوبی همچون سرمايه گذاری روی صندوق 
های سرمايه گذاری جسورانه انجام داده است. وی با بیان اين نکته که بانک ملت 
خود را مکلف به همراهی با حوزه اقتصاد دانش بنیان می داند، خاطرنشان کرد: 
اين بانک ايده های زيادی دارد که آمادگی به اشتراک گذاشتن آنها را دارد ضمن 
اين که از تمام ظرفیت های خود برای حمايت از شرکت های نوآور و دانش بنیان 
استفاده خواهد کرد. دکتر وحدت، ريیس صندوق نوآوری و شکوفايی نیز در اين 
جلسه از همکاری و حمايت نظام بانکی و به ويژه بانک ملت از فعالیت های اين 
صندوق و کمک به شرکت های دانش بنیان سپاسگزاری و اظهار امیدواری کرد 

که با به میدان آمدن تمامی بانک ها، اين عرصه بیش از پیش رونق پیدا کند.
بر اساس اين گزارش، دکتر بیگدلی در پايان اين جلسه در گفت و گو با خبرگزاری 
صدا و سیما گفت: خودکفايی و عدم وابستگی به خارج از کشور نیاز به محصولات 
تولیدی شــرکت های دانش بنیان دارد چرا که اين شــرکت ها با توجه به ســطح 
دانش و ارتباطات علمی که با دنیا دارند می توانند محصولات با کیفیت و به روزی 

را تولید کرده و باعث کاهش وابستگی اقتصادی و علمی کشور به خارج شوند.

علیرضا زاکانی؛ چهاردهمین شــهردار تهران با 
حضور در صحن علنی شــورای شــهر به صورت 
رســمی کار خود را آغاز کرد. او در اين جلســه که 
به رياســت مهدی چمران پس از دو هفته غیبت 
به علت بیماری برگزار شد؛ گفت: در سايه حضور 
رهبــری می خواهیم نوکری مردم را بکنیم. همه 
مســئولان بايد تعهدات خود را نســبت به شهر و 
شــهروندان ادا کنند. بی ترديد بايد از کلانشــهر 

تهران الگويی برای جهان اسلام بسازيم.
 وی با ابراز امیدواری درباره شناخت کامل خود 
از شــهرداری ظرف 2۶ روز گذشــته گفت: در اين 
مدت توجه خود را به شــناخت محیط و مجموعه 
شهرداری تهران معطوف کردم، هر چند که هرچه 
زمان برای اين کار گذاشته شود کم است. در اين 
مدت در خدمت اعضای شورا، معاونان و همچنین 
در خدمــت عزيزان مناطق بــودم تا از دانش آنها 
بهره بگیرم که در اين راستا جلسات بسیاری برگزار 
شــد.  امروز با شــهروندانی مواجه هستیم که از ما 
ناراحــت هســتند که چــرا آنها را به رســمیت 
نمی شناســیم. با شــهروندانی مواجه هستیم که 
اعلام می کنند چرا با فقر، فساد و تبعیض با جديت 
لازم برخورد نشــده است. ما با شهروندانی مواجه 
هســتیم که ناراحت هســتند از ارائه خدماتی که 
علی رغم زحمت همه دوستان، شايسته و در شأن 

شهروندان نبوده است.
او با تأکید بر اينکه بايد مبتنی بر نیاز تحولی و 
نیاز شــهروندان راه نويی را انتخاب کنیم؛ گفت: 

امروز هويت دينی و ايرانی ما در شهر نمايان نیست. 
با شهری مواجه هستیم که فاصله جنوب و شمال 
آن بسیار معنادار است و امکانی ايجاد نشده که از 
يک شــرايط مساوی شهروندان بهره مند باشند و 
متأســفانه با شهری مواجه هستیم که گسل های 
خطرناکــی آن را تهديد می کند. وی با بیان اينکه 
شهرداری تا پايان سال 99؛ ۶۶ هزار میلیارد تومان 
بدهــی دارد، ادامه داد: امروز بايد 12 هزار و 500 
میلیــارد تومــان ســود بانکی بابــت بدهی های 
شهرداری تهران پرداخت شود ولی از طرفی ديگر 
شــهرداری طلب هايی دارد و امکاناتی در اختیار 
دارد که با نگاه به آينده بايد در مســیر پیشــرفت 
حرکــت کنیم. برخی تصمیمات و شــرايط به ما 
آســیب زدند؛ اما اين طور نیســت که شــهر دچار 

انسداد شده باشد.
 محور دوم تلاش ما همبستگی حاکمیتی است. 
چرا که آنچه در شورا و شهرداری به عنوان تلاش 
مد نظر اســت کفايت نمی کند و بايد مســئولان 
کشــوری نیز در هم راســتايی با اين مجموعه ها 
حرکت کنند. محور ســوم به میدان آوردن مردم 
اســت. در اين مســیر بايــد از ظرفیت نخبگان و 
متخصصان اســتفاده کنیــم. نهايتاً محور چهارم 
هوشمندســازی و ترکیب همه ظرفیت ها بر مدار 
فناوری است. ضرورت دارد افکار عمومی در معرض 
اطلاعــات دقیــق قرار داده شــوند و ما نیز خود را 
شفاف کنیم. در راستای اجرای اين محورها ظرف 
مدت يک  سال در دو مقطع فوری اقدامات دنبال 

خواهد شد. او با اشاره به اينکه در دوره آقای قالیباف 
کارهای جدی برای کالبد شــهر انجام شده افزود: 
امروز نیازمند توســعه شــهر هستیم. از هفت خط 
مترو که فعال هســت حدود 150 کیلومتر ديگر 
متــرو باقــی مانده که نیازمنــد تأمین 1۸0 هزار 
میلیارد تومان اســت. نوسازی اتوبوسرانی نیز 50 
هزار میلیارد تومان امکان مالی نیاز دارد. با وجود 
اين طلب های جدی شهرداری از جمله ۶30 واگن 
مترو وجود دارد که بايد همگی پیگیری شــوند تا 
دغدغه ای برای مردم باقی نماند. مشــکل کمبود 
منابع مالی در شــهرداری وجود دارد اما ضرورت 
دارد که با راهکاری مناسب ارائه خدمات در شهر 
افزايش پیدا کند. لذا در خلال انجام کارهای فوری 
پنج قرارگاه را ســاماندهی خواهیم کرد تا از همه 

ظرفیت ها بهره بگیريم.
 موضوع اجتماعی به عنوان موضوع اصلی بايد 
پذيرفته شــود تا چهره شهر از معضلات اجتماعی 
همچــون معتــادان متجاهــر و کــودکان کار با 
بهره منــدی از همــه ظرفیت های دســتگاه های 
مرتبط در اين امر پاک و به سمت ساماندهی سوق 

داده شود.
وی با اشــاره به پخش کلیپی از ســوی صدا و 
سیما گفت: در اين کلیپ خیريه ای به 300 نفر از 
نیازمندان و کسانی که دچار نقص توانايی جسمی 
بودند کمک می کند که در آن اعلام شد شهرداری 
به عنوان مانعی، بخشی از اقدامات آنها را با اختلال 
مواجه کرده، لذا همان شب گذشته تماس گرفتم 

تا تیم ويژه ای با رفتن به آن محل هر امکانی را که 
از دست ما بر می آيد برايشان فراهم کند.

او در حاشیه شورا با بیان اينکه نبايد با موضوعات 
مردم، سیاسی برخورد شود و بنا نیست سرنوشت 
جامعه با سیاســی   کاری گــره بخورد، گفت: روند 
انتصاب من به عنوان شهردار پايتخت به طور کامل 

قانونی و حقوقی است.
وی با بیان اينکه کســانی که کارزاری با همین 
موضوع امضا کرده بودند اطلاعاتشــان ناقص بود؛ 
افزود: من هم می توانســتم امروز مواردی را پشت 
تريبون مطرح کنم که خیلی ها خجالت بکشــند؛ 
امــا بنا نیســت که با مســائل مربوط به شــهر و 
شــهروندان سیاسی  کاری شــود. شهردار شدنم 
به طور کامل قانونی و برداشــت حقوقی اســت و 
مســئولان مربوطه پیرو درخواست وزارت کشور 
پاســخ دادند که قانونی است؛ اما باز به اين بسنده 
نشد و از هیأت وزيران سؤال شد و آنها هم موضوع 
را قانونی اعلام کردند و مسئولیتش با وزير کشور 
اســت. او  درباره پرداخت نکردن هزينه پايتخت 
بودن تهران از سوی دولت، گفت: تهران به عنوان 
پايتخت هم حق و حقوق و چارچوب هايی دارد و 

اهتمام مسئولان بر اين است که آن را ادا کنند.
وی درخصوص انتصاب معاونان در شــهرداری 
گفت در حال بررسی هستیم و امیدواريم بتوانیم 
از همه ظرفیت های درون شــهرداری و حســب 
ضرورت بیرون از اين نهاد، فراهم کنیم تا هم ادامه 
خدمت شايسته معاونان باشد و هم در اين مسیر، 

تغییر و تحول ايجاد کنیم.
شــهردار تهران درباره حمل و نقل عمومی هم 
گفــت: می خواهیــم ظرفیت هايی کــه در حال 
استهلاک اســت بازبینی شود، به طور مثال 3۶۴ 
واگــن ما دچار خرابی بــود که تعمیر آنها بايد در 
اولويت باشند يا بخش زيادی از اتوبوس ها نیازمند 
يک بازبینی اســت. در مرحله بعد اضافه شــدن 
ظرفیــت اتوبوس های جديدی که کارهايش را در 
دســت انجام داريم و درباره مترو، ورود۶30 واگن 
مترو از ســه، چهار ســال قبل، نیاز به 15 درصد 
تأمین مالی دارد که به دنبال تأمین آن هســتیم. 
همچنین پیگیر فعال شدن 200 دستگاه اتوبوس 

در سیستم خدمات دهی هستیم.
او درباره انتقاد کردن رسانه ها هم گفت رسانه ها 

بايــد دو کار را انجــام دهنــد؛ يکی نقد منصفانه و 
ديگری دفاع واقع بینانه تا اگر عده ای سیاسی کاری 
کردند، واکنش مناسب داشته باشند، به طور مثال 
در همیــن روزها من ســکوت کــردم؛ اما عده ای 
جوســازی کردند برای آنکه آرامش شهر را به هم 
بزنند با اين حال رسانه ها بايد دقت کنند و امیدوار 
هســتیم بتوانیم خدمتگزار شايسته ای برای مردم 
باشــیم. مهدی چمران رئیس شورای شهر تهران 
هم گفت: تهران شــهری نیســت که تنها به خود 
محدود شــود، بلکه شــهری بزرگ اســت که هر 
حرکتی در آن در کل کشــور تأثیرگذار اســت و 
تمامی حرکت ها در تهران روی کل کشــور تأثیر 
می گذارد. لذا امیدواريم همانند سال های گذشته 
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همه مسئولان باید تعهدات خود را نسبت به شهر و شهروندان ادا کنند
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دکتر محمدباقر قالیباف رئیس مجلس ضمن تاکید بر اصلاح روند قانونگذاری 
در کشور و بیان اين که مجلس مسئول مرزبانی و دفاع از مرزهای قانون در کشور 
اســت گفت: اصلاح فرايند قانونگذاری برای کنترل ورودی ها و مصوبات و نیز حل 

مشکلات کشور بسیار موثر خواهد بود.

 وی در جلســه شــورای هماهنگی مجلس شــورای اسلامی با حضور روئسای 
کمیسیون های مختلف و موضوع بررسی ايرادهای شايع شورای نگهبان نسبت به 
طرح ها و لوايح مصوب مجلس شــورای اســلامی گفت: مجلس دو وظیفه جدی و 
اساسی در حوزه های قانونگذاری و نظارت را برعهده دارد و در اين راستا از دو سازمان 
مهم مرکز پژوهش های مجلس و ديوان محاسبات کل کشور استفاده می کند. مرکز 
پژوهش های مجلس و ديوان محاسبات کشور بايد تلاش کنند تا بهترين خدمات 
و کمک  را از نظر مشورتی و پژوهشی به نمايندگان در صحن و کمیسیون های مجلس 
ارائه کنند ،  در خصوص اين موضوع در نشست هیئت رئیسه مجلس مباحث جدی 
مطرح شد، مرکز پژوهش های مجلس و ديوان محاسبات گزارشی در مورد چگونگی 
استفاده هر چه بهتر از ظرفیت های اين دو سازمان را در جلسه شورای هماهنگی و 
صحن علنی مجلس ارائه دهند تا نمايندگان بتوانند، اين موارد را به عنوان مطالبه 
از اين دو سازمان پیگیری کنند.  افرادی که از حوزه نظارت و قوانین در مجلس 
حضور دارند نیز بايد کارشناسانی را در اين دو سازمان داشته باشند تا بتوانند 
به روسای کمیسیون ها در خصوص تنظیم مطالب، انجام اصلاحات شکلی و 

محتوايی طرح ها و لوايح و مصوبات کمک کنند و به اين شکل اقدامات با دقت 
لازم انجام شود.  با توجه به تغییر دولت و ظرفیت اجرايی جديد کشور، بازنگری 
در برخی لوايح و اصلاح آن بايد مدنظر قرار گیرد، براساس دستور مقام معظم 
رهبری اولويت با ارائه لايحه است و ما بايد اين موضوع را به صورت جدی در 
مجلــس پیگیری کنیــم. اصلاح فرايند قانونگذاری برای کنترل ورودی ها و 
مصوبات و به خصوص حل مشکلات کشور بسیار موثر خواهد بود تا ايرادات 

آيین نامه ای و قانونی طرح ها و لوايح قبل از ارائه به صحن رفع شود.
خود را مکلف به »پیوست عدالت« در قانون گذاری می دانیم       
رئیس مجلس گفت: گام اول تعامل بین دولت و مجلس با رای اعتماد حداکثری 
به وزرا بخوبی و با حســن نظر و روحیه همکاری برداشــته شــد؛ اراده مجلس از روز 
نخست همین بوده و ان شاءالله به همین ترتیب تداوم پیدا خواهد کرد.  محمدباقر 
قالیباف در جلسه علنی مجلس در نطق پیش از دستور اظهار داشت: از همه همکارانم 
در مجلس شــورای اســلامی که در بررسی رأی اعتماد به وزرای دولت سیزدهم با 
تلاش فراوان و کار فشــرده و برنامه ريزی شــده برگی درخشان در کارنامه مجلس 

يازدهم ثبت کردند تشــکر می کنم. اتفاق مبارکی که در هفته گذشــته رخ داد، 
رهنمودهای بســیار مهم رهبر معظم انقلاب در ديدار اعضای دولت بود که نقشــه 
راهی روشــن پیش روی دولت ســیزدهم قرار داد؛ عمل به وعده ها همراه با تعیین 
روزشــمار از رهنمودهای مهمی اســت که تجربه نشان می دهد می تواند علاوه بر 
امیدآفرينی در مردم، بخش های مختلف دولت را وادار به برنامه ريزی دقیق و قابل 
سنجش از پیشرفت کار کند و  تاکید بر داشتن پیوست عدالت يکی ديگر از مهم ترين 
فرازهای اين نقشه راه بود که ما در مجلس شورای اسلامی خود را مخاطب آن در 
تنظیم قوانین می دانیم و همان  طور که در ســال اول مجلس ســعی کرديم به اين 
مسأله توجه کنیم، تکلیف خود می دانیم با حساسیت و دقت بیشتر در قانون گذاری ها 
بويژه در تصويب بودجه سال آينده و برنامه هفتم توسعه به آن توجه ويژه داشته 
باشیم و از همه اين موارد مهم تر نگاه تحول گرايانه ايشان با تاکید بر عقلانیت در 
انقلابی گری ، ترجیع  بند مهمی بود که علاوه بر اينکه دولت وظیفه دارد در بازسازی 
مديريت های اجرايی کشــور آن را به کار بندد، بايد نصب العین همه دســتگاه های 
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